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ZBOR VEZISTOV 
Preteklo soboto so se v Logarski dolini zbrali 

;lani sekcije vezistov NOB. Preko 200 udeležen-
;ev je pod pokroviteljstvom celjskega PTT pod-
etja preživelo prijeten dan ob obujanju spomi-
lov na slavno preteklost naše oborožene revo-
ucije. Svečanemu delu ČETRTEGA ZBORA VE-
[ISTOV 80 med drugim prisostvovali tudi RUDI 
WBELJ, TONE BOLE in predsednik mozirske 
)bčine JOŽE DEBERŠEK. 
Črne megle so se podile 
relco Kamrdškega sedla in 
retile, da se bo zdaj, zdaj 
lil dež. Organizatorji Četrte-
a zbora vezistov NOB so s 
Iraliom pogledovali proti ne-
n. Prizaneslo jim je. 
Na prireditvenem prostoru 
Ti rianinskem domu se le 
\)ralo preko 200 nekdanjih 
ezistov, ki so sicer vkLjuče-
I v svojo posebno sekcijo, 
odobno kot jo imajo sloven-
ti TV kurirji. Svečanost je 
ričel tajnik sekcije Jože Se-
na, ki je pozdravil navzoče 

menu Zveze radioamater-
'.v Slovenije je govoril prea-
idnik zveze Tone Stipančič. 
Dmočnik republiškega sekre-
vrja za notranje zadeve. Zbor 

pa je z daljšim govorom po-
zdravil tiidi član Pokrovitelj-
skega odbora pri Združenem 
PTT podjetju v Ljubljani, ki 
poklic?io nadaljuje tradicije 
dela nekdanjih vezistov in 
kurirjev. Poročal je o ures-
ničevanju sklepov, ki jih. je 
delavski svet Združenega PTT 
podjetja sprejel ob priliki ko 
je prevzemal pokroviteljstvo 
nad obema sekcijama. Dsrea-
nji govor o delu sekcije, uspe-
hih in problemih njenih čla-
nov ter nalogah v bodoče pa 
je imela predsedMca sekcije, 
nekdo.nja komisarka bata-
ljona za zveze pri Glavnem 
štabu NOV Slovenije DRAGI 
CA ROME. 

Med svečanim delom so de 

monstrirali svoje delo tudt ra-
dioamaterji Slovenije. Iz Lo-
garske doline so v pičli 'petih 
mimdah vzpostavili radijsko 
zvezo z vsemi regionalnimi 
centri v Sloveniji in jim pre-
dali pozdravno brzojavko 
udeležencev zbora. V 'menu 
slovenskih radioamaterjev pa 
so udeležencem čestitali ob 
njihovem zborovanju radioa-
materji iz Ajdovščine. De-
monstracija je zelo lepo uspe-
la m radioamaterji so bili de-
ležni toplega aplavza. 

Po svečanem delu so se vsi 
udeleženci srečali ob partizan-
skem golažu. Ob tej priložno-
sti so Vsi nekdanji vesisti 
sprejeli tudi po izvod knjige 
»Glavni štab kliče«, katere 
izid je omogočilo Združeno 
PTT podjetje • iz Ljubljane 
Publikacija je izreden ter v 
literaturi izviren ter enkraten 
dokument o naporih in odgo 
vornih nalogah vezistov, ki so 
v času oborožene revolucije 
vzdrževali v najtežjih pogojii 
zvezo, z vsemi območji oku-
pirane Slovenije. 

B. STRMCNIK 

Morda vam ta dopis ne bo všeč, aii 
vest imam m spoštovanje do vsakda-
njega kruha in ne morem pre-zreti tega, 
kar se dogaja skora j vsak dan. Vpra-
šujem se, zakaj se naše smetiščne kan-
te polnijo s kruhom! Ni dneva, da ga 
pri nas na Otoku 3 iz smeti ne pobe-
rejo posamezniki cele vreče, ki jih na-
tovorijo na kolesa, da bi ver jetno z 
njim krmili svinje. Pustimo to! Samo 
vprašam se, kako je ta kruh težko 
zaslužen, koliko t ruda moramo vložiti 
v kakršnikoli službi v to, da si kruh 
lahko kupimo. In zakaj tako? Cemu 
se otrokom mažejo bele rezine kruha, 
če ga potem otroci mečejo v smeti? 
Zakaja ne kupimo toliko kruha, koli-
kor ga res rabimo za dnevno prehra-
no? Ali smo v resnici tako ošabni in 
bogati, da mečemo v odpad ta lepi dar 
narave, o katerem marsikatera lačna 
usta na svetu lahko le san ja jo? Spom-
nimo se vietnamskih, indijskih in dru-
gih otrok. Ali se k nam ne morejo 

vrniti časi, ko bo vsaka drobtinica kru 
ha vredna zlata. Pa če se to ne bo 
zgodilo, že zaradi ljubezni In zaradi 
pomena tega hranila ne bi smeli biti 
tako gosposki. 

Naša žitna polja obrode toliko le-
pega zlatega klasja. Koliko dela je 
EKJtrebno, da lahko kupimo kos kruha 
Mi pa ga brez premisleka mečemo 
stran, kakor da ga ne potrebujemo. 

Gosp>odlnja, če ti ostane kos kruha, 
zmelji drobttne! Prihranila bi si de 
nar. Nekega dne sem videla, ko je 
mlada gospodinja prinesla polovico be-
le štruce v smetnjak. Nato pa se je iz 
trgovine vračala z drobtinami. Tako je 
bil izgubljen denar — dvakrat . 

Ce ste pa tako bogati, da vam ni 
za denar, pa ix)kažlte vsaj malo spo-
štovanja do vsakdanjega kruha, sa j 
brez njega ni življenja. 

Dobri kruh, kako si malo spošto-
van! 

Vaša zvesta bralka iz Celja 

NEZASLIŠANO — ti pride najstnica iz Pirana m prevzame \/odstvo na tekmovanju za 
MISS loških Poletnih prireditev, pusti za sabo vsa domača dekleta in prizna, da je to 
njeno prvo tovrstno tekmovanje. Da, štirinajstletna IRENA GUSTINČIC bo šla letošnjo 
jesen v osmi razred osnovne šole v Piranu, v Žicah pa je na počitnicah kot vsako leto 
doslej Da se je prijavila za tekmovanje Miss Poletnih prireditev v Ločah, jo je nagovorila 
teta Jelka. Irena takšnega uspeha ni pričakovala in to j i je dalo poguma, da bo na podobnih 
prireditvah še sodelovala, čestitamo in želimo obilo uspela tudi v šoli. Foto. D. Medved 

SPOMIN NA AVGUST 42 
v soboto se je na dvori^iču 

1. osnovne šole v Celju zbra-
lo 350 nekdanjih otrok-ta bo 
riščnikov, katerih trnjeva pot 
se je pred tridesetimi leti za-
čela prav tu, ko so jih vzeli 
staršem in jih razposlali po 
otroških taboriščih, k jer na j 
bi bili prevzgojeni v posluš-
ne hlapce in janičar je krvni-
kov njihovih staršev in so-
rodnikov. 

Srečanja »ukradenih otrok« 
so se udeležili predstavniki 
občinskih političnih orgaaiza 
ci j celjske občine, zborova-
n je so pozdravili celjski pio 
nirji, v kul turnem sporedu 
pa so sodelovali pevski zbor 
»Svobode«, godbeniki dru.štva 
»France Prešeren«, člana SLG 
Marija Goršičeva in Saudi 
Krošl ter mlada recitatorka 
Sonja ževartova. 

V imenu »ukradenih otrok« 
je o dogodkih avgusta 1942, 
o njihovem življenju v tatjori-
ščih, vrnitvi v domovino ter 
o vključitvi povratnikov v 
družbeno življenje o osvoboje 
ni domovini govoril Vinko 
Haložan, ki jc danes pred.sed-
nik občinske skupščine Loga-
tec. Za nj im je povzel beseo« 
predsednik konference SZDL 
v celjski občini Janko Zevart, 
ki je obudil spomin na oku-
patorjeva grozodejstva, med 
katerimi zločin nad otroci 
partizanov, talcev in v tabo 
riščih pobitih rodoljubov ni-
ma primere v novejši zgodo 
vini ki pa po zaslugi nagega 
boja in zmage nad nacizmom 
ni bil izvršen do kraja . Na-
vedel je podatek, da je v av-
gustovskih dneh 1942 bilo v 
zbirnem taborišču na celjski 
I. osnovni šoli zaprtih okoli 

4.000 ljudi, od tega približno 
450 otrok, med njimi vsaj 50 
dojenčkov. Oba govornika sta 
izpovedovala globoko željo 
vseh prisotnih, da bi se tak-
šne strahote nikoli ne zgrni-
le nad l judmi in da prav za-
to moramo krepiti našo sa-
moupravno družbo, našo ob-
rambno sposobnost, kajti ne-
varnosti niso odstran.jene, s a j 
se je zločin nad »ukradenimi 
otroci« zgodil v času, ki ga 
š tejemo v današnjo dobo in 
ne v barbarstvo ali temni 
srednji vek. 

Udeleženci spominske pro-
slave so z zborovanja poslali 
pozdravno brzojavko pred-
sedniku republike Titu, po-
poldan pa so ostali še dolgo 
skupa j in obujali spomine na 
dogodke pred tridesetimi leti. 

ec. 

Z ürednikövemiizB 
Najprej prijetna novica o romanu. Odločitev je padla. Kmalu bo-

mo začeli z objavljanjem zgodbe Bele tulpike, pisatelja Ferde Godine. 
O njem bomo nekaj napisali, ko bodo prva nadaljevanja objavljena. 
Prepričani smo, da boste z romanom, napisanim z izredno človeško 
toplino, zagotovo zadovoljni. Poleg romana bomo občasno natisnili 
nekaj Vojnih zgodb pa tudi krajših črtic domačih avtorjev, takih, 
kot je sedaj Novačanov Kuk. 

V rubriki Bralci pišejo nastaja manjša sprememba. Danes vas 
še vabimo, dragi bralci, da se oglasite in napišete — nekaj iskrenega 
in lepega za rubriko Moja ljubezenska zgodba. 

šolska vrata se odpirajo Zares. Učena in dijaki ne pozabite na 
vašo stran — na Besedo mladih Takoj ko bo dovolj vaših prispev-
kov, bo stran spet nared. Torej? 

Danes pa v NT ne pozabite prebrati.- Tri zamere in »ukradeni« 
otroci, Ptuj 1972, Veselo in zabavno v Ločah pa... še marsikaj dru-
gega. 

VAS UREDNIK 



prdmetnö nesreče 

Š K O L E S O M BREZ LUČI 
MARINKO SOLDO, iz Lištice, se je ponoči voeil po 

stranski oesti v Mozirju s kolesom brez luči. Zapeljal je 
preko ceste na levo sitran in trčdil v kup kamenja. . Pri pad-
cu je dobil pre t res možganov in druge hude poškodbe. 

MOPEDIST BREZ IZPITA 
ALOJZ ŠTIGLIC, ^l, iz Bočne, je s tovornjakom vozil 

proti Novi Štifti in hotel zaviti v Gornjem gradu na desno 
stransko cesto. Vključil je desni smerokazalec. Za n j im 
se je pripeljal mopedist brez izpita J 0 2 E BEZOVSEK, 18, 
iz Lenarta, ki je na jp re j prehitel nekega mopedista, nato 
pa ziavil strogo desno in začel prehitevati - še tovornjak, ko 
je ta že zavijal. Pri t rčenju se je mopedist teže po-
škodoval. 

PADEL NA A V T O M O B I L 
LUDVIK OIBEJ, 35, iz Idri je , je vozil iz Arje vasi 

proti Velenju z osebnim avtomobilom. Nasproti mu je 
pripeljal mopedist EDVARD KRAJNC, 34, iz Lokovine pri 
Dobrni, ki je nenadoma zapeljal na levo in tako zaprl pot 
Čibeju. Pri t rčenju je Kran jc z mopedom vred padel na 
pokrov motor ja avtomobila in od udarca v streho na tla. 
Dotoil je pre t res možganov. 

N E N A D O M A JE ZAVIL 
IVAN HUDOURNIK, 49, iz Topolščioe, je skupaj z 

ženo MARIJO vlekel ročni voziček skozi Družmirje. Ne-
nadoma je spustil voziček in prečkal cesto v levo, ne da 
bi se prepričal, če je prosta. Za n j im je pripeljal z oseb-
nim avtomobilom STANE BOLHA iz Šoštanja, ki ga 
je k l jub zavijanju zadel. Odpeljali so ga v bolnišnico, k jer 
so ugotovili hu j še poškodbe. 

S M R T KOLESARJA 
MILAN ŠTRBENK, 42, iz Družmirja , je vozil z oseb-

nim avtomobilom iz Šoštanja po Partizanski cesti in zadel 
kolesarja MAKSA SVETINO jz Raven na Koroškem. Kole-
sar je voziJ po vozišču namenjenem za motorna vozila, 
čeprav je tam kolesarska steza ločena z neprekinjeno črto. 
Svetina je zaradi hudih telesnih ix>škodb med prevozom 
v bolnišnico umrl . 

PEŠEC U M R L M E D P R E V O Z O M 
TADEUSZ SIMTNSKI, p«>ljski državljan, je vozdl z 

osebnim avtomobilom mimo Vranskega, ko je nenadoma 
stekel preko ceste pešec FRANC ŠMID, 69, iz Zahomca. 
Kljub močnemu zaviranju vozinik nesreče ni uspel pre-
prečiti. Smida je vrglo na travnik, k je r je obležal neza-
vesten. Med prevozom v bolnišnico je umrl . 

KOLESAR OBLEŽAL NEZAVESTEN 
TOMISLAV KRALJ, 32, iz Trzina, je vozil z osebnim 

avtomobilom iz Celja proti Žalcu, ko mu je v Levcu za-
peljal pred avtomobil z desne strani kolesar VINKO MAR-
TINCIČ, 30, z Zaloške Gorice pri Žalcu. Voznik se m u je 
umikal, vendar ga je k l jub temu zadel. Mar t i n^č je oble-
žal nezavesten s hudimi poškodbami. 

IZSILJEVANJE PREDNOSTI 
ALOJZ SPILE, 34, iz Nove Dobrave, je vozil z oseb-

nim avtomobilom iz Zeč prot i Zrečam. Izpred stanovanj-
ske hiše je pripeljal kolesar HRABREN GAÖNIK, star 
defvet let, in tako izsiljeval prednost avtomobilistu. špile 
nd mogel več preprečiti nesreče. Deček si je zlomil roko 
in doibil poškodbe na glavi. 

DEKLICA PRED A V T O M O B I L 
MARJAN RAZTRESEN, 36, iz LjuMijane, je vozil skozi 

Vojnik, ko je z leve s trani pritekla na cesto osemletna 
MAJDA PREVALŠEK iz Vojnika. Voznik se ji je izogibal 
in zaviral, vendar n j mogel preprečiti nesreče. Zaradi 
težjih poškodb so deklico odpeljali v celjsko bolnišnico. 

NOVO - NOVO - NOVO 
ZA GRADITELJE IN GRADBENIKE 

# Edini proizvajalec »SCHIEDEL« dimni-
kov v Jugoslaviji — GRADNJA Žalec 
in kakšne so prednosti? 

0 Dimnikar z odgovornostjo priporoča 
# Gospodarno misleč gradbenik želi 
# Strokovnjak za kurjave predvideva 
0 Arhitekt projektira 
# GRADITELJ ZAHTEVA 

»SCHIEDEL« dimniki so do sedaj edini uza-
konjeni dimniki v Evropi, ki v celoti odgo-
varjajo vsem zahtevam kurjenja s plinom 
ali naftnimi derivati. 

PO NEMŠKI LICENCI PROIZVAJA, 
PRODAJA IN MONTIRA 

Splošno gradbeno podjetje 

GRADNJA 
Ž A L E C 
telefon 71740-41 

KINO UNION: 
31. avgiLsta še amer. barv. film 
LADJA FANTOM, 
od 1. do 4. septembra amer. 
barv. film SLAČENJE, 
od 5. septembra dalje franc, 
barv. film Ri;iM)VNICA. 

KINO METROPOL: 
31. avgusta še nemški barv film 
HEUiA IN MIHAEL, 
od 1. do 4. septembra nemški 
barv. film INŠPEKTOR PER-
RAK, 
od 5. do 6. septembra amer. 
barv. film SODOMA IN GOMO-
RA. 

DOM IN LETNI KINO: 
31. avgusta amer. barv. fi lm 
BITKA ZA SAN SEB.ASTIJAN, 
od 1. do 3. septembra amer. 
barv. film PREPLAH V FIRE-
CREEKD, 
od 4. do 7. septembra ob 16. 
uri amer. barv. film V DEŽE-
LI PALČKOV, ob 18. in 20. uri 
pa 4., 5. in 6. septembra amer. 
barv. film RANC BRAVO. 

KINO DOBRNA: 
2. in 3. septembra amer. barv. 
film SODOMA IN GOMORA. 

CELJE 
Poročilo se je 31 parov, od teh: 

FRANC GERZINA in HELENA IN-
KRET, oba iz š tor ; ROMAN MI-

ILULOVIC in MUDA VETRIH, 
oba la Celja; J 0 2 E F SENICA in 
MARICA VETRIH, oba iz Celja; 
ZVONIMIR HUDB^, Tmovlje in 
ANGEL.A JESENEK, Celje; MILAN 
ŠOBER In VIDA LIPMAN, oba ix 
Maribora ter FRANC STERNAD in 
MARIJA KRAMAR, oba iz Celja, 

LAŠKO 
MATIJA TOVORNIK, delavec. 

Povöeno in MARIJA CM>RIŠEK, 
delavka, Harje; MARTIN KME-
TIC, strojni ključavničar, Podšmi-
hel in ZDENKA STR.AMŠEK, pro-
dajalka, I.aško; IVAN PJNTKR, 
tehnolog, Sevce in DRAGICA LA-
PORNIK, delavka, Lažišče. 
SLOVENSKE KONJICE 

AIX)JZ KALAN, 28, Golnik in 
MARIJA KRAČUN, 24, Žiče; 
STANKO FIJAVŽ, 24, Loška gora 
in DAVORINA OBROVNIK, 18, 
Boharina; ANTON STEGNE, 35. 
Rep in TEREZIJA JAN2IC, 24, 
Malo Tinje. 

ŠENTJUR PRI CELJE 
JOŽE OTOREPEC, 21, Luterje 

in IIERMINA SX)VIC, 18, gospo-
dinja, Slatina pri Ponikvi; SIL-
VF:STEK GORJUP, 21, delavec, 
Ljubečna in MIROSLAVA VODI-
ŠEK, 33, trg. pomočnica, Jakob; 
MILOŠ KRIVEC, 25, natakar, Pil-
š tanj in VERA LESKOVŠEK, 18, 
natakarica, Tajhe; STANISLAV 
JAZBEC, 45, delavec, Jakob in 
MARIJA GRACNAR, 44, kmetoval-
ka, Rifnik. 

ŽALEC 
STANISLAV ANTLOGA, 26, Ža-

lec in TATJANA VREČKO, 22, 
Šentjur; M.\RJAN C.OROPEVŠEK, 
32, šešče in SILVA ARZENSEK, 
20, Polzela. 

CELJE 
MARIJA LEBER, 54, Petrovče; 

FRANČIŠKA VAIXKi, 76, Kasaze; 
JOŽEF ZUPANC, 40, Griže; CECI-
LIJA ROVŠNIK, 76. Podvrh; 
FRANČIŠKA KOPRIVA, 78, Pet-
rovče: FRANC ŽIBRET, 63, Pla-
nina pri Sevnici; /ILOJZIJA LAH, 
49, Velenje; ANTON KOSAK, 50, 
Celje; ANTON BUSER, 61. Celje; 
JOŽEF C0C;EIJ, 41, Lopata in 
FRANČIŠKA OGRAJENŠEK, 65, 
Kale 

GORNJI GRAD 
ANTON ŠTEFANCIC, 76, upo-

kojenec, Gornji grad. 

LAŠKO 
JOŽE KOŠIC, S3, upokojenec. 

Rečica. 

SLOVENSKE KONJICE 
ExMA OCKO, 56, Loška gora in 

AMALIJA BO(iATIN, 57, Brdo. 

ŠENTJLR PRI CELJL 
BOGOMIR BOHORC, 20, dela. 

vec, Botričica. 
ŠMARJE PRI JELŠAH 

MARIJA ŽOHAR, roj . Mastna^ 
90, Šempeter; NEŽA GAJŠEK roj! 
Žager, 86, gospodinja, Drešrinj^ 
vas; ANA I>OPAN, roj . Ferme, 75, 
gosiHidinja, Marija Reka in STJE;! 
PAN MEDENJAK, 29, pravnik, 
Žalec. 

NEŽA SMOLE, roj . Gufek, 77 
Sodna vas in JOŽEF JAVORŠEK^ 
62, Nezbiše. 
ŽAI.EC 

CELJE 
. 31 dečkov in 14 deklic. 
LAŠKO 

1 deček in 2 deklici. 
SLOVENSKE KONJICE 

2 deklici. 
ŠENT.TUR PRI CELJU 

3 dečki in 1 deklica, 
ŽALEC 

1 deklica. 

Tej sliki bi lahko rekli »Od besed k dejanjem«. Pri-
kazuje namreč »delovišče« gradbišča nove hale, ki 
jo gradi tovarna METKA iz Celja v Kozjem. Tukaj že 
več let obratuje obrat te celjske tovarne in doma-
čini vedo povedati, da je že kar precej časa poteklo 
od prvih obljub, da se bo tovarna razširila in nudila 
nova delovna mesta. Dela so se sedaj pričela in v 
novi hali bo prostora za novih sto zaposlenih. To je 
za Kozje in okolico nedvomno velika pridobitev. 

Foto: D Medved 

KOMUNALNO OBRTNI 
CENTER VELENJE 

v a b i k SODELOVANJU: 

1. Za delovno enoto MODNI SALON 
VEČ DEKLET 
za pr iuči tev šivi l jske stroke 
P o g o j : — starost od 15 do 30 let 

— končanih vsaj 6 razredov osem-
letke 

2. Za delovno enoto KOMUNALA 

3 ZIDARJE 
2 STROJNIKA 

težke gradbene mehanizaci je 
več nekval i f ic iranih delavcev 
P o g o j : — starost dto 40 let 

— ustrezna kvalifikacija 

Kandidati n a j se osebno zglasijo v tajništvu pod-
jetja, Koroška cesta 46. 

Mitja 
Umnik 

(20) JC/^^l P^J ^̂  Ĉ  liMt t ^ 
v današnjem sestavku 

bomo še nadaljevali s 
predstavl janjem poklicev, 
predstavili vam bomo po-
kUc AVTOELEKTRIKAR. 
JA, v pr ihodnj i —ali eni 
izmed pr ihodnj ih š.tevilk, 
pa bomo našo rubriko 
malo »prezračili in morda 
tudi preoblekli«. Kako in 
kaj — vse ob pravem 
času! 

Rekli smo tore j — da-
nes o avtoelektr ikarju. Za 
delovanje vsakega avto-
mobila so potrebne zaple-
te re električne naprave. 
Za avto lahko rečemo, da 
je nekakšna električna 
centrala v malem, ki na-
pa ja pogonske naprave, 
kot so žaganj ač, zračni 
ventilator in brisalci ste-
kla. Prav tako vžiga zmes 
plina v batih, oskrbuje 
a-i/tomobilske luči in smer-
nike. Na električni tok so 
vezane tudi kontrolne na-
prave: pritisk olja, toplo-
ta vode, nivo goriva v re-
zervoarju, polnost aku-
mulatoi^a; elektrika omo-
goča delovanje zvočnih 
naprav, dal je govorimo 
danes v zvezi z avtom o 
radiu, TV, električnem 
vžigalniku, hladilniku itd. 
Jasno je, da se neuik člo-

vek ne bo znašel v spletu 
različnih električnih vo-
dov in naprav. Zato se je 
z razvojem avtomobila 
pojavil kot rjujen poklic 
avtoelektrikarja. Za avto-
mehanika pravimo, da je 
osnova njegovega dela 
pomavanje mehanskega 
delovanja motor ja in dru-
gih naprav; za avtoelek-
t r ikar ja pa je pomembno, 
da mora poznati osnove 
elektrike iin delovanje 
električnih naprav, kot so 
elektromagneti, transfor-
mator j i in elektromotorji . 
Delo avtoelektrikarja 
vključuje naslednja opra-
vila: na jp re j mora naj t i 
napako. Pri tem uporab-
lja razne merilne instru-
mente, kot so voltmeter, 
ampermeter , naprava za 
kontrolo svečk itd. Po-
znati mora tudi celoten 
načrt »električnega omre-
žja« v avtomobilu. Vede-
ti namreč moramo, da 
ima avto oziroma tip svo-
je posebnosti v napelja 
vah, zato proizvajalci ve-
dno tudi predložijo 
mo električnih veaav. Ko 
avtoelektrikar odkri je na-
pako, jo odstrani tako, da 
bodisi pokvar jen del po-

pravi ali zamenja. Pri po-
pravilih mora opravljati 
poleg povsem elektroin-
stalaterskih del, ko t so 
vezanje žic, spajanje , izo-
liranje in sestavljanje na-
prav, tudi nekatera osnov-
na mehanska opravila — 
piljenje, vrtanje, žaganje 
ipd. Ta dela mora ob via 
dati predvsem zaradi po-
pravil elektro-mehanskih 
delov. Poleg odpravl janja 
napak sodi v delovno ob-
močje avtoelektrikarja tu-
di vgrajevanje dodatnih 
električnih naprav, ki jih 
želi voznik. Prav tako bo 
pred večjimi popravki, ki 
jih bosta opravila avto-
klepar ali avtoličar. de 
mont.ral vse e lekt ' -čre 
dele, ki bi ovirali delo. 
Po končanem popravku 
pa bo ponovno vgradil 
dele. Prav tako ne sme-
mo pK)2abiti, da skrbi 
avtoelektrikar tudi za to, 
da do okvar ne pride: za-
to bo skrben voznik več-
krat pripeljal avto na 
pregled. Iz omenjenega 
kratkega opisa ste že lah-
ko ugotovili, da delo av-
toelektr ikarja ne jjahteva 
nikakršnih telesnih napo-
rov Delo ie zelo (̂ î ^̂ o in 

zanimivo, pomembnejše 
je strokovno teoretično 
znanje kot pa fizična si-
la. Obvladanje vseh po-
trebnih zmanj s področja 
elektromehanike zahteva 
od človeka dobre umske 
sposobnosti. Ker se mno-
žica žic v avtomobilu raz-
likuje med seboj le po 
barvi, zahteva ta poklic 
dobro razlikovanje barv, 
poleg normalne ročne 
spretnosti in dobrega vi-
da. Najbol j pomembno 
pa je, da ima tisti, ki se 
z;a ta poklic odloča, vese-
lje do elektrike, da je na-
tančen in dovolj potrpež-
ljiv. Ta poklic je tudi 
?elo primeren za dekleta 
saj imajo dekleta te last-
nosti, ki jih poklic zah-
teva, razvite v večji meri 
kot fant je , šo lanje za po-
klic t ra ja tri leta, šoli pa 
imamo v naši republiki 
v Ljubljani in Mariboru. 
Glavni strokovni pred-
meti v šoli so osnove 
elektrotehnike, električne 
meritve, električni stroji , 
električne instalacije, t ^ -
nologija materiala in ob-
delave, oprema avtomobi-
la, strokovno risanje in 
strojni elementi 



Smarčani 
praznujejo 

SiiiaiT^iiii boit« svoj občin-
|>i'u/.iiik praznovali kot ve-

ijiK», praznično in v xnanienju 
^üpt-liov. cc|)rav skromnih a 
fpndarir. V oličini se bodo 
jvrstile prireditve, največja pa 
IH> v Bisirici ob SotU. Navada 
j(> takšna, da ,i« praznovanje 
„bčinskega praznika vsako le-
to v dnif;<-ni kraju, i^inai-čani 
pra/.im.h"j" '«^'»j oI>činski praz-
nik v spomin na osvoboditev 
Kozjega, !). septembra 19'14, ko 
je brigada Mirka Bračiča 
osvobodila trg, ki ga danes 
poznamo kot središče kozjan-
ske doline in takorekoč simbol 
kozjanskega odpora proti oku-
patorju 

V petek, I. septembra, bo 
r Kogaški Slatini zabavni ve-
čet, ki ga l)t) izvedel zabavni 
(fkester ZPI) France Prešeren 
ix Celja. Naslednji dan bo 
gl) 19. uri akademija Planin-
ikega društva, prav tako v 
Rogii-ški Slatini. V nedeljo, 3. 
leptembra bo ob 14. uri otvo-
ritev vodi>voda Pijovcl—Prelo-
je, v ponedeljek pa ob 14. 
uri otvoritev prosvetnega doma 
r Bistrici ob Sotli. 

V sredo bodo v Rogatcu 
r^adiii temeljni kamen za 
otroški vrtec, v četrtek pa bo 
lb 14. uri otvoritev streli.šča 
v Bistrici ob Sotli in strelsko 
lekuiovan.je z malokalibrsko 
puško, ob 1H.:{0 pa večer na-
rodnih pesmi in plesov .lugo-
slavi.ie v Rogaški Slatini, ki 
jih bo izvajal folklorni an-
sambel France Marolt iz Ljub-
ljane. 

Otvoritev vodovoda bo tudi 
t petek. 8. septembra na Bre-
stoxcu pri Rogaški Slatini. 

V soboto bodo z ju t ra j tak-
tične va.je partizanskih enot 
občine Jamarje pri .Jelšah in 
w.si'dnje i.bčine Klan,jec. 

Oh 15. uri isti dan bo v Bi 
strici ob Sotli otvoritev raz-
stave slikar.ia Marjana Pre.šič-
ka in šolske razstave v osnov-
ni šo'i ter ra/stava kmeti.iske 
mehanizacije, zvečer pa bo 
partizanski miting v Bistrici 
ob Sotli. Polju ob Sotli in na 
Kozjanskem. 

Centralna proslava šmarske-
(a občinskega praznika bo v 
Bistrici oh Soili. k.jer bodo v 
ifdel.jo. 10. septembra z ju t ra j 
laktičiu- va.je partizanskih 
mot, ob osmi uri pa bo sve-
čana seja skupščine občine 
5marj<> pri .lelšah. Zasedal ho 
Iružbeno politični zbor. 

Proslava občinskega prazni-
ka se bo nadaljevala z nino-
üöuim zborovan.jem pri os-
Mvni šoli Bistrica ob Sotli. 

M. .STR.AŠEK 

OSLEPARJENA JAVNOST 
Direktor Cestnega pocljeljii 

v Celju, Stane Divjak, je iz-
javil: »Proti meni osebno in 
proti Cestnemu podjetju se 
vodi gonja, ki ni z ničimer 
utemeljena. Morda je po sre-
di neiskrenost kakega s(xie-
luivca.« 

Nepoučen bralec, ki bi vi-
del le ta stavek, bi celo uteg-
nil verjeti takemu demago-
škemu cb.sojanju javnosti in 
vseh tistih, ki sp kakorkoli 
posdgli v razkrivanje nepra-
vilnosti v celjskem Cestnem 
podij&lju. Morda bi celo pri-
trdil mnenju, da Celje želi 
afere in si pač v dolo^^-eniii 
krajših ali daljših presledkih 
izmisli razne krivice, nepra-
vilnosti, predomače poslova-
nje, izigravanje samouprav-
nih organov in »nevideu:< di-
rektorjev pritisk nanje ali kaj 
podobnega. In končno — 
morda se bo na svetu le na-
šel kak naivnež, ki bo začel 
verjeti, da za raziskave v Ce-
stnem podjet ju ni bilo nobene 
osnove, ampak da je to čisto 
navadna gonja, povzročil pa 
jo je neiskren sodelavec. 

O, .sveta preproščina! 
V Novem tedniku so 

spodbujali organizacijo ZK in 
saoupravne organe, da od-
govorijo na zadeve, ki stn jih 
odkrila SDK in UJV, Ali še 
bolje — želeli so, naj po-
litično in saoupravno, kri-
tično ocenijo celotni primer 
Cestno podjetje. Te možno-
sti za resnično javno nastopa 
nje v skladu z javnostjo dela 
se v podjetju niso oprijeli 
Pravila igre so nenadoma po-
stala drugačna in po :Urek-
torjevili izjavah si je nekdo 
ves primer in dokazni mate-
rial izanislil — znotraj (»ne-
iskren sodelavec«), zunaj pa 
tisti, ki se jim je Cestno po-
djet je zamerilo. 

Z drugimi besedami lahko 
označimo ta nov (prav gotovo 
ne zadnji) prizor v tej igri 
drugsče. Povejmo ga s vpra-
šanjem: Le zak.aj bi mi (di-
rektor, organizacija ZK, sa-
moupravni orgaini, posamezni 
člani) iskali resnico pri nas? 
Le zaikaj bi bili stiinokritjčni 
do našega dela, če pa lahko 

krivd-o in »goaijo« zasolin^o 
drugim? In vržemo kost za 
gl(xirinje tudi drugam. 

V Mši samoupravni pralcsi, 
na to opozarjajo mnoge raz-
prave zadnjega časa, le red-
kokdaj dosežemo samokritič-
no oceno in razmišljanje o 
delovnih rezultatih, uspehih in 
problemih, ki v delu nastar-
nejo Za ta korak smo pre-
malo p'Jgumni še p<xsebei ta-
krat če so v razne nepravil-
nosti vpleteni vodilni diV.av-
ci. In navadno prav zaradi 
te mlačnost-i sodelavcev, ko-
munistov in članov samo-
upravnih organov pride do 
afer ali pa do »zatišja« pri 
odkrivanju neprijetnih pK)-
manjkljivosti. V obeh prime-
rih pa to ne more biti spod-
buda zaposlenim za boljše 
samoupravi j an je. 

Morda ne bi bilo narobe, 
da bi se tega spoznanega dej-
stva oprijeli v Cestnem pod-
jetju. Vsi. Tudi notranja ko-
misija, ki ugotavlja, kako je 
z upravičenostjo posameznih 
obdolžitvenih točk. 

Ve se namreč, da je direk-
tor v naših delovnili oi-gani-
zacijah zaenkrat še vedno 
najodgovornejši samouprav-
Ijalec in bi bilo potenitiikem 

najmanj »ne fair«, če že ne 
kaj drugega, če bi vse na-
pake naprtili samo nekaite-
rim. Drugim pa nič. 

Kot člani ZK tako ne bi 
smeli ravnati. 

In čisto na koncu — nobe-
na ol>čina, celjska pa saradi 
nedavnih izkušenj še naj-
manj, 93 ne mane rok ob ta-
kih dogodkih. O tem sein 
trdno prepričan, pa bi to 
prepričanje lahko dokazoval 
z mnogimi primeri iz prakse 
zadnjih mesecev, ko so v3a 
prizade\'anja Celja usmerjena 
k integraciji vseh ustvarjalnih 
sil znotraj občine in na ob-
močju. 

Bilo pa bi narobe, če bi za 
p l a h e m take integracije in v 
slabem samoupravljanju pri-
krivali nepravilnosti, ki jüi 
tako ali dmgače občuti delov-
ni človek. 

Drugo vprašanje je, da bi 
se morali v konkretnem pri-
meru vsi potniditi v iskanju 
resnice! Resnice, ki ni nujn^ 
že vnaprej obsodba. Ali na 
to pozabljamo? 

Kaže torej, da so stvari za-
čeli prehitevati s prenapeti-
mi izjavami prav tam, kjer 
bi najmanj smeli — v Cest-
nem podjetju. .T. Volfand 

Kovaška industrija Zreče 

ZELO DOBRO! 
Na skupnem sestanku čla-

nov izvršnega odbora osnov-
ne sidikalne organizacije in 
članov Zveze komunistov v 
Kovaški industriji Zreče pri 
Slovenskih Konjicah so ude-
leženci ugodno ocenili poslo-
vanje tega podjetja v letoš-
njem prvem polletju. Ugoto-
vili so, da jim je kljub pove-
čanim stroškom i;a repro-
dukcijski material in porastu 
osebnih dohodkov ostalo za 
sklade okoli 1,300.000 dinar-
jev. Ta gospodar.s.ka organi-
zacija je v obdobju enega le-
ta vložila za investicije okoli 

16,000.000 dinarjev lastnih 
sredstev, s katerimi so ustva-
rili nova delovna mesta za 
več kot sto novih delavcev, 
večinoma žena ter deklet iz 
Zreč in okoliških krajev. V 
razpravi so omenili potrebe 
po rekonstrukcijah nekaterih 
proizvodnih obratov, ki jih 
bo treba urediti v prihod-
njih mesecih. 

Direktor podjetja dipl. inž. Mar-
jan Osole je med drugim omenil 
tudi nadaljnji razvoj podjetja za 
naslednja leta. Občinska skupšči-
na v Slovenskih Konjicah je na 
julijski seji odobrila in potrdila 
urbanistični načrt Zreč, v kate-
rem ima tudi Kovaška industrija 

določen in odrejen prostor za na-
daljnje širjenje. Marjan Osole j » 
poudaril, da o povečanju tovarne 
že tečejo razgovori z neko tujo 
firmo, ki je zainteresirana za nji-
hove proizvode ter je pričakovati, 
da bodo kmalu sklenjeni tudi 
ustrezni dogovori. Ce ho to ures-
ničeno, potem bo v Zrečah pri-
hodnja leta še nekaj sto novih 
delovnih mest za sprejem in za-
poslitev novih delavcev. 

S takim povečanjem proiz-
vodnje in števila delavcev pa 
je nujno povezan tudi hitrej-
ši raavoj kraja ter okolice. 
Člani obeh organizacij so že 
na tem sestanku načeli vpra-
šanje o referendumu za novi 
krajevni samoprispevek na 
območju Zreč. Veljavnost se-
danjega samoprispevka za 
celotno konjiško občino se 
bo iztekla ob koncu aprila 
1973 in je treba za uvedbo 
novega pravočasno začeti z 
vsemi pripravami, že v to-
kratni razpravi pa je bilo na-
štetih kar celo vrsto različ-

nih objektov, M bi jih v tem 
kraju nujno potrebovali, zla-
sti na področju družbenega 
standarda. V ta namen s« 
že začeli graditi dve večji 
stolpnici, v katerih je okoli 
50 stanovanj, ki bodo vseljiva 
prihodnje leto. 

Dalje so omenili nujno ureditev 
cest. Morda se sliši nekoliko ne-
rodno, vendar — udeleženci seje 
so to potrdili, da je pozimi v 
snegu skoraj nemogoče priti v 
Zreče iz stanovanjskega naselja 
na Dobrovi, oddaljenega komaj 
slab kilometer. Ureditev cest je 
torej tudi ena izmed bodočih na-
log razvoja tega kraja . Razen te-
ga pa gre še za trgovske in go-
stin.ske objekte, dalje za kopali-
šče in nekatere druge športne 
prostore. Zato so predlagali, da 
bi do začetka široke razprave o 
samoprispevku krajevna skupnost 
morala pripraviti vse potrebne 
načrte in programe raznih gradenj 
ter predvidene stroške. To bi ob-
čanom olajšalo razprave in omo-
gočalo hitre.i^ odločanje za da-
janje denarja, pri katerem bodo 
svoj deiež pri.spevale tudi delovne 
organizacije v kraju. 

JAVNEMU 
DELAVCU 

SPOŠTOVANI TOVARIŠ IVAN JAGER, 
PREDSEDNIK OBČINSKEGA SINDIKAL-

NEGA SVETA V ŠENTJURJU! 

Skupaj s komitejem ZKS 
v vaši občini je občinska 
organizacija že pred časom 
razpravljala o vprašanjih 
uveDjavljanja ustavnih a-
mandmajev. Poseben pou 
dareic ste takrat dali vpra-
šanju položaja delavcev v 
dislociranih obratih. Sindi-
kalna organizacija v šent-
jurski občini je prevzela 
nalogo, da to problema 
tiko s posebno pozornostjo 
analizira, da na konferenci 
občinske organizacdije o 
problematiki razpravlja in 
zavzema do njih svoje sta-
lišče. Poleg tega je bilo 
rečeno, da bo sindikat v 
šenbjuirski občini razjvil ži-
vahnejšo politično dejav-
nost prav v omenjenih ko-
lektivih. Ker se bliža čas. 
ko boste o omenjeni pro-

bk-imatiki razpravljali, va« 
prosim, da seznanite jav-
nost, ka/ko daleč ste z 
lizo in politično aktivno-
stijo o vprašanjih uveljav-
ljanj a.ustreznih sprememib. 

JURE KRAŠOVEC' 

Na vprašan,je javnemu 
delavcu še vedno niso 
odgovorili:. Franc Jelene, 
predsednik kadrovske ko-
misije pri SOb Žalec za 
področje gospodarstva. 
Izvršni svet in Cestni 
sklad SRS, Rudi Hudo-
vernik, načelnik oddelka 
za gospodarstvo skupšč^ 
ne občine Velenje, in Mir-
ko Klemen, predsednik 
delavskega sveta v Kova-
ški industriji Zreče. Od-
govore pričakujemo. 

lostinci govorijo 

LAHKO TUDI BOLJE 

^ enkrat smo šli z našo 
anketo v šmarsko obči-

Obiskali smo Zdravilišče 
"ga.ška Slatina in Sladko 
'fo, se pravi, turistični toč-
ki jih naši pa tudi ino-

zelo radi obiskujejo, 
^fsikaj smo zvedeli in rrmo-
' ^ u smo se čudili. O 

kar smo na tej poti sre-
f; vam bomo povedali v 

rubriki. Ze kar takoj, na 
^em začetku, pa lahko po-

da je naše gostince sko-
' Vedno motil dež. To niti 
'^ko čudno, saj je bilo več 
iianj povsod tako. 

JfANE CUJEŽ, direktor go-
'^kega sektorja Zdravilišča 
pška Slatina: 

letošnjem letu smo dose-
M 4-5 % boljši uspeh v 
'̂iem obsegu. Pri vsem 
je razveseljiva ugotovitev, 

da smo v tem letu povečali iz-
koristek hidroterapevtskih in 
ostalih medicinskih uslug po-
vprečno za 15-20 % v odnosu 
na lansko leto. Pozna pa se 
osip gostov, predvsem ino-
zemskih glede na epidemijo 
črnih koz. Letošnja sezona je 
po nočitvah boljša, močne pa 
so tudi rezervacije za ves 
mesec september in oktober. 
Z letošnjo sezono smo v glav-
nem zadovoljni. 

FRANC PLAVCAK, gostišče 
Sladka Gora: 

Takšnega obiska nismo pri-
čakovali. Med drugimi gosti 
je bilo tudi precej inozem-
cev kljub slabemu vremenu. 
Najbrž se lahko zahvalimo 
zato tudi temu, ker imamo 
domača jedila in solidno po-
strežbo. Nihče se še ni pri-
toževal'. Smo pa tudi edini 

gostinski lokal, ki je v občini 
Šmarje pri Jelšah odprt do 
dveh z jut ra j poleg gostilne 
Erika v Rogaški Slatini, ki je 
odprta do polnoči. Naš prob-
lem je predvsem cesta, ki je 
slaba v pravem pomenu be-
sede. 

BEJDO BEŠLAGIC, upravnik 
doma feddiha rudnika železa 
Ljubija v Rogaški Slatini: 

Imamo polno skozi vso se-
zono. Iz leta v leto se obisk 
veča, kar je popolnoma ra-
zumljivo, saj je naš dom eden 
izmed najlepših v Sloveniji. 
Postrežba je solidna, zabave 
dovolj, upamo pa, da bomo 
v naslednjem letu naš dom 
Jahko še razširili. Gostje so 
z našimi uslugami zadovoljni, 
skoraj vsi so iz kombinata 
Zenica. Skrb za delovnega člo-
veka je naša prva stvar. 

Celje 

TOLE JUTRI ODPRTE 
Vse celjske osnovne in 

srednje šole so pripravljene 
na sprejem učencev in dija-
kov, ki bodo jutri po tJvo-
mesečnih počitnicah znova 
sedli v šolske klopi. 

Na ] . osnovni šoli bo letos 
650 vseh učencev. Vpis v pyvi 
razred je bil aelo velik — 
120 otrok, zato so morali po-
večati število vseh oddelkov 
od lanskih 23 na 25. Vendar 
pa jim to ne bo delalo pre-
glavic glede prostora, saj so 
z izselitvijo posebne osnovne 
šole pridobili celo nad-
stropje. 

Druga osnovrra šola bo 
imela okrog 440 vseh učen-
cev, razdeljenih v 16 oddel-
kov. V prvem razredu pa jih 
bo verjetno 58. Imeli bodo 
tudi dva varstvena oddelka. 
Nabavili so nekaj nove opre-
me, sicer pa učilnice čaka-
jo pripravljene na sprejem 
učencev. 

Na osnovno šolo Prve celj-
ske čete je letos vpisanih 
1030 otrok, prvošolcev pa bo 
150, to je 5 oddelkov. Letos 
so obnovili celotno ostrešje, 
prepleskali eno nadstropje in 
nabavili nekaj novih učil. V 
programu imajo še dokon-
čno ureditev šolskega igri-
šča, vendar pa morajo stro-
kovnjaki še prej predložiti 
sarKicijslci načrt. 

Četrta osnovna šola bo le-
tos sprejela 1050 učencev, T 

prvem razredu pa jiii bo 
okrog 160. šola je bila zgra-
jena leta 1962, to pomeni, 
da teče že deseto leto njene-
ga delovanja. Sest učilnic je 
dobilo novo opremo, sedaj 
pa še nameravajo adaptirati 
kuhinjo, zato do decembra 
otroci ne bodp prejemali ko-
sila. 

Na osnovni šoli Tranja 
Vrunča bo letos v prvem raz-
reidu ol^rog 1(X) učencev, od 
tega je pogojno vpisanih 10. 
Osnovna .šola Frana Kranjca 
na Polulah pa bo sprejela v 
pi-vi razred 48 otrok, vseh 
učencev pa bo okrog 381). 

Tudi kadrovsko so letos vse 
celjske osnovne šole dobro 
zasedene in tako je vse pri-
pravljeno na pričetek pouka. 

Podobno je tudi na sred-
njih šolali, kjer je bil vpis 
skoraj povsod nad pričakova-
nji. Na gimnazijo je vpi.sanih 
v prvi letnik 240 dijakov, 
vseh pa bo okrog 900, in bo-
do razdeljeni v 30 oddelkov. 
Tako bodo imeli vse prosiore 
maksimalno zasedene. Ka-
drovsko so vsa delovna me-
sta zasedena, mtmjkata jim 
samo en matematik in fizik. 

Na pedagoškem šolskem 
centni je vpisanih v prvi let-
nik 160 dijakov, od tega 93 
na pedagoški gimnaziji in 67 
na srednji vzgojiteljski šoli. 
Ker je bil priliv novincev ne-
koliko nad pričakovanim. 

predvidevajo precejšnjo pro-
storsko stisko in se bo moč-
no povečal popoldanski po-
uk. Nujno bi bilo treba po-
hiteti z gradnjo osnovne šo-
le, da bi pridobili dodaten 
prostor. 

Na ekonomski šoli so mo-
rali odkloniti" čez 150 dijakov, 
ker imajo premalo prostora. 
Sprejeli pa so jih 210. Če-
prav je bila šola grajena le za 
500 dijakov, jih je vsako leto 
več in jih bo letos vseh okrog 
800. Zaradi takšnega navaL^i 
jim primanjkuje prostora. 
Nujno pa bi potrebovali tudi 
telovadnico, saj sedaj dijaki 
telovadijo v telovadnici Dija-
škega doma. Moti jih tudi 
neprestan hrup iz zelo pro-
metne Vodnikove ulice, zato 
so mislili zvočno izolirati 
učilnice, kar pa bi bilo pre-
drago, zato so dali na okna 
učilnic v pritličju samo de-
belejša stekla in tako vsaj 
delno omilili ta hi-up. Delov-
na mesta imajo v glavnem 
dobro zasedena, potrebovali 
pa bi vsaj še dva matema-
tika. 

Toliko o pripravljenoisti 
celjskih šol na novo šolsko 
leto. Jutri pa bo spet zazvo-
nil šolski zvonec, m povsod 
bo velik živžav. Vsem tistim, 
ki sd bodo v letošnjem šol-
skem letu polnili glave z 
znanjem. želimo veliko 
uspeha! C. S T O K I H 



Trdnost 
sporazumskih 

mejnikov 
Na občinskem sindikalnem 

svetal je poročilo komisije za 
družbeno-ekonomske odnose, 
ki pa ga občinski sindikalni 
forum še ni obravnaval, zato 
tudi še ne potrdil. 

Od desetih za analizo iz-
branih podje t i j so štiri rakS-
na, ki svojih internih aktov 
še niso uskladili s samou-
pravnimi sporazumi. To je 
več kot t ret j ina, in če je ta-
ko razmerje v zbiru vseh de-
lovnih organizacij v občini, 
je to vredno kritike glede na 
to, da je zakoniti rok za 
uskladitev že potekel. 

Naslednja negativna ugoto-
vitev je, da so malone v vseh 
delo\'nih organizacijah bih 
razkošno radodarni s »sarža-
mi«. V podjet j ih so enostav-
no razvrščali zaposlene v viš-
je kvalifikacijske skupine, da 
bi si tako zagotovili večjo 
maso za osetwie dohodke, ki 
na j ne bi bila obdavčena. 

Največ dilem in nepravilno-
sti odkrivajo avtorj i analize 
pri določevanju dodatkov za 
vodilne delavce oziroma za 
pogoje dela. Tako so v enem 
podje t ju za izračun takih do-
datkov vzeli kar najvišj i do-
voljen limit (200,- dinarjev), 
čeprav bi smeli dodatek do-
ločiti le na osnovi tehnolo-
ških normativov. Zakaj tega 
niso storili? Omenjenih nor-
mativov namreč nimajo! 
Sploh je značilnost, da se v 
podje t j ih odločajo, naj-
brž precej lahkomiselno, kar 
za najvLšije možne postavke 
v samoupravnih sporazumih, 
ko da so si>oraimimi nekakš-
na ra^e l jav i tev stabilizacij-
skih ciljev in načel. 

Zelo »familijamo« .so si 
delili dohodek v neki drugi 
organizaciji, k je r so enostav-
no normne ure spreminjali v 
efektivne. In če so bile nor-
me prekoračene, so jih pri-
kazali več, kot j ih je bilo 
opravljenih, če pa norme ni-
so bile izpolnjene, so upo-
števali dejansko opravljene 
ure. 

Pomanjklj ivosti je Se več, 
toda za večino je kriva me-
todologija, ki je neprecizna. 
krivi so tudi sestavijalci po-
manjklj ivih sporaaumov in pa 
mreno komplicirano preraču-
na*-anje. 

.A.naliiza nadalje vsebuje tu-
di podaitke o osebnih dohod-
kih, dnevnicah in kilometri-
ni za direktor je 17 delovnih 
orcanizacij. Težko pa je iz 
navedenih podatkov razvoz-
Ijati, ali so močna odstopanja 
indeksov pr imerjave z istim 
obdobjem lani rezultat delo-
vanja samoupravnih sporazu-
mov. Bolj očitno pa jo. da 
so ponekod močno narasla 
iziplačila za dnevnice in ki-
lometrine, kar bi se dalo 
opravičiti le z očividno spre-
membo obsega poslovanja, kar 
pa bržčas ni res. Direktor 
ene od majhnih delovnih or-
ganizacij je za dnevnice in 
kilometrine dobil letos deset-
krat več kot lani. Zakaj? Je 
morda možak šdle letos kupil 
avtomobil. 

Kot rečeno, sindikalni svet 
bo o poročilu razpravljal in 
sprejel zaključke o tem, ka j 
storiti, kaj t i vzorec desetih 
Je zaiačilen za r amie re v ce-
lotni celiski občini. J . K. 

CELJE 

TRI ZAMERE 
IN,UKRADENI 

OTROCr 
Žalostne oči deklice, s 

culo zrejo s plakatov na 
mimoidoče. Se danes in 
dokler jih ne bodo prele 
pili z reklamo za tainta 
pralni prašek, dokler jii; 
ne bo zmil dež in oblede 
10 sonce. 

Deklica, posneta po do 
kuimeintarDem postopkv 
iz avgustovskih dni 1942 
je ob besedilu vabila k 
udeleležbi na svečanost ot 
tridesetletnici srhljivih d o 
godkov v celjski I. osnov 
ni šoli. 

Na d v o r i š ^ so bili v 
soboto zbrani le nekda 
n j i otroci — taboriščniki 
njihovi sorodniki in pred 
stavniki družbenopolitič 
nega življenja v Celju. 

P r e d s e ^ i k konference 
SZDL Janko Zevart je \ 
svojem govoru rekel, ds 
srečanje ni sato, da bi le 
odpirali stare rane, m a r 
več dg.. bi tudi drugi, zla 
sti mladina, zvedela, kak 
šni so bili časi med voj 
no tudi z»a na jmla jše . 
Hočeš, nočeš, moraš, sc 
udeleženci govorili in pri 
povedovali sebi — Celja 
nov ni bilo, zlasti ne mla 
dine, današnj ih vrstniko-v 
»vikradenih otrok«. Bojda 
je bilo več »firbcev« ta 
krat , ko s je dogajalo vse 
tisto, zaradi česar so mi 
nulo soboto slavili. 

Na pla.katu poleg deklt 
ce in besedila zirejo v svet 
tudi okenca, v n j ih so 
reklamni oglasi podje t i j 
ki so žrtvovali denar iz 
sredstev za reklamo, ds 
so se nekdanj i »ukraden: 
otroci« sploh lahko sešli 
Lepo od nj ih, od kolekti 
vov, ki so prispevali, ven 
dar pa žalostno, da sc 
2ja tridesetletnico ti-
sti, ki so golgoto nasilne 
ga osirotenja in p r e g m n 
stva čutili na lastni koži 
morali zbrati s a r « , Pa 
imamo vendar pri nas in 
stitucije, ki jim je obuja 
n je tradicij NOV in zgo 
dovine NOV službena na 
loga, ki bi mogli dajati 
pobude za odmevne sve 
čanosti pravočasno, da bi 
mogle le-te biti vključene 
v finančne plane, ko je 
še čas. 

V imenu deklice in nje 
nih sotrpinov so odposla 
11 v Ljubljano, Maribor 
Kran j in druga središča 
šop vabil pomebnih oseb 
nostim. Vendar je na so 
botni dan, čeprav je bi! 
meglen, predsednik pri 
pravljalnega odbora mo 
gel pozdraviti le osebno-
sti iz Celja. 

Zaradi tega vsega so ža 
lostne oči deklice z lepa 
kov še bolj žalostne. 

JURE KRASOVEC 

OBVESTILO 
ZAVEZANCEM 

Zavezanci prispevka za sta-
rostno zavarovanje Icmtov ima-
jo T skladu T 39. in 46. čle-
nom zakona o starostnem za-
varovanju lunetov (Uradni list 
SRS 13/72) pravico vložiti za-
htevek za ugotavljanje zmož-
nosti plačevanja odmerjenega 
prispevka. Zmožnost plačeva-
nja odmerjenega prispevka bo 
komisija obravnavala ekonom-
sko šibkim zavezancem. 

Zahtevek za ugotavljanje 
plačevanja odmerjenega pris-
pevka za starostno zavarova-
nje kmetov je treba vložiti v 
petnajstih dneh po objavi od-
memih razporedov. 

Vloga se naslovi na skupšči-
no občine Celje, Trg svobode 
9, komisiji za ugotavljanje 
zmožnosti plačevanja prispev-
ka za starostno zavarovanje 
kmetov. 

Razporedi o odmerjenih ob-
veznostih zavezancem starost-
nega zavarovanja kmetov bodo 
zavezancem na vpogled od 30. 
8. 1972 do 8. 9. 1972 na sede-
žih krajevnih skupnosti. 

Davčna uprava 

OSNOVNA ŠOLA 
»PETER ŠPRAJC -
JUR« — ŽALEC 
r a z p i s u j e 
delovno mestr 

SNAŽILKE 
za dtoločen ČBS (od 1. 9. 
1972 do 31. 12. 1972). 

Pismene pcMxidbe pošlj i te 
na tajništvo šole. 

Žalec 

Pred dnevi je bila na sedežu občine v Žalcu posebna seja, ki so ji priso-
stvovali tudi predsedniki krajevnih skupnosti in člani posebne odborni-
ške komisije, ki jo je v zvezi z odmero prispevkov za starostno zavaro-
vanje kmetov imenovala občinska skupščina. Na seji so obravnavali vpra-
šanje višine prispevkov kmetov, dogovorili pa so se tudi o kriteri j ih ozi-
roma o njihovi uresničitvi pri odmeri višine prispevka kmečkih zavaro-
vancev. Odmerni postopek ima tr i samostojne dele, vendar je postav-
ljen tako. da je zagotovljen kar največji vpliv lokalnih dejavnikov, ki kon-
kretne razmere posameznih gospodinjstev najbolje poznajo. 
Na območju občine Žalec 

živi okoli 1.800 kmečkih zava-
rovancev, ki so hkrat i tudi 
zavezanci prispevka za staro-
stno zavarovanje kmetov. Kot 
je znano, sestavljata prispe-
vek dva dela, in sicer prispe-
vek v določenem znesku, ka-
terega višina je enaka za vse 
zavezance, in prispevek v do-
ločenem odstotku od odme-
rne osnove. Na zadnjem, šir 
šem posvetovanju, bilo je 
pred dnevi v Žalcu, so govo-
rili ravno o tem drugem delu 
prispevka, sa j je prispevek v 
določenem znesku, ki ga bo-
do za letošnje leto plačevali 
vsi zavezanci, že določen v vi-
šini 457,50 din ali 3,05% od 
odmeme osnove. O d m e m o os. 
novo pa sestavljajo katastr-
ski dohodek, dohodek od goz-
da ter vsi drugi dohodki za-
vezanca in tistih članov nje-
govega gospodinjstva, ki so 
upravičeni do pokojnine po 
zakonu o starostnem zavaro. 
vanju kmetov. 

Zelo pKjmembno je pri od-
meritvi višine prispevka dej-
stvo, da je v postopku zago-
tovljeno aktivno sodelovanje 
prizadetih zavezancev ter kra-
jevnih skupnostih, k je r le-tl 
živijo in delajo. S tem je 
omogočeno, da bi preprečili 
eventuelne nepravilnosti in 
krivice, ki bi se posamezni-
kom lahko pripetile. Po zako-
nu je strokovni del odmerne-
ga postopka pris tojna davčna 
uprava, ki se v žalski občini 
zelo prizadeva, da bi celoten 
postopek izpeljala kar na jbol j 
demokratično in ob najš i ršem 
sodelovanju vseh zainteresira-
nih činiteljev. Zavedajo se 
namreč, da je od pedantnosti 
v prvotnem postopku odvis-
no, koliko bo kasneje pritožb 
na odločbe. Ravno zaradi te-
ga, to pa je pokazal tudd zad-

nj i sestanek, so se dela loti-
li z vso možno natančnost jo, 
vestnostjo in odgovornostjo. 

Prvi del odmemega postop. 
ka, ko je na p>odlagi sezna-
mov Komunalnega zavoda za 
socialno zavarovanje davčna 
uprava izračunala prispevke, 
je v žalski občini že končan. 
Vsem občanom bodo ob kon-
cu meseca avgusta (konec te 
ga tedna!) že na vpogled sez, 
nami z višino izračunanega 
prispevka. Sezname bodo ime 
le vse krajevne skupnosti , vi-
deti pa jih bo mogoče tudi na 
sedežu občinske davčne upra-
ve. 

V drugem delu odmernega 
postopka, ko se ugotavlja ta. 
koimenovana plačilna zmog-
ljivost zavezanca in se lahko 
po prvotnih merilih izračuna-
ni prispevek glede na eko-
nomsko moč kmeti je zmanj-
ša, pa bodo sodelovali tudi 
predstavniki krajevnih skup-
nosti in ostalih zainteresira-
nih organizacij. Ta del posto-
pka je v bistvu najpomem-
bnejši . Povejo nam, da mora 
razliko od zmanjšanih pris-
pevkov poravnati občinski 
proračun, zato mora jo biti 
znižanja dejansko utemelje-
na in v skladu s postavlje-
nimi kriteri j i . V petnajst ih 
dneh po pojavi višin prispev-
kov lahko zavezanci, krajev-
na skupnost ali skupnost sta-
rostnega zavarovanja kmetov 
vloži zahtevek za ugotavljanje 
zmožnosti plačevanja. Zah-
tevke po uradni dolžnosti bo 
podala posebna komisija, ki 
jo je imenovala občinska sku-
pščina. Ta komisija bo tudi 
raziskovala vsak pr imer pose-
bej . V komisiji so IVO POTE-
KO iz Polzele. RAFKO FUN-
KL iz Griž, KONRAD BRU-
NŠEK in MARIJE JELOVSEK 
pa sta v komisiji kot pred-

stavnika občinske skupščine. 
V te j komisiji enakovredno 
sodel jujejo tudi izvoljeni 
predstavniki krajevnih skup-
nosti, kadar se obravnava pri-
mer njihovega območja. Ko-
misija mora v tridesetih dneh 
izdelati ustrezno odločbo. 

Odločitev komisije seveda 
niso prepuščene njeni prosti 
presoji, temveč mora jo teme-
ljiti na določilih zakona ter 
posebnega občinskega odloka 
Poleg v zakonu določenih na 
čel (zmanjšana proizvodna 
zmogljivost kmetije, posebno 
neugoden gospodarski položaj 

glede na prometne zveze 
bistveno zmanjšanje delavne 
sposobnosti, večje število ot 
rok do 15. leta in otrok, ki se 
še šolajo, itd) pa so določbe 
Za zmanjšanje prispevka na-
vedene tudi v občinskem CKJ. 
loku. Med ostalim je določe. 
no, da mora komisija upošte. 
vati položaj vseh tistih zave-
zancev katerih zemljišče je 
v takem višinskem kraju , kjer 
so pogoji še posebno slabi in 
letni katarski dohodek ne pre. 
sega 3.000 din, dohodki 
kmetijstva pa so osnovni vir 
sredstev za preživljanje čla. 
nov gosF>odinjstva. Sem spa. 
da jo vsi k ra j i takoimenovane 
t re t je in četrte skupine! Na-
dalje bo komisija upoštevala 
pri zmnjšan ju tudi tiste za-
vezance, k jer je letni kata. 
s tr ski dohodek manjš i od 
1.000 din in je kmeti jstvo edi 
ni vir dohodkov. Pomembno 
Pa bo tudi sodelovanje zave-
zanca ali njegovega družinske-
ga člana v NOB. So pa tudi 
še drugi kriteri j i . 

V t re t jem delu odmerilnega 
postopka bo zavezanec že 
imel v rokah odločbo o tem, 
kolikšen prispevek je dolžan 
plačati. Na to odločbo se bo 
lahko v petnajs t ih dneh pis-
meno pritožil na posebno ko. 
misijo, ki jo sestavljajo: JQ 
ŽE JAN, predsednik skupšči-
ne kot predsednik komisije, 
njeni člani pa so ing. JOŽE 
MARO\T, ALBIN LAZNIK, 
FRANC KOS in JOŽE VAS 
LE. 

Kot je bilo že dogovorjeno, 
bo treba prispevek za letos 
plačati v dveh obrokih, v bo-
doče pa se bo plačeval v tri-
mesečnih obrokih. Prvi obroli 
za letos zapade plačilu 1. sep-
tembra in mora biti plačan 
ao 15. oktobra, drugi pa 1 no-
vembra in mora biti plačM 
do 15. dečembra letošnjega 
leta. Da pa bi zagotovih fi-
nanciranje pokojnin, je dav-
čna uprava že izdelala konec 
julija odločbe zavezancem 
prispevka v višini 250 din. Ta 
znesek je bil enoten v vse) 
Sloveniji in ga bodo pri do-
končnem plačilu oziroma od 
meri seveda tudi upoštevali 

B. STRMCNIK 

Direktor 
je ogorčen 
Stane Divjak, direktor Cest-

nega podjet ja v Celju, je izja-
vil: »Ogorčen sem nad pisa-
njem večine časnikov o do-
godkih v CP. Vse polno je 
lamigovanj, demagogije, kri-
tizirajo me celo taki novinar-
ji, ki so sami dobili od mene 
novoletna darila ali pa so bili 
deležni reprezentance našega 
podjetja.« 

Res je! Kakšne rokovnike, 
koledarje in kulije smo novi-
narji dobili (mimogrede — Ja-
lti jevih slik ne, tudi ka j dra-
gocenejšega ne, ceste pa CP 
tudi ni zastnoj asfaltiralo no-
benemu novinarju . . .), ampak 
takrat nismo vedeli, da Stane 
Divjak skromna darila deli kot 
— podkupnino. 

Kako si sicer razlagati nje-
govo Izjavo o »celo takih« no-
vinarjih drugače kot tako, da 
je hotel z darilom preprečiti 
kakršnokoli kritično pisanje o 
CP ali sebi? 

Prepričani smo, da Stane 
Divjak ni tako mislil in da 
je izjava le netočno zapisana, 
sicer bi lahko kdo izjavo po-
splošil in bi mislil, da je di-
rektor CP razdeljeval darila, 
ker je hotel nekatere ljudi 
in partnerje podkupovati. 

Naši znanci 

PIŠE: Z. STOPAR 

FRANJO 
REJEC 

Ko je prilirumela vojna 
vihra, ko je razpredla ni-
ti smrtonosnih tipalk na 
vse strani, je bilo v Vita 
n ju m i m o . Kmet je so ča-
kali, inteligenca se je ba-
la. Med prvimi, ki so jih 
obiskali Nemci, je bil z 
njihovim obdskom poča-
ščen tudd naš znanec. Su-
rovo so mu premetaU 
stanovanje m ga sodeč po 
neki fotografij i proglaša-
li za četnika. Na podlagi 
te nepreverjene obtožbe 
(na slikd je bil Rejec sli-
kan na konju in s srb-
sko šajkačo na glavi, za-
to so domnevali, da je 
četnik). Odpeljali so ga v 
Konjice, nato pa v Mari-
bor, še dalje v Hrvaško, 
v Slavonsko Požego, od 
tod pa v Brčko, k je r ga 
je sprejela srbska druži-

na za svojega. Z n j imi je 
delil slabo in dobro, za-
to je bilo slovo leta 1942 
težko, ko je dobil dekret 
za Ljuti Dolac pri Mo 
s tar ju . Spet je učiteljeva!, 
razxiajal svoje znanje in 
izkušnje med te prepro-
ste hercegovske ljudi. Ve-
zi, ki so se skovale ta-
krat , ne bodo popustile 
do groba. Niti so se sple-
tale iz pri jatel js tva, lju-
bezni in vsakodnevne bor-
be za drobtdne kruha. V 
tistem času je tu, v teh 
kraj ih , ki so bih tako za-
ostali, da so l judje ži-
veH kot v kameni dobi, 
umirlo 18 ljudi od lakote. 
Suša, neukost, bolezen, 
vse je kosilo pK) vrsti. 
Prebivalci so ostajali pri 
življenju samo na ta na 
čin, da so pulili travo in 
jo polivali z mlekom. Kar 
je bilo najboljšega, pa so 
prinesli svojemu »uču«. 
Tako so ga klicali tam, 
tako se ga spominja jo še 
danes, ko jih je pred le-
ti obiskal n je — pristne 
H e r c ^ o v c e . Solze pre-
kr i je jo blage Rejčeve oči, 
ko mi o tem pripoveduje. 
»Takšne hvaležnosti ni ni-
k je r drugje«, ml pravi. 
»Sreča, da so nas t ja se-
lili in ne one k nam«. 
Pred n j im vsta ja jo stra-
hotne slike. Doživljal je 
v Brökem FK>kol Židov. 

dvesto jih je bilo. Potem 
je videl otroke in odras-
le umirat i od lakote, po-
tem jih je obiskal in sli-
ka je FK>stala svetlejša za 
nekoliko palet. »Znaš, 
učo, imam ja penziju«, 
mu je dejal nekdanj i šol-
ski sluga. S tem je pove-
dano vse, ponos, zadovolj-
stvo in brezskrbnost za 
vsakdanji kn ih . »Ljudje 
tam, danes, so zadovolj-
ni, da je kaj«, se kotalijo 
počasi besede iz Rejčevih 
ust. 

Vročega avgusta leta 
naše osvoboditve se je 
Rejec vmdl v Vitanje, Že 
naslednje leto se je od-
zval kliou rodne Primor-
ske, ki je rabila rodne si-
nove, na j se vrnejo k 
nje j . V Vremskem Bri-
tofu je postavljal temelje 
slovenski šoli in ko je 
tam postoril sinovsko dol-
žnost, se je vrnil. Kam? 
V Vitanje. Zakaj? Ker 
ima ta graben rad, ker 
je tu med neotesanimi 
Pohorci pognal svoje ko 
renine. Tu je opravljal 
upravitelj ske posle vse do 
1963. leta, ko je uradno 
odšel v pokoj. Ni pa še 
»izpregel« in je še danes 
živa kronika vsega, kar 
se dogaja zdaj in kar se 
je godilo trideset let na-
zaj. Ostaja v spominih 
učencem sal ni tinižine. 

katerih članov ni pouče 
val. 

Ko se proti večeru od 
prartri na sprehod, sreču-
je te svoje ljudi, ki so 
medtem postali očetje, 
matere. Modra limuzina 
ga je pred kratkim pre-
hitela in mu zaprla pot. 
Iz n je je stopil zrel, ele 
ganten moški in mu stis 
nil roko. Rejec ga ni po 
2snal, pa se mu je moža 
kar predstavil takole: 
»Jaz sem vendar tisti, k: 
je vsa leta vsak dan za 
mudil šok)! Se me zdaj 
spomnite?« Rejec je po-
brskal p>o spominu in ga 
našel. Res je bilo tako. 

Nedavno tega se mu je 
pokvaril vžigalnik in pro-
sil je svojega učenca, če 
mu ga popravi. Na dom 
mu ga je prinesla mala de 
klica, ki mu je na vpraša-
nje, koliko stane popra-
vilo, odgovorila: »Ata so 
rekli, da so »faracajg« 
popravili zato, ker ste ga 
v šoli za ušesa vlekli!« 

Še in še pr iha ja jo na 
dan spomini, na večer 
življenja se umazani iz-
gubl jajo v poplavi čistih, 
lepih. Učitelj Rejec klju-
buje zobu časa in je ne 
upogljiv. Saj ni čudno, 
ko pa je trdoživost pre-
vzel od vitanjskih trmo-
glavcev, ko je postal ve? 
niihov, oni pa njegovi. 



PODATKI NISO 
TOČNI 

š e vedno zvesto sprem-
ljam vaš Novi tednik, v 
katerem najdem vedno ka j 
zase. Priznam — zelo se 
trudite ustreči širšemu 
krogu bralcev, tako da tu-
di mladi pridemo na svoj 
račun. Rada prebiram vse 
— najrajš i pa reportaže. . 

In že smo tam. Kje, se 
vprašujete? Pri reportaži 
— pravzaprav je bila to 
mini reportaža, objavlje-
na v 32. številki NT. Vaš 
novinar se je razpisal o 
Radiu Šmarje pri Jelšah, 
kar je sicer razveseljivo. 
Ampak kaj, ko Branko 
Jeranko najbrž sploh ne 
posluša programa tega ra-
dia. Namreč, nekatere be. 
sede so neresnične. Že-
lim, da z mojim pismom 
izgladimo ta nesporazum 
ki je nastal zaradi napač-
ne obveščenosti. 

Ker sem ix)slušalka te-
ga radia in ker njihov pro-
gram najra je poslušam, 
vam bom skušala pojasni, 
ti nekatere stvari — prav-
zaprav ne vam, ampak 
bralcem, ki poslušajo ra-
dio Šmarje in so se jim 
podatki zazdeli dokaj čud 
ni. Da so moje besede 
resnične, se lahko prepri-
čate na radiu samem — 
radi vam bodo pojasnili 
vse, to vam zagotavljam! 

Pa preidimo k svari! 
B. Jeranko piše, da od-

daja Veseli juke-box, ki je 
zares najbolj poslušana 
oddaja Radia Šmarje, tra-
ja dvajset minut. Prva na. 
paka! Oddaja traja celih 
petinštirideset (45) minut 
Ponavadi ustreže Caci Cer 
jak, ki povezuje to odda-
jo desetim, včasih še več 
poslušalcem z izbranimi 
popevkami. To se pa ne 
bi dalo v dvajsetih minu-
tah — bodite prepričani! 

V nadaljevanju B. Je 
ranko pravi, da je oddaja 
I>opestrena s telefonski-
mi pogovori. B. Jeranko. 
žal, je že dolgo tega, ko 
je bilo to res. 

V pojasnilo tudi to — 
da tisti niso bli telefon-
ski pogovori, ampak go-
vor poslušalca (urednik 
je izbiral med najzvestej-
šimi), ki je napisal zgod-
bo o svojem življenju. Ne 
kateri so se zares potru 
dili. drugi pa so vse vze-
li bolj neresno. Torej od-
daje ne pestrijo govori po-
slušalcev, ti so bili ukin-
jeni, potem ko smo si po-
slušalci želeli kaj novega. 

Oddajo Veseli jiike-box 
avesto poslušam, vendar 
se še nikoli ni zgodilo- da 
bi Caciju Cerjaku poma-
gala brati Mimica Ki-
drič, kakor trdi Branko 
Jeranko. Zal tudi to ni res 
— le kje ste to izvedeli?! 
Res pa je, da je lani v 
Cerjakovi odsotnosti bra-
la tekst in oddajo tudi 
pripravljala Kidričeva — 
v duetu pa nista brala ni-
koli. Morda je Branko Je-
ranko to kombinacijo sli-
šal pri reklamah z zabav-
no glasbo, ko se včasih 
zgodi, da tekste prebirata 
dva. 

Kot sem ugotovila, 
Branko Jeranko ne pozna 
ce oddaje in menim, da tu-
l i ostalega programa ne. 
Vsekakor razumem, da se 
vsakemu lahko zgodi, da 
pove kaj narobe. Saj se 
tudi meni, ker se ukvar-
jam z novinarstvom in 
sem nedarao tega prejela 
tudi novinarsko izkaznico 
v Ljubljani, kjer je pre-
jelo priznanje tudi ured-
ništvo NT. čestitam! 

Mislim, da semo se ra-
zumeli. Branku Jeranku 
pa v pojasnilo še nepisem 
o oddaji VeseU juke-box 
tole: da, odaja se prične 
takoj za čestitkami — ra-
dio Šmarje namreč nima 
določenega časa ali meje 
za čestitke, kakor je to 
na celjskem radiu. Torej 
— B. Jeranko, radio Šma-
rje ne odaja vedno od 
14.30 ( v mislih imam ne-
delje), ampak včasih dalj, 
včasih pa se vse konča 
ob 14. uri ali prej. Naj 
vam navedem primer. 19. 
marca .letos so trajale če-
stitke do 21. ure zivečer. 
Oddaja Veseli juke-box pa 
je tokrat odpadla. Torej, 
se tudi s to vašo trditvijo, 
da t ra ja nedeljski pri./.-
ram od 13.30 do 14.30, ne 
strinjam. Ob nedeljah pri-
čnejo oddajati že ob 10.30 
in ne ob 13.30. uri. 

Kakor vidite, program 
omenjenega radia zelo do-
bro pozaiam — o tem pri-
čajo tudi moji dnevniki, 
ki sem jüi pisala kar eno 
leto o vseh njihovih od-
dajah. Pa tudi sama sem 
veliko sodelovala pri nji-
hovem radiu. 

Toliko vam pišem, cen-
jeno uredništvo — v upa-
nju, da Se vam ne bom 
hudo zamerila. Najbrž tu-
di vi ljubite resnico, še 
bolj pa jaz program ra-
dia Šmarje pri Jelšah. Ce-
nim in spoštujem tudi vse 
sodelavce radia, s katerim 
sem bila doslej v dobrih 
odnosih, kar želim tudi ob-
držati. 

Edinole objava tega pi-
sma je opravičilo glede ne-
resničnih izjav o progra-
mu radia Šmarje — njim, 
in ne toliko nam, zvestim 
poslušalcem. 
Marina Kocen, Teharska 

54 Celje 

SPELJAL 
OBIRALCE 

Prejšnji teden sem bil 
dogovorjen z nekaterimi 
obiralci hmelja. V četrtek 
sem jih pričakoval na po-
staji v Celju, kamor so tu-
di prispeli. Hotel sem jih 
sprejeti in odpeljati na 
dom, i>a me je prehitel 
Širša iz Tabora, iz Ojstri-
ške vasi (po domače se 
tako pravi) in se je obi-
skovalcem zlagal, da mi 
je toča pobrala ves hme-
lj. Obiralci so mu verje 
li in tako -sem ostal »na 
cedilu«. Ali ni to hudobi-
ja? 

Ivan Rovšnik, 
Učaikar P., Žalec 

DELAVEC IN 
MINISTER — OBA 

Kot zvest bralec Novega 
tednika želim tudi jaz na-
pisati nekaij besed. Pred-
vsem bi rad omenil skrb 
za poplavljence v Pomur-
ju. V raznih pozivih se 
priporoča delavcem injjod-
j et jem, naj bi se odločili 
vsaj za enodnevni zaslu-
žek za pomoč poplavljen-
cem, kar tudi jaz, kot de-
lavec v Železarni š tore z 
vsemi tovariši-sodelavci 
odobravam, ker je res 
nujno, da se ogroženim 
priskoči na pomoč v obil-
ni meri. Upam, da med 
delavci temu ne bo nobe-
den nasprotoval. Zanima 
pa nas, kako se bodo pri 
tej pomoči iiskazali tisti, 
ki zaslužijo v sorazmerju 
z nami delavci celo do pet-
krat več, kot n. pr. direk-
torji in vsi na visokih po-
ložajih (ministri in drugi). 
Ce zmoremo delavci pri-
spevati k akciji, ko imamo 
nizke plače, koliko bolj iz-

datna bi lihko bila pomoč 
tistih, ki zasl-ožijo nepri-
merno več od nas. S tem 
bi dejansko dokazali svo-
jo resnično humanost, ne 
pa samo z apeli na delov-
no ljudstvo, na j priskoči 
na pomoč, sami bi pa ne 
žrtvovali ničesar drugega, 
kot samo lepe besede in 
bi pričakovali pomoč od 
revnejših. 

To je moje mišljenje, 
pa tudi mdšljenje večine 
drugih delavcev. Prosim 
pa, da ne objavite mojega 
imena, ker bi se gotovo 
kdo spotaknil ob tem. 

—eko. Drami je 

ZANIMIVA 
VPRAŠANJA 

Naj vam povem, da sem 
z vašim listom zelo zado-
voljen in večkrat ne vem, 
kaj bi odgovoril na tako 
zanimiva vprašanja, kot so: 
za katero rubriko bi se vi 
odločili? Kaj bi vprašali 
gostince? Kaj želite, da na-
pišemo"? Veste, na vsa ta 
vprašanja bi vam napisal 
toliko, da bi bila stran ta-
koj polna. Zato se vedno 
ogllasim samo z nekaj be-
sedami. 

Jožef Lipovšek, 
Impolca, Sevnica 

DRAGI NT! 
Pošiljam vam lepe po-

zdrave. Tudi jaz vaš časo-
pis rad prebiram 

Andrejček Kresnik, 
Vransko 

Odgovor: Andrejček, lio-
diš v šolo, torej se nam 
oglasi še s kakšnim daljšim 
pismom. Da bomo vedeli, 
kako in kaj! 

»»POSLUŠATE 
JfH NAJRAJE« 

Vsak teden se zelo vese-
lim vašega tednika in ko-
maj čakam, da ga pismo-
noša prinese. Ne vem, ka-
ko to, da ga dva tedna ni-
sem dobila. MisliCa sem, 
da mi ga ne boste več po-
šiljali. Drugače pa je vse 
v redu. Zelo so mi všeč 
rubrike Med štirimi očmi, 
ženin vsakdan šport in 
podobno. Sem pač mlada 
in imam to najraje. Ne re-
čem pa, da je vse drugo za 
eno fi.go. To še zdaleč ne. 
V tem tedniku sem bila 
nadvse vesela razgovora z 
mladim pevcem Otom Pest-
nerjem. Saj je komaj eno 
leto starejši od mene. Saj 
boste še pisaCi o njem? Ne 
vem, kako to, da ne zasle-
dim več rubrike »Posluša-
te jih najraje«. Bila mi je 
všeč in jo F>ogrešam. Ali 
že ni prostora zanjo? Ce 
ste za to, se vam še kdaj 
oelasim. Lep pozdrav iz 
Nove Štifte! 

Marija Veršnik, 
Tirosek 43, Nova 

Štifta, Gornji grad 
Odgovor: Marija, smo za 

to! Torej — oglasi se še! 
Rubrika je spet oživela, 
utihnila pa je zaradi do-
pustniških dni. Z Otom se 
bomo še srečali, to je se-
veda razumljivo, 

POJASNILO 
v vašem tedniku je bil 

dne 3. avgusta 1972 na na-
sCovni strani objavljen čla-
nek novinarja J. V. pod 
naslovom »Republika kas-
ni«. Sestavek je povzetek 
razprave s seje sveta os-
mih občin širšega celjske-
ga območja z dne 31. ju-
lija t. 1. V poročanju o toč-
ki dnevnega reda — ele-
menti regionalnega pro-
storskega plana SR Slove-
nije — je tudi besedilo: 
»Zal Mii:an Naprudnik ni 
nadrobneje osvetlil polo-
žaja celjske regije v za-
snovah regionalnega pro-
storskega plana« Prosim, 
da zaradi jasnosti objavite 
naslednje dopolnilo: 

V procesu izdelave re-
gionallnega prostorskega 
plana za območje SR Slo-
venije so bila do sedaj 
opravljena vsa pripravljal-
na dela vključno s študij-
skimi in tehničnimi osno-
vami, nadalje je bila oprav-
ljena anaCiza dosedanjega 
prostorskega razvoja tako 
prirodnih kot človekovih 
danosti, šele na osnovi 
vseh teh »preddel« in na os-
novi resolucije o dolgoroč-
nem razvoju Slovenije, 
sprejete v skupščini SR 
Slovemje v začetku letoš-
njega leta, smo lahko pri-
pravifii prvi tkzv. planski 
element — družbeno-eko-
nomska izhodišča za go-
spodarjenje s prostorom in 
za varnost okolja. Predlo-
žena izhodišča naj bi po 
javni razpravi sprejela 
skupščina SR Slovenije 
kot osnovne usmeritve za 
bodoče bolj smotrno ure-
janje prostora, ki bi ob-
vezovale vse uporabnike 
prostora, predvsem načrto-
valce v posameznih pro-
storskih dejavnostih — iz-
gradnja mest, infrastruk-
ture, industrije izkorišča-
nje kmetijskih ter gozdnih 
pvovršin itd — za spošto-
vanje dogovorjenega obna-
šanja v prostoru. V tem 
gradivu torej še ni bilo 
možno podati opredelitev 
do posameznih regij. 

Na osnovi teh izhodišč pa 
bodo v nadaljnjem proce-
su del' na izdelavi regio-
nalnega prostorskega pla-
na za območje SR Slove-
nije izdelani konkretni 
predlogi — tako bo v krat-
kem predložena v razpravo 
zasnova re.gionalnega pro-
storskega razvoja SR Slo-
venije, ki bo vsebovala 
predlog za bodoče omrež-
je mest v Sloveniji — ur-
bani sistem, predlog splo-
šne zasnove prometnega ter 
energetskega omrežja in 
vodnogospodarskih uredi-
tev. V tem gradivu bodo 
že opredeljena stališča do 
razvoja posameznih regij 
iz vidika razvoja Slovenije 
kot celote, tako tudi celj-
ske, še bolj pa v nasled-
njem, to je v predlogu na-
menske razdelitve površin 
za posamezne prostorske 
kategorije, ki ga bomo 
predložili v začetku 1973. 
teta. 

Sicer pa izražam novi-
narju J. Volfandu spošto-
vanje do objektivnega in 
kritičnega poročila o pote-
ku razprave na omenje-
nem svetu. Na koncu se 
opravičujem za zakasneli 
odgovor, čemur je vzrok 
dapustniški čas. 

Direktor zavoda SR 
Slovenije za regio-
nalno prostorsko pla-
niranje — MILAN 
NAPRUDNIK — dipl. 
ing. geod. 

(NE)ZNAN 
NASILNEŽ 

Včeraj sem poslušala ra-
dijsko poročilo o moškem, 
ki kaže, kot ste omenili, 
neko posebno moškost. To 
se je tudi meni zgodir.o. 
Bilo je 7 8 1972 približno 
ob 16. uri, ko sva s sose-
do sedela na vrtu. Kot ste 
navedli je moški visok, 
močne postave, star okoli 
40 let. Videla pa sem, da 
je imel tudi avto. Šla sem 
za njim ter ga ozmerjala 
in mu tudi zagrozila, da 
ga bom prijavila. Seveda 
tega nisem storila, ker sem 
se bala maščevanja, saj ve, 
kje sem doma. A sedaj, ko 
vidim, da ga iščete, sem 
se odločila Imam tudi nje-
govo številko avtomobila, 
in če je še katera ženska, 
ki jo j ^ t a moški napadel, 
se lahko javi, pa bomo 
možakarja dobUi s skup-
nimi močmi. 

M. P., Celje 

TEŽAVE 
POTNIKOV 

18. avgusta sem po več-
dnevni odsotnosti prišel v 
Ceilje, od koder sem name-
raval domov v Jurklošter 
z avtobusom ob 13.50. Na 
blagajni sem kupil vozov-
nico ter čakal na avtobus. 
Ker pa avtobusa vse do 
14. ure ni bilo, sem se na-
potil v prometno pisarno 
ter vprašal nekega usluž-
benca, zakaj ni avtobusa. 
Napotil me je k prometni-
ku, ki je stal pri enem iz-
med avtobusov. Vprašali 
sem ga, kje je avtobus, on 
pa je odgovoril: Ni ga. Du-
hovit odgovor, ali ne? S 
takim odgovorom se nisem 
zadovoljil, nakar mi je 
prometnik rekel, na j vpra-
šam v pisarni tistega, ki 
prodaja vozovnice. Tistega, 
s katerim sem že govoril. 
Ta pa mi je, smeje se, re-
kel, naj spet vprašam pro-
metnika. Bilo mi je vsega 
dovolj. Od prometnika 
sem energično zahteval, da 
mi pove, kaj je z avtobu-
som. Končno sem le zve-
deli, da avtobus zaradi po-
pravila na cesti ne vozi iz 
(^Ija, temveč čaka potnike 

v Rimskih Toplicah pri že-
lezniškem podvozu, kjer je 
čakal na avtobus za Jur-
klošter Vprašam se, zakaj 
te informacije nisem mo-
gel takoj dobiti Zakaj to 
zafrkavanje? In nevljudno 
vedenje uslužbencev prav 
gotovo kvari ugled podjet-
ja. In še nekaj. Potniška 
blagajna je zaprta od 12. 
do 13. ure. Večma potni-
kov ne ve, zakaj je bla-
gajna zaprta in do kdaj. 
Mislim da ne bi bilo tež-
ko postaviti majhno obve-
stilo na blagajniško oken-
ce. Ali ni tako? 

Ludvik Štuhec, 
Jurklošter 

DRAGI BRALCI, 
za vas smo izbrali 
nov ljubezenski 
roman 
Ferdo Godina: 
Bele tulpike 
Ne zamudite! 
Zgodba je nalašč 
za vas! 
V NT kmalu Bele 
tulpike! 

IZ GLINA 
PRI CRIKVENICI 

Na sliki: Gornjesavinjčani na plaži pri Crikvenici 

Podjetje GLIN Nazarje ima že več let svoj ix>čit-
niški dom ob morju v Dramlju pri Crikvenici. Tam 
so odkupili večjo zasebno hišo in v n je j uredili 
sobe, poleg tega pa so prizidali gostinske prostore. 
V domu je tako prostora za 70 gostov. Morje in 
plaža sta od doma oddaljena le približno 50 metrov. 
Praktično ju loči le cesta, prek katere se more ne-
moteno v kopalni obleki. Delavci Glin Nazarje in 
njihovi svojci bodo letos na morju letovali skupaj 
sedem izmen po deset dni. Na morju bo skupno 
skoraj 500 delavcev in njihovih svojcev z območja 
Nazarja in okolice. Ko smo jih 17. avglsta slikali in 
se z njimi pogovarjali, so nam povedali, da so zelo 
zadovoljni z namestitvijo v domu, s hrano in z 
morjem. Takrat je bilo namreč najbolj toplo, saj je 
imel zrak nad 30 stopinj, morje p>a je imelo tudi 
25 stopinj. 

Torej so v tem času gostje povsem prišli na 
račim, saj so v desetih dneh na morskem soncu 
ix>vsem porjaveli in si nabrali novih moči za delo 
v podjetju pa tudi doma. Braniko BLENKUS 

DRAGI BRALCI! 
v uredništvo prihaja vse več pisem z zelo osebno 

vsebino. V vaših zgodbah odkrivamo mnoge nenapisane 
strani življenja. In zakaj ne bi zanje zvedeli še drugi? 
Zato smo se odločih, da za rubriko Bralci pišejo damo 
priložnost vsem tistim, ki bi radi popisali, seveda za-
upno, odkrito, resnično in naravno, svoja ljubezenska 
razočaranja in presenečenja. Drage bralke in bralci, v 
uredništvo nam pošljite pisma za nov kotiček v NT z 
naslovom 
MOJA LJUBEZENSKA ZGODBA! 

In kaj želimo? Bodite odkriti, zaupajte nam vse te-
žave in tako vam bo prav gotovo lažje. 

Ni nujno, da nam vaše ime in priimek zapišete, se-
veda pa bomo takega naslova zelo veseli, saj bo dokaz 
medsebojnega zaupanja. Vse bo ostalo pri nas! Mi zna-
mo molčati! 

Sedaj pa k delu! Ne pozabite, da je naslov vašega 
pisanja Moja ljubezenska zgodba. 

Seveda pa bomo v rubriki Bralci pišejo še naprej 
objavljali tudi pisma različne vsebine — kot doslej. 

"Uredništvo 



Otvoritev Posebne šole v Celju 

SPOMENIK HUMANIZMU 
Pred približno 25 leti je bila 

ustanovljena v Celju posebna 
osnovna šola, ki si je v svo-
jem razvoju nadela ime za-
v(xl Ivanke Uranjekove, po-
sebno ko se je razširila s 
svojimi dislociranimi oddelki 
na I>)brni, v Vojniku, v Fran-
kolovein in drugje in s svo-
jima internatoma na Golovcu 
in na Dobrni. Skozi dolgo 
vrsto let je vključevala v 
usposabl janje vse tiste otro-
ke in mladostnike s celjske-
ga območja, a tudi od dru-
god, ki niso mogli dosegati 
v redni osnovni šoli težjega 
programa in 5?o potrebovali 

za svoj uspešnejši razvoj ob 
nekoliko lažji učni osnovi in 
drugačni organizaciji pouka 
posebno obravnavanje in de-
javnost strokovnjakov učite-
ljev defektologov-ortopedago-
gov-. V tej sorazmerno krat-
ki dobi je odigrala t« u.sta-
nova v Celju pcHnembno pe-
dagoško, organizacijsko in 
socialno vlogo. 

Danes pa se upravičeno ve-
selimo trenutka, ko odpira-
mo vrata moderne šolske 
zgradbe, ki jo je bil projek-
tiral arhitekt po vseh sodob-
nih gradbenih principih za 
delo posebnih osnovnih šol 
in katere izgradnjo .so omo-
gočile poleg celjske občine in 
republiških dejavnikov pred-
vsem naše delovne organiza-
cije z "oogato mecensko .širo-
kogrudnostjo. Ob tej prilož-
nosti bi želeli p>oudariti, da 
je to prva zgradba posebne 
osnovne šole širšega tipa na 
Sk>venskem in menda tudi v 
Jugoslaviji, v katero je vlo. 
žU n jen projektant vse tiste 
eiemente, ki so značilni za 
dejavnosti zavoda za uspo-

sabl janje p.siliično pnzadütih 
otrok in mladostnikov. 

Problematiki usposabljanja 
psihično prizadetih so po.sve-
čali zgledno in veliko pozor 
nost mnogi veliki misleci v 
medicini, pedagogiki, so(;iolo-
giji idr. in so naka/^ali tudi 
osnovne principe, po katerih 
na j se psihično prizadeti 
otroci in mladostniki vzgaja-
jo, izobražujejo, poučujejo — 
skratka usposabljajo. Najvaž-
nejše so tele zahteve; male 
skupine, v katerih .se gnipi-
ra jo učenci s podobnimi mot-
njami, na/x>rnost pouka, in-
tenzivnejše individualno delo 

z učenci po posebnem indi-
vidualnem načrtu usposablja-
nja, igra., zÄiJOslitev in delo, 
skrb za /zdravje in dobro te-
lesno kondicijo, humano rav-
nanje z učenci, lepi prostori 
z vrtovi in parki, delavnice in 
prostori za uspešno indivi-
dualno fizično kulturo, k te-
mu seveda strokovno ustrez-
no izobraženo in vzgojeno 
strokovno osebje. Ta načela 
bomo lahko zasledili v novih 
delovnih in življenj,skih pogo-
jih zavoda Ivanke Uranjekove 
v Celju, ki bomo v novem 
šolskem letu 1972/73 odprli 
našim sedanjim učencem in 
naslednjim generacijam, ki 
bodo obiskovali to šolo, no-
vo moderno šolsko zgradbo, 
katere otvoritev lahko sma-
tramo za naše lepo mast o ob 
Savinji brez dvoma za po-
memben kulturni dogodek in 
tudi kulturni praznik! 

Danes poudarjamo, da po-
meni ta zgradba spomenik 
humanizmu! Kaj želimo s tem 
oenačiti? Narava je žal mno-
ge in mnoge telesno in du-

ševno prizadete močno nepo-
sredno udarila in za marsi-
kaj prikrajšala, tega bolj, 
drugega manj , posredno pa 
je prizadela njihove svojce, a 
tudi diTJžbo. V vsaki družini 
se lahko zgodi, da bomo imeli 
prizadetega oiroka, b(xlisi z 
okvarjenim vidom, sluhom, 
govorom, s telesno invalid-
nostjo, bodisi z znižanimi 
mentalnimi kapacitetami, saj 
preže na vsakem koraku ne-
varnosti, ki laJiko otroka za-
časno ali t ra jno ohromijo, 
ones|X>sobijo ali kakorkoli 
pnziidenejo. Od osvob'.xlitve 
sem smo v ntuši družbi mnogo 

napravili za rehabilitacijo in 
habilitacijo invalidnih oseb, 
kamor prištevamo tudi psi-
hično prizadete. Imamo zelo 
razvejano socialno zakonoda-
jo, dobro razvite socialne 
službe, za socialne dejavnosti 
pa prispeva družba ogromna 
finančna sredstva. Vsi tisti, 
ki nas je narava obilno obda-
rila, ki so nam ohranjene vse 
telesne in duševne sile in bo-
gate delovne zmožnosti, ki 
smo pravzaprav zaradi tega 
bogati, imamo moralno dolž-
nost kot občani in l judje in 
veliko odgovornost do vseh 
t e l e sn j ali duševno prizade-
tih, da prispevamo od svo-
jega bogastva del sredstev za 
njih rehabilitacijo ali habili-
tacijo, jim omogočimo člove-
ka vi-edno življenje! 

V tem smislu so nmogi tu-
di pri novi zgradbi naše po-
sebne osnovne šole mnogo 
žrtvovali in si s svojim pri-
spevkom postavili najlepši 
spomenik — spomenik huma-
nizmu! 

ALBIN PODJAVOR-SBK 

V novozgrajeni i>osebni šoli v Cel.iu otrot-j niso dobili samo lepega plavaliie,y:a bazena, 
ampaJ( tudi moderno in svetlo telovadnico, ki oprfw!,iena z na.jsodobnejšini telovadnim 
orodjem in napravami. Foto: 1), Med\ed 

Pomoč 
Pomurju 

Podatki o zbiranju po-
moči za poplavljena ob-
močja v Pomurju, ki jih 
je občinski sindikalni svet 
v Slovenskih Konjicah 
pred kratkim zbral iz de 
lovnih in političnih orga-
nizacij na svojem območ-
ju, kažejo, da je akcija 
zajela skora j vsa podjet ja 
in zavode. Skoraj povsod 
so sprejeli predlog sindi 
katov in gospodarske zbor-
nice, po katerem na j bi 
vsak zaposleni prispeval 
na jman j 2 % od enome-
sečnih osebnih dohodkov 
številke tudi povedo, da 
so skoraj povs<xi nameni-
li v solidarnostni .sklad 
več kot 2 %. 

Tako m y p«d,jftju Kovinar 
Mtan.jf v ta naiiie-n določili 
4.00(1 din, kar .ff približno 5 »b 
osebnih dohodkov, v trgovskem 
pod.jetju Dravinjski dom pa 
bodo iMi prostovoljni odločit-
vi vsakemu zaposlenemu de-
lavcu pri prvem naslednjem 
izplačilu osebnih dohodkov 
i>cite2nili od 30 do 100 dinar-
jev kot njihov osebni prispe-
vek. Tudi v tem primeru je 
večina takih, ki bodo tako 
ilaruvali nad 2 "o zaslužka. Na 
lesno—industrijskem pod.jetju 
I . i r in v kovinskem podjet-
ju Konios so sklenili, da bo 
vsak zaposleni delavec prispe-
val po K) dinarjev, razen tega 
pa so v ta namen delali v 
eni izmed prostih sobot ter 
osebni dohodek nakazali soli-
darnostnemu skladu. V indu-
strijskemu kombinatu Konus pa 
»o se odločili za tri oblike 
pomoči. Občinam Ljutomer in 
lyenart so preko Rdečega križa 
nakazali l.UiK) dinar.jev. 

Ker ima to podjet je v 
obeh občinah svoje pro-
izvodne obrate, so za za-
poslene delavce, ki so ob 
poplavah utrpeli večjo ško-
do, odobrili 20.(MX) dinar-
jev za omilitev posledic. 
Denarja ne bodo dobili v 
roke in bo podjet je izdalo 
ustre2Hie bone za nakup 
nujnih potrebščin. Konč-
no pa bo Konus prispeval 
iz naslova 2 »b osebnih do-
h(xlkov še nekaj nad .lO.fKK) 
dinarjev, tako da bo ce-
lotni prispevek te največ-
je gospodarske organizaci-
je v občini znašal okoli 
75.000 dinrjev. Med prvi-
mi v občini pa je bila 
opekarna v Ločah. kjer so 
nakazali iz .svojih skladov 
2.0(X) dinarjev. 

Vodstvo občinskega sindikal-
nega sveta je tudi predlagalo 
delovnim in političnim orga-
nizacijam. da nakazilo izvršijo 
ol) prvem naslednjem izplači-
lu osebnih dohodkov, to je 
oh koncu avgusta ali pa v 
prvi poln\tci septembra. 

V. L. 

turizem 

NA RESNIK DO PAČNIKA 

(io.stilna .\ngelca Pač.«iik — tuka j va.s čakajo številne domače 
gurmanske si>eoialitete. Koto: 1). Meilved 

Kdor hoče miru in res močnega svežega zraka, se na j 
odpravi s svojim železnim konjičkom do Zreč in po maka-
damski cesti napre j proti Skomarjem. Lepa makadamska 
cesta se vije med strminami pohorskega vznožja. Kmalu 
se cesta cepi na dva dela. Levo za Skomarje , na desno za 
Resnik. Zavijemo na desno in po nekaj minutah vožnje 
pridemo na Resnik do gostilne Angelce Pačnikove. Tuka j 
boste dobili naslednje domače specialitete: ajdove žgance 
z gobovo juho, domač rž^n kruh, domače vino in salame, 
klobase in šunko. Tudi prenočite lahko pri Pačniku, cena 
za posteljo pa je 10 din, penzion pa 40 din. Veseli družbi 
pa zaigra na harmoniko kar sam gospodar Ivan Pačnik. 
Pravijo, da bodo naslednje leto že asfaltirali cesto, še le-
tos pa uredili vlečnico za smučar je . 

Smučar j i in ljubitelji zimskega športa bodo veseli le-
pega terena, sama zimska sezona (smučarska) pa t ra ja 
na Resniku 3—5 mesecev, sa j k r a j leži na 970 m nadmor-
ske višine. Z Resnika je tudi cestna povezava na Ruše, 
mariborsko Pohor je in v itzgradnji je cesta na Roglo. Pri 
Pačniku vam bodo tudi spekli odojka v krušni peči. dm 

GORE NAD HRASTNIKOM 

Takale je planinska koča Gore nad Hrastnikom. 
Čudovito okolje, prijazna postrežba, možnost za 
enourni sprehod na Kopitnik. Res, prijetno, pot pa 
ne preveč naporna. Z Izletnikovim avtobusom se 
lahko ob 6.40 odpeljete iz Celja proti Hrastniku, 
izstopite na Marnem in nato vas čaka le kakšna ura 
hoje do planinske koče. Odločite se! 

CVETO 
KNEZ 

Kadar se mu porodi do-
bra misel, nekoliko nagne 
glavo, narahlo zgjiba čelo. 

pogleda skozi ozko razprte 
veke in odločno, glasno 
ter brez ovinkov spravi 
svojo besedo na dan in 
med ljudi. 

Cvete Knez, sekretar 
komiteja občinske konfe-
rence v Laškem je bil od 
nekdaj navajen z malo be-
sedami povedati čim več. 
Tega se je naučil od oče-
ta, delavca, ki se ni razme-
taval z dolgimi in zavitimi 
stavki. Ko je kot mlad 
fant odšel v Hudo jamo za 
»knapa«, je bilo tudi tre-
ba uporabljati kratko kna-
povsko govorico. 

Cvetu v mladosti ni bilo 
lahko, zlasti ne potem, ko 
mu je pobralo očeta kot 
žrtev v vrstah borcev NOV. 

Njegova prva funkcija 
je bila menda pri predvo-
jaški vzgoji, kjer je postal 
komandir desetine, potem 
ko se mu je posrečilo dr-
žati korak in je smel s 
konca vrste na njen zače-
tek. Rudniška »partijska 
organizacija ga je kmalu 

opazila in sprejela v svo-
je članstvo, kmalu pa tu-
di poslala v enoletno par-
tijsko šolo. Ko se je vr-
nil, je Cveto Knez prišel 
na čelo občinske sindikal-
ne organizacije, od tam pa 
v občinsko upravo za re-
ferenta, ki je imel na skr-
bi šolstvo in kulturo. 
Pred izvolitvijo za sekre-
tarja komiteja je bil na-
mestnik sekretarja in 
hkrati šef delavske univer-
ze. 

Za krmilom partijskega 
komiteja je koj prve ted-
ne imel precej razburkane 
dogodke, vendar jih ' je 
uspešno previhral. Mu je 
kaj pomagalo, da je kad-
rovski rok sliižil v morna-
rici? 

Nekdanji kvalificiran ko-
pač v rudarskem oknu se 
vsega loti z odločnostjo in 
vnemo. Kar opravi, opravi 
pošteno in do kraja. 

Tak je bržkone tudi v 
zasebnem življenju. Ni si-
cer lepo vtikati se v za-

sebnost človeka, toda Cve-
to Knez dokaze sam ponu-
ja. Pred tedni so mu prija-
telji, tovariši in znanci 
privoščljivo čestitali, da 
je postal spet srečen oče 
— tokrat dvojčkoma dekli-
ci in fantku. 

Prejšnji odstavek doka-
zuje, da mora biti Cveto 
Knez dojemljiv tudi za ša-
lo, saj jih sam tudi dovolj 
razdere, kajti sicer bi go-
tovo ne tvegal v poteze 
njegovega porteta narisa-
ti tudi te podrobnosti na 
šegav način. 

Sicer pa Cveto Knez os-
tro loči šegavost od res-
nosti, kot se je to naučil 
v letih, ko §0 trde in Jcrep-
ke rudarsKe šale na mah 
prenehale, kadar je v ja-
mi začelo lomiti podporni-
ke in prečnike kot trhle 
vžigalice. J. Kr. 

obrazi 
O j, Tins ki vrh... 

Najbrž našim dedom ne bi bilo treba posebej oane-
njati, k je raste dobra vinska tr ta. V njihovem časti je 
posebej slovela in še slovi — tinska kapljica, ki ima 
svojstven okus, ki pa močno spominja na virštanjska 
vina. čudovit je pogled na tinske vinograde, ki jih f^mce 
vsako leto bogato obdari s svojimi žarki. Na Tinskem pa 
ne bodo prišli na račun le »vinski bratci«, i>ač pa tudi 
tisti l judje, ki l jubijo nepokvarjeno prirodo, veliko sonca 
in morda še kakšno kulturno znamenitost. In vsi ti bodo 
imeli tu priložnost uživati v vsem pre j naštetem. 

Med gosti so tu predvsem turisti, ki obiščejo in se 
okopljejo v Atomskih toplicah. Ti so že spoznali vse kra-
sote, ki so na voljo gostom v Obsotelju. In Tinski vrh je 
med najlepšimi predeli v Obsotelju. Na Tinsko se pride 
po cesti Celje—Rogatec, k jer p n vasi Belo, v bližini Šmar-
ja pri Jelšah, zavijemo na stransko cesto, š e tri, štiri 
kilometre in že smo v vasi Zibika, ki se nahaja pod Tin-
skim vrhom. Od tam je enkraten pogled na Tinsko. Na 
vrhu hriba cerkvici, okoli nj i ju pa gozdovi in vinogradi. 
P n vsakem vinogradu se nahaja zidanica, svojstvena arhi-
tektura. Ne manjka pa tudi modernih »vikendic«. Tu se 
staro meša z novim. Ko si na vrhu Tinskega, pa laliko 
občuduješ z gozdovi poraslo Rudnico, ki je dala v NOB 
velik delež. Mimogrede si lahko ogledamo znameniti ro-
marski cerkvici sv. Ane m sv. Marije. Ustavimo se lahko 
ob kak.šni zidanici, k jer nas bo prijazni lastnik povabil 
na kozarček vina. Tu so doma sila prijazni in gostoljubni 
l judje. Pravijo pa, da je na Tinskem najlepše jeseni, ko 
obirajo grozdje, ko lahko prisluhnemo pesmi čričkov. Si-
cer pa je na Tinskem lepo vse leto. 

BRANKO JERANKO 



Požlalit-
njenje 
mesta 

Različna mesta imamo. Me-
ita, ki se nam prikupijo na 
orvi pogled, m mesta, v ka-
lerih lahko dolgo prebivamo, 
oa se v njih še vedno poču-
timo tujci. In le redko se 
t)prašamo, kaj je temu 
])zrok. Toda če natančneje 
pogledamo, se zavemo — to 
niso samo hiše in ulice, niti 
mno zgodovinske znamenito-
sti. To so tisti, morda na 
prvi pogled nepotrebni »do-
iatki«, ki dajejo mestu pose-
ljen značaj in mik. Kakor si 
ne moremo predstavljati pri-
jaznega stanovanja, kjer bi 
poleg neogibnega pohištva 
strmele v nas gole stene, ta-
lca ni naselja, ki bi nas pri-
tegnilo, če nima svojih po-
sebnih okraskov. To so lahko 
lepo urejene zelenice ali tudi 
posamična drevesa, ki v vsej 
okolici ustvarjajo posebno 
razpoloženje, ali pa tudi jav-
ni spomeniki, ki ni treba, da 
so ravno posvečeni temu ali 
onemu velikemu možu cM po-
nembnemu dogodku. In v 
Celju, ki ]e že od nekdaj slo-
velo fcot lepo mesto, čut in 
potreba po takšnih spomeni-
kih nikoli msta zamrla. In 
tako je naše mestece prav v 
zadnjem času dobik) kar štiri 
takšne spomenike, ki so pri-
tegnili našo pozornost. Ni še 
dolgo tega. ko je mladi celj 
skt kipar Milisav Tomanič iz-
klesal iz belega marmorja kip 
dekleta, ki vzdiguje naa gla-
vo zlatarsko skledo, m ga 
postavili pred novo stavbo 
celjske zlatarne. In pred ne-
kaj meseci je temu kipu pri-
družil še kamniti relief, ki v 
pripovedni obliki ponazarja 
zlatarsko delo. Dve stvaritvi, 
ki se harmonično vključuje-
ta v dam prostor in ga smi-
selno dnpolnjvjeia. 

Delu Milisava Tomaniča pa 
je prav pred nedavnim posta-
vil ob ^tran dve svoji stvaritvi 
tudi celjski kipar Vasilije 
četkovič. Na Otoku je zra-
sla moderno in hkrati ab-
straktno simbolično zasnova-
na plastika, na kateri dve 
temni krogli simbolizirata 
življenje, ria Mariborski cesti 
pred novo stavbo Kovinoteh-
ne pa je zasnoval arhitektur-
no koncipirano plastiko, ki 
služi kot poanta v prostoru, 
obenem pa s svojimi strogimi 
'Vertikalami ponazarja dejav-
nost podjetja. Plastika, ki 
stoji na kamnitem podstav-
ku, je izdelana iz rezanih 
Medeninastih in nato delno 
patiniranih cevi, deluje pa 
čredno elegantno in oblikov-
no čisto. Tako so zdaj tudi 
lovi mestni predeli dobili 
svoje spomenike, ki mtvar-
lajo v prostoru nove vredno-
te in ga bogatijo. Želeli hi, 
^a bi se našlo še več razu-
Mevajočih investitorjev, ki bi 
^ili tudi za lepšo podobo na-
gega mesta pripravljeni od-
šteti nekaj dfnarcev. 

ZDENKA STOPAR 

Razstavni salon v novi pivnici Zdravilišča Rogaške Slatine. Čez celo leto se v njem 
zvrsti kar lepo število likovnih razstav naših akademskih in amaterskih likovnih 

umetnikov. Foto: D. Metod 

Amatersko gledališče pred 
novo sezono 

Velikokrat ugotavljamo 
razlike med profesionalnim 
in amaterskim gledallškijn 
us tvar janjem in v glavnem 
iščemo vzroke v pogojih na-
stanka uprizoritev. Res je, 
da poklicne gledališke pred-
stave nas ta ja jo ob sodelova-
n ju visoko kvalificiranih ust-
varj's.lcev, da se uprizoritve-
ni stroški ne morejo meriti 
z amaterskimi, da je reper-
toar zahtevnejši, da občin-
stvo zavoljo tega zahteva več, 
da je eksistenca gledaiiščni-
kov odvisna od umetniškega 
znanja; res pa je tudi, da se 
amaterske skupine v sodob-
nem času ne smejo skrivati 
in opravičevati svojo nestro-
kovnost z ugotovljenimi dej-
stvi Prav gotovo je res, da 
se amaterski gledališčniki ne 
morejo meriti s poklicnimi, 
zlasti v sistematičnem delu 
in izboru repertoarija; lahl^o 
pa se meri jo v zagnanosti in 
l jubemi do gledališča. Taka 
zagnanost in ljubezen pa je 
lahko gledališkemu gibanju v 
veliko korist, če je poštena. 
"W/ka, ki sprejema strokovne 
nasvete in objektivne kritike, 
objektivne ocene gledališke 
razgledanosti obiskovalcev, 
prilagoditve reper toar ja te j 
stopnji gledališkega občinst ' 'a 
in ne nazadnje nujni samo-
kritiki. 

Menimo, da je prav, če za-
pišemo pred novo gledališko 
sezono nekaj ugotovitev o re-
per toar ju amaterskih gledali-
ških družin. Repertoar je 
osebna izkaznica slehernega 

gledališča, zato je prav zdaj 
čas, da temeljito razmislimo 
o izboru del. Žetev amater-
ske gledališke ustvarjalnosti 
bo prav gotovo^^bilnejša, če 
bomo pravočasno in (tudi 
končno) sistematično uredili 
svoje programe. Ponovno 
moramo poudariti , da ob 
programskem razmišl janju 
ne smemo podcenjevati ob-
činsiva in njegovega okusa. 
Velikokrat se nam pripeti, da 
občinstvo ne spre jme dela 
tako, kot bi si to želel. Kdo 
je kriv za to? Gledalci prav 
gotovo ne! Običajno je Izbor 
prepuščen eni osebi: režiser-
ju, ki je dramaturg, sceno-
graf, kostumograf, oders'ki 
mojster . šei>etalec in še kaj . 
Vse resnejše skupine zaupa-
jo to delo kolektivnemu vod-
stvu (umetniškemu svetu), 
delo pa pametno razdelijo. S 
tem rarbremeni jo režiserja, 
ki ne nosi iaključne odgovor-
nosti in edine »zveličavne« 
besede. Na vsak način pa 
lahko režiser odgovorno vpli-
va na izbor dela, s tem pa 
se kaže tudi njegov estetski 
nazor. Ko pa umetniški svet 
EK>trdi izbor dela in ga izro-
či »v obdelavo« režiserju, s 
tem prenese uprizoritvene 
odgOA'omosti nanj . S takim 
načinom dela bo zagolxwljen 
boljši uspeh in amaterske 
gledališke skupine ne bodo 
prejemale očitkov na račun 
»obnošene srajce«. 

Repertoar amaterskih gle-
daliških skupin se še vedno 
(na žalost) ne more otresti 

podedovanega romantičnega 
realizma (ne povsod) in gle-
da življenje skozi rožnata oča-
la, da ne govorimo o skraj-
nih mejah lažne romantike. 
Napačno bi bilo, če bi reper-
toar predpisovali z različnimi 
recepti. Ugotoviti moramo 
na jp re j sposobnost ansamb-
la, moč odersko-tehnične 
opreme in prostora, sposob-
nosti režiserja in ne nazad-
n je »gledališke moči« tistih, 
ki j im je delo namenjeno. 
Dopuščati moramo lastna is-
kanja, možnost režiserjevega 
izraza in točno izdelati kri-
terije, ki peljejo k določene-
mu cilju. Gledališče mora bi-
ti tudi aktualno — družbeno 
angažirano in občutljivo za 
dogajanja v času delovanja. 
Močnejše skupine bi morale 
začeti svojo sez!ono z delom, 
ki pritegne maksimalno po-
zornost (s tem bi pridobile 
občinstvo), sledilo n a j bi de-
lo za sprostitev (klasična ali 
sodobna komedija za zabavo), 
višek sezone bi na j predstav-
ljalo delo, s katerim žele pri-
kaizati cilj in idejo, ki jo kot 
formirano gledališče zasledu-
je. Sledila bi n a j predstava 
za mladino, za zaključek pa 
bi n a j uprizorile delo na 
prostem (sprostitev sezone). 

In še nekaj! Amaterske 
skupine ne smejo nastopati 
izključno kot organizatorji in 
postavljale! lastnih predstav, 
biti mora jo »odskočna de-
ska«, vapodbujevalci profesi-
onalnili gledališikih stvaritev. 

STEFAN 2VI2EJ 
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Pnmozic 
razstavlja 
v nedeljo je bila v Ločali pri 

Poljčanah v organizaciji letošnjih 
poletnih prireditev odpria tudi 
razstava likovnika — svobodnega 
umetnika iz Sloven.skih Konjic — 
Janka Primožiča. Razstava je v 
domu TVD Partizana v Ločah. V 
soboto pa bo v Ločah gostovalo 
Šentjakobsko gledališče s Sose-
dovim sinom. V nedeljo pa bo 
zaključek letošnjih poletnih pri-
reditev, in sicer v Slovenskih Ko-
njicah in ne v Ločah. Organiza-
torj i so pripravili premiere flma 
Lisice, filmska ekipa pm je ob-
l jublja, da bo obiskala Konjice in 
se po predvajanem filmu pred-
stavila obiskovalcem predstave. 
Upajmo, da tokrat ne bo tako, 
kot je bilo pri filmu »V gori ra-
ste zelen bor«, ko napovedana 
filmska ekipa ni prišla v Loče. 

V Padjuno 
gredo 

Slovensko prosvetno 
društvo »Danica« Iz Pod 
June na Koroškem v Av-
striji je povabilo moški 
pevski zbor iz Zreč na 
slavnostni koncert pev-
skih zborov ob 60- letni 
ci pevskega zbora v Pod 
juni. Srečanje pevskih 
zborov bö 24. septembra 
in v Zrečah so se že od 
ločili, da se bodo s svojo 
udeležbo odzvali povabilu 
rojakov Iz Podjune. 

Naval 
tehnikov 

Teluiišiia srednja šola bo spre-
jela letos okrog öOü vseh učencev, 
v prvem letniku pa jih bo okrog 
2Ü0. Zanimivo je to, da je za to 
šolo zelo veliko zanimanje in da 
imajo med pri javl jenfmi vedno 
vi-č odličnih in prav dobrih učen-
cev in zelo majhen procent do-
brih. Opažajo tudi zelo velik na-
val na gradbeni odsek, kar jim 
povzroča probleme zaradi pomanj-
kanja prostora. Imajo namreč sa-
mo devet normalnih učilnic in dve 
majhni . Pri takem stanju je se-
veda nujen dvoizmenski pouk. Pri 
tem pa pride do težav pri sestav-
l janju umika , sa j je okrog 6U od-
stotek dijakov vozačev in imajo 
pouk dopoldan. Pred kakšnimi šti-
rimi leti je bila celjska tohn.ška 
šola med najboljšimi v Sloveniji 
kar se tiče zasedbe učiteljskega 
kadra, potem pa so nekaj let ime-
li težave z zasedenostjo delovnih 
mest. Letos pa .se je stan.ie izbolj-
šalo in skušajo pridobiti 
nekdanji sloves. Vsekakor pa i.o 
treba čimprej pričeti z izgradnjo 
novega šolskega poslopja, sa j je 
dosedanje premajhno. 

Pestro vse leto 
V Rogaški Slatini je tudi 

kul turno življenje razgibano 
čez vso sezono. Razumljivo 
je, da je poskrbljeno za za-
bavo številnim turistom, za 
zabavo, kot je ples ali pa or-
ganizacija fantovskih veče-
rov, ki predstavl ja jo že neko 
posebnost Rogaške Slatine. 
Vendar tudi izbran kulturni 
program z zvenečimi imeni 
umetniškega sveta ne zaosta-
ja. Po besedah tajnika Turi-
stičnega društva Martina 
Keneta se organizatorji dob-
ro zavedajo, da lahko z iz-
branim programom in dob-
rimi izvajalci neposredno 
posreduje jo bogastvo našega 
kulturnega izročila. Dobro 
pripravljen program pa je 
plod večletnega sistematične-
ga dela na tem področju. 

Mejnik je bil postavljen 
leta 1954, ko je Turistično 
društvo pričelo z organizira-
nim delom. Prej razdroblje-
ne prireditve vseh gostin-
skih lokalov v Rogaški Sla-
tini so pričeli usklajevati in 
tako so izdelali enoten pro-
gram, ki so ga iz leta v leto 
izpopolnjevali in izboljševali. 
Tako so lani peH v Rogaški 
mladi pevci, ki so bili sicer 
v Celju na Mladinskem pev-

skem festivalu, organiziran 
je bil pevski koncert okteta 
Gallus iz Ljubljane, letos pa 
so že nastopili solisti ljub-
ljanske Opere z opernimi ari-
jami. V maju so izvajali ope-
ro Don Pasquale, baletni ve-
čer, nastopili pa sta tudi fol-
klorni skupini »France Ma-
rolt« in »Tine Rožanc«. Na 
sporedu so številni medna-
rodni plesni turnir j i in pro-
menadni koncerti. Turistič-
na se.Tiona v Rogaški Slatini 
še ni končana. Največ gostov 
bo ravno v septembru, tudi 
zaradi cen, ki so nižje v iz-
vense5:onskem času. Temu 
pr imerno je sestavljen tudi 
program kulturnih priredi-
tev. Zanimivo je, da tuji go-
s t je na j r a j e obiskujejo pev-
ske koncerte, zelo dobro pa 
so obiskani plesni turnir j i . 

Ob vsem tem pa je v Ro-
gaški Slatini zelo razgibano 
tudi likovno življenje, sa j se 
vse leto vrsti jo v prostorih 
nove pivnice likovne razsta-
ve naših akademskih in ama-
terskih likovnih umetnikov. 
Te razstave pripravljata De-
lavska univerza in Kulturna 
skupnost iz Šmar ja pri Jel-
šah. 

D. M. 

Moje življenje je slikanje 

Nizka, bela hiša tik ob 
glavni cesti, ki pelje skozi 
Žalec, skriva v sebi veliko 
bogastvo. To bogastvo skrb-
no varuje in neguje slikarka 
Je-lica 2UŽA. č e je res, da 
človeka pogojuje okolje, po-
tem bo velja še zlasti m sli-
karko in njene uipodobitve. 

Vprašanje, ki sem jih pre j 
pripravila, so se razblinila 
ob n jenem prisrčnem spreje-
mu in na j in pogovor je ste-
kel brez nepotrebnih uivodnih 
fraz. 

»Od kda j slikate?« 
»Moja študijska pot je bila 

zelo dolga. Studiriala sem na 
Dunaju, v Ljubljani, diplo-
mirala sem pa na Akademiji 
v Zagrebu. Mojster Tartaglie 
mi je dal prav vse, trudil so 
je, da je moje znanje doseg-
lo raven, katero sva o t « že-
lela.« 

»Katero smer slikanja upo-
rabljate?« 

»Aloje delo je izključno fi-
gurativno. Slikam z oljem, 
včasih tudi s pastelami. 

Večkrat slikam .sver̂ e cvetje 
in se trudim, da bi bilo 
cvetje na platnu tako živo, 
kakor je v resnici. T m d i m 
se, da bi bile barve kar naj-
bolj usklajene.« 

»Ste imeli razstave svojih 
del?« 

»Da, mzstavljala sem v 
Celju, največ pa v Zagrebu, 
k jer sem tudi precej dolgo 
živela.« 

»Imate urejen atelje. Za-
nima me, če imate organiza-
ne obiske?« 

»Nimam organiziranih obi-
skov, vendar je bil vedno 
dobrodošel vsak l jubitelj sil-

KarsLva. Zelo radi p r iha ja jo 
mlajši kolegi, ki so si izbra-
li za glavno življenjsko pot 
— pot slikarstva.« 

»Vidim, da imate v atelje-
ju le malo svojih del. Kako 
to?« 

»Vsa ostala dela so v gale-
ri jah ali v privatnih zbirkah, 
doma in n« tu jem. Naj-
več mojih del je razstavlje-
nih v hrvaških galerijah.« 

»flaj vam pomeni slika-
nje?« 

»Slikanje mi pomenil življe-
nje. Sem poklicna slikarka. 
Živim skromno, sa j svoji* 
dela zelo nerada prodam. Sli-
ke so del rhene. V meni je 
preveč čustev, da bi se lah-
ko odpovedala resnici in se 
predala boju za košček pri-
ljubljenosti za vsako ceno. 
Dandanes se sl ikarji preveč 
proda ja jo v komercialno ust-
varjanje. Slikajo, ne c'ii bi 
pri tem čutili neka j globlje-
ga, ne da bi bilo njiiiovo 
delo del nj ih samih.« 

»Kaj na j ra je počnete, ka-
dar ne slikate?« 

»Zelo rada potujem. Sikoraj 
vsako leto obiščrm Pariz, ki 
je sredi.šče s'iirega in nove,:^a 
slikarstva. Z neizmernim ve-
selje! občudujem dela kole-
gov z vsega sveta.« 

»Menite, da je danes sli-
karstvo v Jugoslaviji dovolj 
cenjeno?« 

»Da, je. Kot primer na j 
navedem, da so naši slikarji 
ustvarjal i po lastnih željah, 
in mišljenjih, kar pa slikar-
jem, zlasti v Rusiji , ni bilo 
mogoče. Prav zaradi tegA je 
danes jugoslovansko slikar-
stvo na visoki ravni.« 

ANGELCA DROBNE 



Vrtiljak 

dogodkov 

CELJE 

Prenovljena šola 
lOi-iiLi i . UMiiu\iie soll' v t^-iju LK>(io Irto.s prišli v pi>|)olniiina 

prenovljeno šolo. Končana bo namreč t re t ja in / a o n j a laza mie lnega 
iikicru o»no^e le šole, po katerem s« predlani moderniziral i ŠOISKO 
kuhin jo , s a . i l a r i j e in uredili šUri kaliineie. Lansko leto .so popol-
noma obnovili učilnice v «Iveh nad.slropjlh in stopni.šče. lA-tos pa 
M) se po iz.selitvi posebne osnovne s<»je lotili uunove pr i t l ič ja in 
u-iovadmce, za kar .so imeli na razpolago 3.5U tisoč din. (Ht tega .so 
okrog :ilH) tisoč dobili od Temeljne izobraževalne skupnost i , ostalo 
pa so prispevali sami. Kazen tvga so m devet učiJnic nabavili novo 
i>prc«io, tako da so seda j v.se učilnice sodobno urejene. Omeniti 
J». t«di i reba veliko pridobitev, in sicer, da bodo imeli učenci 
prj-dmevm- st<)pnje ^ u k samo dopoldne. To je vsekakor zelo pomenib. 
no, »aj si povs<Kl želijo dušeči samo enotzmenski pi»uk. 

C. S'IX>KKAS 

Velika odmevnost 
1'reu suriiirtjsiiini um-vi jc v stekla aJicija na pobudo 

občinske sindikalne organizacije, da bi delovni l jud je .s priypevkom 
2 odstotnega enomesečnega net to osebnega dohodka pomagali pre-
broditi težave in .škodo, potem ko so poplave hudo prizadele 
1 'omurje. 

1*0 podatkih ob koncu minulega tedna je večina delovnih orga-
nizaci j v celjski občini že sprejela .sklepe o višini in obliki pomoči 
1 o inur ju . Od 13 industrij.skili kolektivov je o.sem sklepe žc sprejelo, 
ust^tli pa bodo razpravljal i v teh dneh. Podobno je tudi v delovnih 
«»rganiziK-ijah gradbeni.štva, p rometa in zvez. !«toritvenih dejavnosti 
in družbenih dejavnost i . Precej kolektivov je , ki so sklenili poleg 
uveh odstotkov priKp<-vati še dmlatno p<mioč bodisi v denar ju ali 
ntaterialu. 

f 

NT in RC za Pomurje 
Kou-ktiv Novega Utlnika in Kadia O l j e se je pridružil vsesJo-

ven.ski akcij i za pomoč P o m u r j u . Na žiro račun za poplavljeno Po-
m u r j e jc kolektiv Novega tednika in Radia C;elje nakazal neka j nad 
900 dinar jev , kar ustreza s indikatovemu predlogu o p<mioči v višini 
dveh odstotkov me.sečnega dohmlka. 

SLOVENSKE KONJICE 

O pokojninskem zavarovanju 
v dneh iii 8.' sep tembra b« na obnioč)u občane Soveiiske Ko-

nj ice pet javnih razprav o predlogu republiškega zakona o pokojnin-
skem in invalidskem zavarovanju. Dve bostu v Slovenskih Konjicah, 
in sicer prva za industr i jski kombina t Konus, druga pa za ostale 
delovne organizacije v U-m k r a j u . Razen teh pa bodo razprave pote-
kale še v Ločah, Vi tanju In Ziecah za delavce, ki so za|Hisleui v tam-
kiMŠnjih delovnih organiKU-ijah. V razpravah hmlo sodelovali tudi 
pre<lstavoiki podnržnice skupnosti pokojninskega in invalidsk(i;a z;iva-
rovanja Slovenije v CVIju. V. L. 

ŠMOHOR ________ 

Orientacijsko tekmovanje 
Mladi paninci s celj.skega območja so se pomerili v orientaci j i . 

Tekmovanje je bilo v nedeljo na Smohor ju nad Laškim. Sodelovalo 
je s« lem pionir.skih in .štiri mhwlinske ekipe iz f ^ i t j i i r j a , Velenja, 
Vranskega, iliiven na Koroškem in l.,a.škega. 

Tekmovalci so opravili teste iz prve pomoči in varstva narave, 
nato pa se o<lpravili na dveurnl pohod. S pomočjo kompasa in zem-
Ijevida so med po t jo poiskali Se»»t kontrolnih točk. 

V konkurenci pionir jev so zmagali mladi Sent jurčani pred ekipo 
Velenja. Pri mladincih pa so zmagali Velen.ičanbi pred ekip<i l.a.škega, 
t r e t j e mesto pa je osvojila ekipa Viansko-Tabor . 

Namen t<'ga tekmovanja je bil, da se mlatli planinci s širM-ga 
cel.jskega območja seznanijo z or ient iu i jskimi tekmovanj i in dobi jo 
osnovna znan.ja, ki so za to potrebna. Tako se bodo laJiko udeleže-
vali ostalih orientaci jskih t ekmovan j po Sloveniji . I>o seda j so s t<'ga 
področja sodelovale na orientacijskih tekmovanj ih le ekipe tk-lj«', Ve-
lenja in La.škega. 

C.e sklepamo po navduštnost i pionirjev do t t Junovanja , smo 
lahko prepričani , da bomo v pr ihodnje lahko videli na tekmovanj ih 
tudi eki|M> Šen t ju r j a . Vranskega. Zabukovice in ostalih Krajev našega 
področja . An<lrej Mavri 

ŽALEC 

Bela cesta je črna 
OiRaiii žalske občine so si zatlaLi nalogo, da bodo čim p re j a.sfal-

lirali vse ceste na .svojem območju . To j im tudi dobro uspeva. Kot 
pravilo j<' postalo, da do praznovanja občinskega praznika as fa l t i ra jo 
najvažnej.še kra jevne ceste v k ra ju , kj iT praznuje jo . I^etošnji praznik 
je bil v S«-»!-»!!. A.sfaltirali so cest« Matke—Sešiče, ( ^ r n j a va.s—Matke 
in Dolenja va.s—Se-šč«. Polg t«'ga so a.sfaltirali cesto med Zgornjo in 
Spodnjo lx»žiiico ter udM-k ceste od Braslovč do jezera 

I>et«s pa še niune.ravajo asfal t i rat i cesto Polwla—Založ«*—Gru-
iUivlje, p r ihodnje leto pa računa jo , da bodo »Nfaltiraii cesto od t i i iž 
4 9 po toka />ibike. T. TAVČAR 

Celje Bojan Volk 

O BODOČI SKUPŠČINI 
Delegatski sistem in razmerja 

Tak zinačaj občinskega 
zbora ter ja , da iina tudi 
pravico odstopiti, kadar 
meni, da ne more izvršiti 
sklepa zborov samouprav-
nih skupnosti. Recimo, ob-
činski zbor spre jme pred-
log občinskega proračuna, 
ki ga mora v tistem delu, 
ki določa dohodke, spre-
jeti tudi gospodarslci zbor. 
č e splošni zbor delegacij 
samoupravljalcev proraču-
na občine ne sprejme, kot 
je bil predlagan, oceni 
zbor ali bo pod nastalimi 
pogoji lahko izvrševal za-
črtano politiko, č e ne, bo 
lahko odstopil. (Seveda pa 
bo v statutu t reba za tA-
ke pr imere predvideti tu-
di ravnanje v času do vo-
litve novei»a občinskega 
zbora. Smotrno bo, da bo 
začasno veljal predlog 
splošnega akta — proraču-
na občine v konkretnem 
primeru) . 

KOLEGIALNO 
POLITIČNO 
IZVRŠILNI 
ORGANI 

v tem konceptu se uve-
ljavlja zadostna prožnost 
za prepustitev širšega kro-
ga politično izvršilnUi za-
dev občinskemu zboru. 

Možno je tudi, da se usta-
novi za opravljanje poli-
tčno izvršilnih zadev pose-
ben, enoien KOiegiaua or-
gan, ki bi ga \rolili in raz-
reševali vsi zbori skupšči-
ne IZ svoje sestave. Obsto-
ja pa tudi možnost, da se 
ustanovijo sveti za posa-
mezna področja, ki se 
prav talvo volijo le iz se-
stave zborov skup.ščine. 

č e bi osvojili načelo 
večjega števila zborov sa-
moupravnih skupnosti v 
občinski skupščini, potem 
ni videti potrebe po svetih 
za posamezna področja 
kot pohtično izvršilnih ko-
legialnih organih, ker te 
naloge sicer opravl jajo 
zbori. Izjema bi morda 
na j bila na področju fi-
nanc in morda narodne 
obrambe. To sta področji , 
katerih interesi so prisot-
ni v vseh zborih občine. 

Sedanja skupščina je 
imela več stalnih komisij 
(komisija za volitve in 
imenovanja, družbeni nad-
zor, prošnje in pritožbe 
itd.). Večino teh pristojno-
sti bi prevzel občinski 
zbor, ki ga želimo zasno-
vati kot operativno in 
učinkovito telo. Na drugi 
strani pa moramo v de-
lovanju taKe skupščine ra-
čunati — kar je prvi po-

goj — na pi-ilagojeno — 
na bolje seveda — delova-
nje občinskih upravnih or-
ganov in služb. 

OBČINSKI 
UPRAVNI ORGANI 

IN SLUŽBE 
Samoupravno organizi-

ranje delovnih ljudi in 
občanov na ravni občine 
bo ter jalo bistveno drugač-
no delovanje upravnih or-
ganov in služb. Organiza-
cija ten organov in služb 
mora izhajati iz teh doce-
la — za razliko od veljav-
nih — novih načel: 

1. iz popolne samostoj-
nosti in odgovornosti 
skupščini; 

2. iz tega, da so stareši-
ne organov in služb fkd-
stavljeni in zamenljivi 
uradniki; 

3. iz razmejitve uprav-
nih organov, ki sO pred-
vsem organi oblasti, od 
služb skupščme, ki v ob-
čini opravl jajo družbeno 
potrebne fimkcije in nalo-
ge. 

V tem konceptu se 
upravni organi izključno 
u.«nerjajo k funkcij i izvr-
ševanja politike in aktov 
ter drugih zadev, ki izvi-

rajo iz te funkcije, med-
tem ko so zadeve strokov-
nega pripravl janja aktov, 
programiranja , načrtova-
nja in analize, informacij , 
da jan je različnih pomoči 
občanom in organizacijam 
ita. izKljucno povezujejo 
s službami, ki dobivajo 
posebno pomembno funk-
cijo v mejah dejavnosti 
delegacij in same skup-
ščine. S tem seveda ne 
mislim, da je treba seda-
nje upravne organe »oči-
stiti« v organizacijskem 
smislu nalog »servisne de-
javnosti« za skupščine, če-
prav bo ta dvojna usmeri, 
tev morala organizacijsko 
biti ločena tudi v enotni 
strokovni službi občine. 
(Občinska uprava, kot jo 
udomačeno imenujemo, 
naj bi imela vsaj dve te-
meljni organizacijski eno-
ti (glede^ na funkci je in 
naloge). 'Vodil bi jo na j -
direktor, .-ci ne bi mogel 
biti član občinskega zbo 
ra. Funkcionar občin-
ske uprave postavlja ob-
činski zbor IZ vrst stro-
kovnjakov in javnih delav-
cev, ki so Tnani po s v a 
jem delu in dosežkih v 
občini. Občinska uprava 
ima položaj temeljne or-
ganizacije združenega de-
la) 

lovci 

STREUANJE V HUDI JAMI 
V nedeljo ves dan je bilo 

v Hudi jami pri Rečici vese-
lo, kot že zlepa ne. In ne 
samo to, bilo je tudi napeto, 
da je dih zastajal in so ptiči 
v gozdu onemeli. Okoli pet-
sto loncev iz vse Slovenije se 
je zgrnilo v Hudo jamo in 
še več bi se jih^ da jih ni 
pregnalo muhasto vreme, ki 
j ih je blagovolilo poškiopit i 
z nekaj kapljami dežja, kar 
pa s t rumnim jagrom niti ne 
pomeni veliko. 

Vsa ta t ruma se ze zbrala 
v Hudi jami zaradi memori-
ala Cirila Vezjaka, tradico-
nalnega lovskega tekmova-
nja , letos že četrtega po vr-
sti. Tekmovali so v štirih 
disciplinah; nastopilo pa je 
26 ekip, kar je kar 11 skupin 
m a n j kot lani. Kot že rečeno, 
pregnal jih je dež. Kljub te-
mu je bilo pestro in vredno 
ogleda navzlic hudemu poka-
nju , sa j so se jagri pomerili 
v s t re l janju na glinastega go-
loba, v s t re l janju v tarčo 

stoječega s rn jaka in bežečega 
zajca ter merjasca. Zaklju-
ček memoriala Cirila Vezja-
ka so pred nabito polno dvo-

rano razglasili pozno popol-
dne, prehodrri pokal je do-
bila lovska družina Cigonca, 
med i>osamezniki pa je bil 

najboljši strelec Krulc, prav 
tako iz lovske dmžine Cigon-
ca, ki se je tako odrezala, 
kot le kaj . Krulcu je prvo 
nagrado kupil brat F>okojne-
ga Cirila Vezjaka Lojze Vez-
jak, ki se je memoriala svo-
jega bra ta tudi udeležil, sa j 
je nalašč zato prišel iz Polj-
čan, k jer živi. Podeljena je 
bila tudi zadrija nagrada, za 
najslaJDš^a strelca, ki je 
vzbudila vihar smeha med 
občinstvom. Strelcu, ki je 
na memorialu imel takšno 
smoJo, da ga je pripeljala 

do zadnjega mesta, so poda-
rili v znak za njegovo priza-
devanje — živega oslička, ki 
je še kar pogumno zakoračil 

na oder med vsem krohotajo 
čim se občinstvom. Osličku 
ni bilo ničkaj nerodno, kot 
da bi takšnih prireditev bü 
navajen že od nekdaj, velikö 
bolj pa je bilo nerodno nje-
govemu novemu lastniku-
Ker pa se takšne stvari ve-
dno dogajajo, se je potolaži' 
tudi on. 

Lovci so v pri jetni zabavi 
ostali v Hudi jami še dolg'' 
v / loč in prepričan sem, d® 
je padla marsikatera lovsl^ 

TEKST: M. STRASEj 
SLIKE: RUDI IHXK)REV'' 

Nesrečnik, ki je bil za<lnji, .je dobU oslička, to pa je po 
svoje tudi sreča, .saj je povsem nepričakovano }M)stai lastnik 

te ljubke živalce (na sliki levo). 

Streljanje na glinastega goloba. Strelec, ki ga vidite na sliki, 
je Kramarič iz lovske družine Žalec, fanta, ki ga opazujeta, 
pa sta sina laškega lovca Horjaka, ki sta se uvrstila precej 
visoko in tako marsikateremu starejšemu in preizku.šenemu 

lovcu zmešala račune. 



Njihovo življenje je materinstvo 

VANDROVSKA MATI ŠMARSKA 

Težko je bilo priti do 
Pevčeve matere, tako tež-
ko kot že zlepa ne. Pov-
sod smo jo iskali, povsod 
bili in imel sem občutek, 
da smo prevozili pol sveta, 
preden smo jo končno le 
našli, še prej pa njeno 
ičerko, čisto na drugem 
concu. Ni nam bilo žal, 
naš trud je oseminosemde-
setletna Pevčeva mama 
poplačala s širokim nasme-
hom, v katerem bi človek 
lahko odkril kvečjemu ve-
selje nad življenjem. In 
vendar je bilo v življenju 
Pevčeve matere vse tako 
zelo drugače, boleče, ža-
lostno in trpko, skoraj bi 
lahko dejal groteskno, za-
kaj tudi takšno zna biti ži-
vljenje, ki s svojimi pod-
ložniki ne pozna milosti. 

Imela je mati grunt, ve-
lik grunt tam pri Šmarju 
in ko je prišla njena ura, 
je prepisala na sma in od-
šla za zapeček. Kmalu pa 
je mati začela vandrati po 
svetu, majhnem sicer, a 
prevelikem za njeno utruje-
no in izžeto telo. Odšla je 
s svojega grunta potem ko 

jo je udaril sm, kot se 
udari smrkovca, ki krade 
češnje, okoli ušes, vstran, 
kakor popotnilca brez ze-
.mlje, z žalostjo v srcu, 
od otroka do otroka, od 
bolečine do bolečine. De-
set jih je bilo, teh njenih 
otrok, in sedem jih še ži-
vi. Trije so umrli in danes 
ne vedo, kako je z njiho-
vo materjo in bolje je ta-
ko. Prav zaradi teh svojih 
otrok živi mati, šmarski 
hlapec Jernej, danes pri 
tujih ljudeh, pri daljni da-
ljni žlahti, pri dobrih, pri-
jaznih ljudeh, bogu za hrb-
tom, tam daleč vstran od 
Mestinja, v bregovih in ho-
di pK) njivah in dela, ko-
likor pač v teh letih še 
more delati. Nihče ji tega 
ne oporeka in vsi jo ima-
jo radi in mati se smeje, 
kot da življenje ne bi 
imelo tegob. To njeno živ-
ljenje je zakopano v ta 
nasmeh, ki ni takšen, ka-
kršen izgleda, če se člo-
vek zazre v zenice m bere. 
To je smeh užaljenosti 
nad prevaro, kruto življe-
njsko prevaro, ki je ne bi 

smelo biti, ki si jo ni za-
služila. 

»Ce se človeku dobro 
godi, se mora smajaiti«, 
pravi in doda: »Mar naj 
jokam? Kaj mi bo to po-
magalo? Tukaj se mi do-
bro godi. Ne da bi j üi na-
merno hvalila, ne, ne, am-
pak tudi fioka jim ne pla-
čam. Kar tako, zastonj 
so me vzeli. Je že tako, 
dobri ljudje.« 

In že se smejejo oči iz-
pod rute, nizko potegnje-
ne na čelo. 

»Zmeraj je bilo hudo pri 
nas, če bi že radi vedeli,« 
ti'klja mama besede kot 
hrastove kroglice. »Hudo 
je bilo, ko so prišli Nem-
ci. So enkrat prišli trije 
SS-oficirji in premetald ce-
lo hišo, ker smo partiza-
nom dajali jesti, pa kaj 
jim ne bi, siromakom, člo-
vek bo menda ja človek, 
kam pa pridemo. Tudi s 
kanoni so streljali na našo 
hišo, pa je le niso zadeli. 
Kar naravnost iz Šmarja 
so nabijali k nam. Pogo-
reli smo tudi enkrat pa 
kaj bi govorila, celo knjigo 
bi lahko napisala o tem 
mojem prežalosfenem živ-
ljenju!« 

Prijeli so rne mati za ro-
ko, materinsko in dobro 
kot kruh in povedali, da 
znajo veliko pesmi, takšne 
stare, ki jih nihče več ne 
zna, oni to dobro vedo, in 
če bom imel enkrat čas, 
mi jih bodo za.i>eli pa še 
napisali zraven. Imel bom 
čas in preselila se bova v 
tiste dni, ko so bili še 
srečni in jim je pesem -vre-
la iz ust. Ne bova govori-
la o tem, kako so si za 
preužitek izgovorili dve 
kuri in skupno košto, ne, 
res ne, o čem drugem bo 
tekla najina beseda. 

MILENKO STRAŠEK 

Ali poznate svoj kraj? (4) 

Kaže, da je bila zadnja fotografija, posneta s starega gradu (pa ne celjskega!) 
zelo trd oreh za vas, saj smo dobili presenetljivo malo pravilnih Ugovorov. Izmed 
tistih, ki so vedeli, da fotografija predstavlja Slovenske Konjice, smo izžrebali tri 
nagrajence, in sicer: 
30,00 din prejme Luki Vidmar, Aškerčeva 4, Slovenske Konjice 
20,00 din Gabrijela Pleško, Rimska cesta 4, Laško 
10,00 din Ivi Jančič, Sp. Zreče 12, Zreče 

Upamo, da bo kraj, katerega predstavljamo na današnji fotografiji, lažje spoz-
nati in da bomo prejeli do ponedeljka, 4. septembra, več pravilnih odgovorov. 

TEKSTILNA TOVARNA 

J U T E K S — ŽALEC 

s p r e j m e 
takoj v redno delovno razmerje (atalna za-
poslitev) 

VEČ DELAVK 
za priučitev za delo 
v tkalnici 

P o g o j i : starost 17 do 30 let, dober vid in pri-
merna fizična kondicija. 

Osebni dohodek in povračilo stroškov za prevoz 
na delo — po pravilniku. Prijave sprejema in jk»-
jasnila daje splošno kadrovski sektor podjetja. 

• OSNOVNA ŠOLA 
V R A N S K O 

r a z p i s u j e 
prosti delovni mesti 

1 UČITELJA 
za razredni pouk 
na podr. šoli Tabor 
(določen čas) 

1 PREDMETNEGA 
UČITELJA 
za matematiko 
na šoli Vransko 

Prijave z dokazili o stro-
kovni izobrazbi je po-
trebno vložiti do 31. 8. 
1972 na osnovno šolo 
Vransko. 

SLOVENSKO LJUDSKO 
GLEDALIŠČE CELJE 

v a b i k vpisu 

ABONMAJA 
za sezono 1972—1973 

Spoštovani obiskovalec gie(iališča, tudi 
letos vas preči začetkom nove sezone va-
bimo, da se vpišete med redne gledalce 
gledaliških predstav. Gledališka blagajna 
vas bo sprejemala vsak dan od 1. do 19. 
septembra (xi 8. do 10. in od 18. do 
20. ure. 
Z abonmajem si boste pridobili svoj 
stalni sedež v gledališču, imeli boste se-
dem izbranih predstav v sezoni, ki traja 
od septembra do maja, povrhu pa si lah-
ko izberete še določen dan v tednu, ki 
vam najbolj ustreza za obisk predstave 
(v soboto, nedeljo, torek, sredo, petek). 
20 do 50 odstotkov popusta! Plačevanje v 
obrokih. Ob gostovanjih ujih gledališč 
posebne ugodnosti, popust in pravočas-
no obveščanje. 

Nove abonente prosimo, da si čimprej 
rezervirajo sedeže pri gledališki blagajni 
ali po telefonu (22-960, 22-964), vpisovali 
pa jih bomo 20. in 21. septembra. 

SEDEM DEL, ki smo jih izbrali iz naj-
boljšega svetovnega in domačega reper-
toarja: 
SofOkies: ANTIGONA 
Christopher Marlowe: TRAGEDIJA O 
DOKTORJU FAUSTU 
Anton P. Cehov: UTVA 
Ivan Cankar: ROMANTIČNE DUŠE 
Miloš Mikeln: STALINOVI ZDRAVNIKI 
Smiljan Rozman: ZVONOVI 
Witold Gombrowicz: BURGUNDSKA 
PRINCESA IVONA 
Juro Kislinger: IGRA O ZMAJU 
Leopold Suhodolčan: FIGOLE FAGOLE 

ABONMAJI: 
PREMIERA, SOBOTA, TOREK, NEDE-
LJA POPOLDAN (40 odstotkov popusta!) 
GLEDALIŠKI AMATERJI (ob sobotah, 
popoldne), KULTURNA AKCIJA (poseb-
ni abonma za delovne organizacije), 
ABONMA KOZJANSKO (kulturni, gle-
dališki in nakupovalni dan v Celju), 
UPOKOJENCI, ŠOLSKI in MLADINSKI 
ABONMAJI. 

GABRODOLCI IN TUJINA 
z Gabrodolci je že tako 

in bo najbrž tudi ostalo: 
vse, kar je tuje, je več 
kot dobro in prav zaradi 
tega se v raznih prazničnih 
dneh množično preseljuje-
jo preko meja naše ljube 
domovine. Nekaj zaradi na-
kupov, nekaj pa zaradi 
prestiža, ki ga vrli Gabro-
dolci nadvse ljubijo, sploh 
še Ifigenija Trpotec, ki 
je kar bolna, če v nečem 
ni prva v tej preljubi ga-
brodolski srenji. Takšne 
in podobne štorije pozna-
mo in niso znane le v Ga-
brovem dolu, pač pa vsej 
naši lepi domovini. 

Ze od njega dni sta Ifi-
genija in Anza Trpotec, z 
njima vred pa velika veči-
na sosedov, hodila po na-
kupih v Trst, Gorico in 
kar je še bližnjih italijan-
skih mest. O stvareh, ki 
sta jih prinesla, ne hi go-
voril na tem mestu, je pa 
znana stvar, da je Ifige-
nija takoj naslednje proste 
dni zbezl-jala na vrat na 
nos v zamejstvo, če je le 
ugotovila, da imajo sose-
di kakšno stvar, kupljeno 
v Italiji, ki jo ona nima. 
Takšna je in ne da se po-
magati. 

Zadnjič jo je preljuba 
Ifigenija spet dobila po 
•jlavi. Runklnovi so odpoto-
vali čez dan v Graz in na 
Dunaj, pomislite, in ko so 

se vrnili, so prinesli začu-
do »nobel« stvari. In je 
Ifigenija odprla možgane 
do največje mere in takoj 
ugotovila, da mora biti to 
nekakšna zarota. Zaboga, 
nič več v Italijo po robo? 
Ja, kako, ni več moderna 
ali kaj, imajo avstrijski 
sosedi boljše stvari? Stva-
ri so se pletle v njeni gla-
vi in je naposled le domi-
slila. Odločitev, močna kot 
tista znana Cezarjeva, je 
padla in Ifigenija je pad-
la Anzi okoli vratu. »An-
za, nič ne pomaga, Graz 
je v modi, treba bo na 
pot«. Anza ni niti črhnil 
in je še krepkeje stisnil 
svojo ženičko. 

Glej ga, vraga, je ušlo 
tam gori Ifigeniji, ko je v 
Grazu srečala skoraj pol 
Gabrovega dola. Da Ifige-
nija rada in hitro požele-
ni, je znana stvar. Kako 
sedaj stvari tečejo, si lah-
ko samo mislimo, iz dobro 
obveščenih krogov pa se 
da izbrskati, da bosta Tr-
potčeva dva sedaj najbrž 
nakupovala še višje od 
Graza in Dunaja, če jo ne 
bosta udarila kar v Pariz. 
Zaradi mode in prestiža 
»Se gre«, prosim lepo. 

MILENKO STRAŠEK 

s o s ^ e c l š ^ e d i i 



mini reportaža 

HUDINJSKA ŠOLA TIK PRED ZDAJCI 
Rekli so mi, naj grem na kakšno šolo 

in pogledam, kaj se na njej dogaja tri 
dni pred začetkom pouka, na katerega 
nekateri komaj čakajo, drugi pa že 
zdaj mislijo, kdaj bo spet konec. Med 
tem, ko sem zapuščala redakcijo, sem 
si mislila: »Kaj pa mene to briga, ko 
pa ne hodim več v šolo.« Pa tudi nisem 
vedela, kam naj grem. Ideja, da obi-
ščem šolo, na katero sem nekoč sama 
hodila, se mi je zdela sprejemljiva, še 
posebej, zato, ker sem jo včasih videla 
šele prvi dan pOuka. Takrat je bilo vse 
na novo očiščeno, klopi so stale lepo 
v vrstah, učitelji pa so bili »še zelo pri-
jazni«. Najprej sem si ogledala spod-
njo avlo. Bila je polna posod z barvo 
in na sredi so stali celo goli z igrišča. 
Kazalo je, kot da so tu pred kratkim 
nekaj belili. Tovariš Čop šolski hišnik, 
ki s^ je od nekod pojavil, mi je prišel 
kot naročen. Vprašala sem ga, kaj to 
pomeni: barve in popackana tla. Pojas-
nil mi je, da so med počitnicami prebe-
lili in prepleskali celo šolo. Le na hodni-
kih jim je še nekaj ostalo. Sam pa je 

prepleskal table tn polakiral parket v 
učilnicah. Pet razredov pa je popolno-
ma novih, z novim pohištvom. Skupaj 
sva si ogledala učilnice in res so take, 
kot bi bile nove. Vse pa je še v veli-
kem neredu in umazano. Pomislila sem 
na uboge snažilke, ko sem eno zagleda-
la. Veliko dela imajo, to je res. Vendar 
do petka bodo celo šolo splavile v red, 
pa če bodo morale delati več kot osem 
ur. Ko sem jo vprašala, če se veseli 
otrok in njihovega živžava, mi je rekla, 
da se jih. čez poletje je bilo v šoli zelo 
pusto, pa tudi dela je bilo zaradi belje-
nja veliko. Pogledala sem še v šolsko 
kuhinjo. Kot bi bomba udarila vanjo. 
Vendar brezskrbne in v svoje sposob-
nosti prepričane kuharice so me do-
končno prepričale, da bo v petek tako, 
kot smo bili kot šolarčki vajeni, da je 
bilo. Kaj pa učitelji? Si želijo otrok? 
Mnenja so bila različna, kot bili lju-
dje, ki so jih izrekli, vsi brez izjeme, 
pa bodo prvi dan zelo prijazni »učite-
lji«, kot jim pomnimo. 

V. BUKOVEC 

V Atomskih toplicah te dni končujejo z montažo samopostrežne restavracije. Dela so 
zaradi dežja nekoliko zastala, upajo pa, da bodo še ujeli delček sezone. MST 

IVAN R( ? 
ŠESTDES^f-

LETNIK 
Lovsko družino mesta Zelec ze ne-

kaj let uspešno vodi IVAN ROJC. Čla-
nov je okoli šestdeset. Med njimi so 
tudi taki, ki si nalagajo osmi križ, pre-
cej pa je mladih, kar je še posebej 
razveseljivo, kajti življenje v ruiravi da-
je mlademu človeku vsestransko in naj-
bolj zdravo razvedrilo. V LD Žalec so 
zbrani najrazličnejši poklici: med nji-
mi najdeš preprostega delavce, obrtni-
ka, učitelja, političnega funkcionarja, 
inžinirja, zdravnika. Res je, da se mne-
nja včasih skrešejo, res pa je tudi, da 
vladata v družini red in disciplina. Da 
je temu tako, ima največ zaslug pred-
sednik družine IVAN ROJC, ki je prav-
kar začel enainšestdeseto leto. Med čla-
ni ima velik ugled, spoštujejo ga za-
radi nesebične požrtvovalnosti in kot 
pristnega lovskega tovariša, vodjo in 
učitelja. V 5000 ha obsežnem lovišču 
imajo najrazličnejšo divjad, v goste va-
bijo člane sosednjih družin, prihajajo 
pa tudi petičneži iz Italije, Avstrije, 
Nemčije in od drugod. Starešina ROJC 
IVAN, vedno pravi, da mora imeti lo-
vec poleg puške tudi srce, poznati mo-
ra življenje divjadi v lovišču. Zato skr-
bi, da je v lovski koči »Na Rinki« kar 
največ poučnih predavanj. Tako so na 

tekmovanjih često prvi. Pobrali so 
kar precej pokalov in raznih priznanj. 
Tako mora biti, zatrjuje starešina 
IVAN, ki ima v zasebni lovski sobi 
vrsto dragocenih trofej. Z lovstvom je 
pričel, ko je odložil partizansko suknjo 
in je pri svojih 60 letih pravi mlade-
nič. »Taki moramo biti!« pravi stareši-
na, ki se dobro zaveda, da je dohro 
organizirano lovska družina lep dopri-
nos pri naši splošni ljudski obrambi. 
Predsednik IVO, še mnogo let, dober 
pogled, dober odstrel, še mnogo let pre-
sajaj v mlade lovce plemenito misel: 
poleg puške tudi srce! 

—dk— 

mali intervju 

VPRAjüUJE: Bern! Stnnčnik 

ODGOVARJA: Marija Mimik 

Pravzaprav sem se že davno 
tega odločil, da se bova ob 
priliki malo pomenila. Mari-
ja Mimik je uslužbenka ob-
činske uprave v Žalcu in dela 
v sprejemni pisarni. Sleherni 
dan se s rečuje s številnimi 
občani/ ki jih opravki zane-
sejo na občinsko upravo. 
Mnogo ljudi jo pozna, zato 
jo spoznajmo še malo bolje. 

Koliko časa že delate v 
sprejemni pisarni? Na tem 
delovnem mestu sem 11. leto, 
sicer pa sem v službi 24 let in 
ves čas v upravi. Je delo s 
strankami naporno? Je, vča-
sih kar preveč! Koliko jih 
pride povprečno na dan? Ob 
uradnih dnevih tudi do 200. 
Kdaj pa jih je sicer največ? 
Težko je reči, morda ob pet-
kih, sicer pa vedno takrat, 
kadar uradni dan sovpada s 
cerkvenim praznikom. So 
stranke sitne? No, tudi taki 
se na jde jo vmes. Nekateri za 
nerešene probleme name 
stresajo jezo, čeprav nisem 
nič kriva. Kak.šen primor? 
Nekoč sem za stranko pri 

okencu iskala nek dokument . 
Precej časa je trajalo, pa se 
je nekdo oglasil ter rekel, če 
mislim še dolgo brati krimi-
nalko. Mimo sem mu rekla, 
da vsaj tako dolgo, da bo 
znan morilec. Kakršno vpra-
šanje, tak odgovor. Ljudje 
so se zasmejali in delo je te-
klo napre j . Si želite menjati 
delovno mesto? Zelo, mislim, 
da je bilo več kot deset let 
dela s s t rankami dovolj. Že-
lim si mirnejše delo. Ste po-
ročeni? Da, mož je pleskar, 
imam pa dve hčeri, študira-
ta? Ena hodi v s rednjo šolo, 
druga pa vsa nes t rpna čaka, 
če bo sprejeta v šolo :sa ko-
stumografa. Lani ni bila, ker 
je število omejeno in je eno 
leto pavzirala. Kaj počnete v 
prostem času? Malo ga imam, 
p>a vendarle, kadar sem pro-
sta, si na jbol j želim biti malo 
sama. Imate kakšen ho bi? 
Izdelujem gobeline in rada 
prebiram dobre knjige. Ste 
bili na morju? Ne, moževo 
delo t e r j a največ naporov 
ravno v poletnih mesecih. Ne 
čut im posebne želje po mor-
ju. Gobeline prodajate? Ne, 
poklanjam jih pri jatel jem, 
čeprav hčerki pravita, da je 
to kič. Imate kakšno poseb-
na željo? Trenutno si želim le 
to, da bi bila hči sprejeta v 
šolo, čeprav me malo skrbi 
n jena zaposlitev. Hvala za 
klepet, Marija. 

POUK JE TU 
š e nekaj dni in začel se 

bo pouk v šolah. Skrbi za-
radi knjig in zvezkov so ta-
kšne kot vsako leto. In kot 
vsako leto se dogaja, da ne-
katerih knjig še ni, so v po-
natisu ali pa jih ne bo. Ko 
smo obiskali knjigarne, so 
nam povedali, da za osnovno 
šolo ni naslednjih knjig: An-
gleške vadnice za 5. razred, 
Zgodovina za 7. razred je v 
ponatisu. Fizika za 8. razred 
je razprodana. Zemljepis za 
8. razred je v tisku in bo v 
prodaj i konec meseca, knjiga 
Naši književniki bo tudi ko-
nec meseca, razvojni nauk aa 
8. razred je v ponatisu in bo 
v prodaj i okoU 1.5. septem-
bra. Učimo se matematike 
je razprodana, nekaj pa jih 
imajo še na šolah. Za sred-
n j e šole pa sta knjigi Kemija 
I in Fizika I v ponatisu. 

Knjige, ki so razprodane 
dobijo ponavadi že v nekaj 
dneh. Res pa je, da knjige, 
ki jih v eni knjigarni ni mo-
goče dobiti, lahko dobite v 
dmgi . Vendar so to samo ti-
ste knjige, ki so razprodane. 
Ostalih potrebščin za šolo ne 
manjka . Dijakom tehnične 
šole na j povemo, da je ra-
pidogratov malo. Za šo-
larčke pa so naročili večje 
torbe, po katerih zelo spra-
šujejo. 

OTROŠKI VRTEC 
NA HUDINJI 

Zagotovo se novega otro-
škega vrtca na Hudinji naj-
bolj veselijo tisti Hudinjčani, 
ki so do sedaj svoje otroke 
prevažali do vrtcev v mesto, 
Gaber je ali v Škofjo vas. No-
vi vrtec bo v sklopu VVU 
Tončka čeč v Gaberju. Grad-
n jo je financirala skupnost 
otroškefeia varstva iz Celja, 
prevzelo pa gradbeno podje-
t je Vegrad. V vrtcu bodo 
sprejeli 120 predšolskih otrok 
in 24 dojenčkov, šolskih 
otrok pa ne. Otroci bodo v 
n j e j preživeli čas od 5. ure 
oziroma od 5.30 do 14.30. Ko-
silo j im bodo vozili iz cen-
tralne kuhinje v gaberskem 
vrtcu, za j t rk in malico pa 
bodo pripravljali sami. Pla-
čati bo t reba tako kot do se-
djaj: materialne stroške, ki 
so odvisni od osebnega do-
hodka, in hrano, ki je za vse 
enaka. Vpis v vrtce, tudi na 
Hudinji , je do prvega sep-
tembra. S seboj je treba 
imeti zdravniško spričevalo 
otroka, ker spre jemajo le 
zdrave. Število otrok pa še 
ni ometi eno. 

Vrtec na Hudinj i bodo od-
prli, ko bo Teden otroka. 

NOVA KUHINJA 
Samopostrežna restavracija 

v Gaberju že več kc„ teden 
dni ne posluje z vsemi svoji-
mi kapacitetami. Ko so jo 
1963. leta zgradili, so v kuhi-
n j i obložili t la s ploščicami. 
Te so mokre in zelo nevarne, 
ker po n j i drsi . š e posebej 
nevarno je bjlo v »špicah«, 
ko so zaradi velikega števila 
gostov kuharice morale naj-
bolj hiteti. Poleg tegia pa so 
zaradi nenehne toplote odsto-
pile ploščice pod kotli za ku-
hanje na paro. Tam, k j e r so 
odstopile, se je začela nabi-
rati umazanija , ki je je bilo 
iz dneva v dan več. Takšna 

kuliinja še /daleč ni ust^e^^ 
la sanitarnim pravilom. 
ko je lahko njihova odločite^' 
o preure jan ju kuhinje biij 
nujna. V kuhinj i bodo zaine, 
njali tla in jih obložili z ti^' 
so, po kateri ne bo več dj, 
selo. Zamenjali pa bodo iu(jj 
nekaj elementov. Delo 
prevzelo podje t je Usluge ^ 
Polzele, restavracija pa ga bö 
plačala z lastnimi sredstvi, 
Kl jub preure jan ju pa v prj. 
tličju poslujejo normalno" 
Delo zanje predstavlja vseka' 
kor izgubo, ker so izgubiji 
okoli 3000 obrokov dnevno 
Zanašajo pa se na to, da se 
j im bodo zaradi večjih zmog; 
Ijivosti kuhinje kmalu povr. 
nili stroški. Restavracija bö 
začela normalno poslovati 
po 15. sep tembm. ' 

MED ČEBELICAMI 
IN MEDVEDKI 

»Taborniki vsi iz Žalca smo pri-
šli, da taboril i bi v Vinici. Vre. 
me je sončno in lepo bilo, ediiij 
napaka je bila le-ta, da je deževa-
lo. Ker pa smo že navajeni po-
plave cen, smo tudi dež preživeli, 
Sonce je posijalo in dež nam je 
pregnalo ter nam taborno vodstvo 
pripeljalo«. 

Takole so v svoji kroniki zapi-
sali mladi taborniki , 54 jih je bi-
lo; iz Griž, Polzele, Prebolda in 
Žalca. 

Tokrat so mladi iz odredov »Te-
mni rovi«, »Savinjske rože«, t-Par 
tizanski vrh« in »Zeleno zlato« 
razpeli svoje platnene strehe v 
Vinici ob Kolpi, k jer so prebili 
čudovitih deset dni . Kljub vrem^ 
nu, ki j im je nenehno nagajalo, 
so taborniki izpolmli zastavljen 
program. Ni manjka lo orientacij-
skih pohodov, ki so se nekajkrat 
spremenila v nabi ranje gob, ni 
manjkalo šal in humor ja , taborni 
ogenj je veselo plapolal. Najlep' 
Si del taboren ja pa je bil, ko so 
krstili kar 22 mladink in mladin-
cev, ki so tako iz medvedkov i« 
čebeLc postali pravi taborniki . 

Lepo, še zlasti pa smešno, ,jt 
bilo zadnji dan. ko so tabornild 
organizirali poslovilni večer s ta-
bornim ognjem in kul turnim spo-
redom. 

Na predsedstvu občinske zveze ta-
bornikov so nam zagotovili, da 
bodo v prihodnje storili še več. «.la 
bi povišali število tabornikov. 
Prav tako bodo vložili še v« 
t ruda v svoje delo in tako zag» 
tovili še lepša taborenja . V ŝi sku-
p a j se zahval jujejo tekstilni to-
varni Juteks, ki j im je pomagal« 
organizirati letošnji tabor . 

.\NGELCA DROBNE 

ZANIMANJE ZA 
POKLICNE ŠOLE 

Učilnice šol v šaleški dolini sc 
ta teden že oživele. Začenjajo s« 
popravni izpiti. Tako so že 23. a*" 
gusta opravljal i popravne izpit« 
v Rudarskem šolskem centru Ve-
lenje. Ne smemo prezreti dejstva, 
da je bilo v n jem lani vpisaniJ 
nad devetsto učencev. Prav taW 
bo tudi letos. Ker je pouk potekal 
od šestih z j u t r a j do devetih zvH 
čer, je bilo treba vsaj za dd' 
učencev krizo omiliti. Gradnja nif 
lega t rakta za srednjo tehniško šo-
lo je več kot potrebna. Vse kažw 
da bo gradnja že skora j stekla. ^ 
novem šolskem letu bodo v Centm 
odprli dve novi šoli: elektro teif 
niško za šibki tok in šolo za teb' 
nične ri<»drje. Zanimali smo ^ 
predvsem za vpis v srednje šoW 
V tehni.ški šoli za rudarsko str<s 
ico je vpisanih di jakov za en rai' 
red. 4 

Vprašali smo tudi v s o s e d n j ^ 
poslopju, v gimnaziji . Vpis je ^ 
letos malce slabši. Vpisanih js 
54 dijakov in d i j ak in j . Vendar 
vpisali, oziroma sprejeli le pr«^ 
dobre in odlične di jake. 

Iz navedenega je razvidno, d a * 
v šaleški dolini absolventi osno* 
nih šol vedno bo l j zanimajo 
srednje strokovne šole. 



Kriminal 
POSILSTVO 

pred dnevi se je v okolici 
f i ic pripetil žalosten dogo-
It, ki je razburil tamkajšnje 
eb«valce. 
skupina treh moških se je 
ipeljala z avtomobilom za-
fbške registracije in po hi-
\i oziroma domačijah proda-
ji blago za obleke. 
jO-letni MLHAREM BUl.U;, 
okolice Livna, je prišel po-
jat blago 73-letni ženski, ki 
bila sama doma. Nenado-

I jo je zagrabil in ji stori) 
0. Ženska se je hranila in 
Ičala, zaslišali so jo sosedje 

pritekli na pomoč. Prijeli 
zlikovca in ga izročili mi-

nikom. 

VLAK JO JE 
ZADEL 

Nedavno se je zgodila nesreča 
nezavarovanem in prepoveda-
ni železniškem prehodu — 
orabljajo ga stanovalci oko-
kih hiš kot bližnjico — na 

29. novembra. 

Šilo jc ob 20.15, ko je G8-
na JUSTINA 2NIDAR iz Ce-
1, ulica bratov Vošnjakov, 
ečkala progo. Preslišala je 
»orni vlak, ki ,jo je zadel in 
ekel 160 m po progi. Za-
li težkih poškodb je umr-
na kraju nesreče. 

TATIČEM JE 
ODKLENKALO 

Marsikomu so v zadnjih treh 
Inih siveli lasje od jeze, ko 
zjutraj ugotovil, da so vlo-

Si v njegovo pisarno ali av-
nobil. Na Upravi javne var-
Bti v Celju so nam povedali, 
I so prijeli skupino mlajših 
iadoletnikov — beri štiri-
ijstletnikov — in sicer Z. P., 
, t . in M. F. iz Celja, ki so 
idnje tri tedne »optJriraM« 
I celjski občini. 

IKakrat so vlomili v osnov-
šolo I. celjske čete. Med 

igim so odnesli tudi elekt-
gi vrtalni stroj. Iz Avta Ce-
ina Ljubljanski cesti so očl-
3i ročno blagajno. Vlomili 
tudi v dve pisarni železni-

(ga podjet ja. Iz ene so od-
šli članarino ZK. »Obiskali« 
tudi gostinsko šolo na Ti-

rem trgu. 

Poleg tega so vlomili še v 
>t osebnih avtomobilov in 
nesli najrazličnejše vrednej-
predmete. Ukradli so tudi 

ri kolesa. Pony ekspres. 

Večino predmetov so pre-
[ovalci na.šli skrite na domo-
b mladoletnikov, v kleteh in 
kem bunkerju. 

GORIVA JE 
ZMANJKALO 

J2-letni VLADO J.AMNIKAR, 
f Celja, jc pripeljal z o.seb-
M avtomobilom po Drapši-
vi ulici in naglo zavil v de-
o na Kersnikovo ulico. Za-
li hitrosti ga je zaneslo na 
H vozni pa.s, k jer je zaprl 
» vozniku osebnega aviomo-
U MLADENU ILICU iz Ce-
1. Ilič je pripeljal nasproti 

hotel zaviti v Drapšinovo 
ico. Zapeljal je skrajno d^s-
® in pričel zavirati. Kljub 
Snu ni mogel preprečiti tr-
Ulja. Po trčenju blatnikov 
tomob.lov je Jamnikar po-
lešil vožnjo čez križišče z 
ičkovo cesto in zapeljal kljub 
feci luči po Kersnikovi ulici 
»ti mestu. Na Kersnikovi ga 
zaustavljal miličnik FRANC 

1'CEK, iz Celja, vendar ni 
He| ustaviti. Miličnik Gu-

se je s službenim avtomo-
Qoni odpeljal za Jamnikar-
"oi. 
Hed vožnjo ga je večkrat 
'Vstavljal z utripajočo lučjo 
• sireno, vendar je Jamni-
^ vozil naprej . Zavil je pro-
* Opekamiški cesti in hotel 
'prej, ko je posegla vmes 
Jlšja sila« in mu preprečila 
^ I j e v a n j e vožnje. Zmanjka-
*mu je GORIVA. 

Pri tretji osnovni šoli v Velenju so pričeli z gradnjo telovadnice za šolsko mladino. Vod-
stvo šole se je z izvajalcem SGP Vegrad Velenje pogodilo za ceno 120.000 dinarjev. Telo-
vadnica bo imela, vso potrebno opremo in pomo|žne prostore. Dela bodo predvidoma 
zaključena do sredine novembra, otvoritev pa bodo povezali i 29. novembrom, rojstnim 

dnevom naše republike. 
Foto: Boris Mlinar 

ZA LEPŠE OKOUE 
Vsak človek teži za tem, da bi ži-

vel v čimbolj urejenem okolju. Kljub 
cemu pa so naše ulice polne odpad-
kov, da o okolici smetnjakov ne go-
vorimo! Marsikdaj nam je kak tak od-
padek zelo nevaren, npr. bananin olu-
pek. Večkrat najdejo otroci v smet-
njaku tudi razne posode in epruvete, 
v katerih je bil in včasih je še kak 
nevaren strup. Vse to pa nič ne po-
maga. Breg ob Savinji je pravi smet-
njak, saj lahko tu najdeš vse od stare 
žimnice pa do kake pokvarjene kon-
zerve. Seveda pa to ni le celjski pro-
blem. Nekaj Celjanov sem povprašal, 
kako gledajo na ta »obči« problem: 

Marija S. (delavka): Res ni prijet-
no, če na cesti padeš zaradi baninega 
olupka, ki ga je na sredo pločnika od-
vrgel kak brezvestnež. No, saj tudi jaz 
včasih »onesnažujem« okolje. Zgodi se 
mi, da kdaj odvržem smeti mimo »kan-
te«. Največkrat tisto tudi pometem. 

Cveto R. (uslužbenec): Pred krat-
kim sem v E>elu bral, da je pisalo v 
Paris Matchu, da so Jugoslavijo včasih 
imenovali »vrt« Evrope, zdaj pa je po-
stala »svinjak« Evrope. Deloma to tudi 

drži, vendar ko sem bil sam v Fran-
ciji, sem videl, da nimajo pri njih nič 
boljše. Zelo »čista« dežela je Švica, to 
pa zaradi visokih kazni za kršitelje 
javne čistoče. 

Zakonca iz ZRN, ki sta pri nas kot 
turista: V vaši državi sva že drugič 
zapovrstjo. Tudi ob prvem obisku v 
vaši državi sva bila v Celju. To mesto 
nama je zelo všeč. Mesto je še kolikor 
toliko čisto, le včasih vidiva nered ob 
smetnjakih, kar zelo kazi podobo me-
sta. 

Ivana G. (uradnica): čeprav nisem 
Celjanka, sem na Celje zelo navezana, 
saj sem tu preživela, dobršen del mo-
jega življenja. Zato me zelo boli, ker 
je mesto tako onesnaženo. Svoje pa 
prispevajo tudi tovarne, tako da je me-
sto vsak dan bolj zastrupljeno. Nobe-
na kazen ne prizadene kršitelje. 

Tako je v našem mestu, življenje 
teče naprej, mesto pa je vsak dan bolj 
onesnaženo. Ni vsakomur vseeno. Zato 
se moramo potruditi, da bo naše me-
sto spet dobilo ime (ki se tako lepo 
sliši) — belo Celje. 

B. JERANKO 

ASFALTIRANE 
VAŠKE POTI 

Oglasih smo se v krajevni 
skupnosti Luče ob Savinji ter 
se pozanimali o delu in o 
problemih, s katerimi se sre-
čujejo. Predsednica te kra-
jevne skupnosti je Olga Ši-
Ijar, ki je tudi predsednica 
Turističnega društva Luče. 
Povedala nam je, da si občani 
Luč prizadevajo čim bolj ole-
pšati svoj kraj , da bi vanj 
privabili mnogo turistov. Ta-
ko so letos vse sile usmerili 
v akcijo asfaltiranja vseh va-
ških poti v Lučah, ki bo kon-
čana do občinskega praznika 
občine Mozirje — 16. septem-
bra. Večino denarja so pri-
spevali občani sami, nekaj pa 
sta pomagali tudi krajevna 
skupnost in občina. V Lučah 
pa bi bilo treba urediti še 
marsikaj. Nujno potrebujejo 
novo ambulanto, saj je - se-
danja že skoraj neuporabna. 
V časopisu Delo je bilo ob-
javljeno, da bodo gradili 
zdravstveni dom, kar pa ni 
res, saj za tako velik objekt 
ne bi bilo denarja. Zadovolj-
ni bodo že, če bodo uspeli 
dobiti res dobro ambulanto 
in to čimprej. Pogovarjajo se 
tudi o adaptaciji krajevnega 
urada, saj bi radi v eni zgra-
dbi združili pisarno, poročno 
sobo in p>ošto. Zavedajo se, 
da vsega tega ne bo mogoče 
doseči naenkrat, saj tudi 
nj im primanjkuje denarnih 
sredstev. Vendar pa upajo, 
da bodo s pomočjo občanov 
samih in ol^ine tudi to ure-
diU in gobovo bodo uspeli, 
saj jim ne manjka prizadev-
nosti in dobre volje. 

C. Stoklas 

GRE, TODA... 
Uresničevanje ustavnih dopolnil v konkretni praksi 

oziroma ustanavljanje temeljnih organizacij združenega 
dela, sicer vztrajno napreduje, toda nekoliko prepočasi. 
Resnici na ljubo velja zapisati, da je svoje prispeval tudi 
dopustniški čas in pričakovati je, da bo v naslednjih 
tednih delo zopet steklo. Zanimalo nas je, kako daleč so 
pri tem pomembnem delu že prišli v nekaterih delovnih 
organzacijah, zato smo jih obiskali. Povsod smo se pogo-
varjali s predsedniki komisij za uresničevanje ustavnih 
dopolnil. 

SLWKO GODIC, ing SI-
GM A ŽALEC: »Trije obrati so 
že doslej poslovali in delali 
popolnoma samostojno, zato 
nam to začeto delo le olajšu-
je. Samoupravni organi so 
že januarja sprejeli samoup-
ravne oblike, ki izhajajo iz 
obstoječih možnosti. Komisi-
ja je izdelala podrobne teze, 
sedaj pa bo pripravila še 
predlog samoupravnega SF>O-
razuma, nakar bomo pričeli 
z javno razpravo. Prepričani 
smo, da bomo s prvim ja-
nuarjem delali že v novi or-
ganizacijski obliki.« 

DRAGO LUBE J, tekstilni 
tehnik, tovarna nogavic POL-
ZELA: »Naša komisija je z de. 
lom pričela takoj po ustanovit-
vi. Najprej smo podrobno obde 
lali sistem informiranja in se 
dogovorili o poteku celotne 
akcije. Trenutno smo tako 
daleč, da v strokovnih služ-
bah pripravljajo dokumente 
za oblikovanje predlogov za 
bodočo organizacijo. V bistvu 
smo še vedno precej na za-
četku dela. Konkretnejša 
razprav je že stekla na nivoja 
političnih organizacij. Javna 
razprava bo septembra.« 

IVAN ŽAGAR, oec., Tek. 
stilna tovarna PREBOLD: 
»Pri nas gre javna razprava 
o tezah že v zaključno fa^ßo. 
Prihodnji teden bomo z raz-
pravo v obratih namreč kon-
čali. Pripravili smo predlog 
treh variant bodoče samou-
pravne strukture naše delov-
ne organizacije. Razumljivo 
je, da so o predlogu razprav-
ljale tudi že družbeno politič-
ne organizacije. V naslednji 
fazi bomo povzeli rezultate 
javne razprave in potem na 
podlagi le-te pripravili stva-
ri za delavski svet.« 

ZORKA GODLER, ing.. 
Keramična industrija LI BO-
JE: »Komisija je najprej po-
drobno analizirala dejansko 
stanje v delovni organizaciji 
in ocenila dosedanji splet sa-
moupravnih odnosov. Na po-
dlagi stanja je bilo predlaga-
no, da se ustanove dve te-
meljni organizaciji združenega 
dela. O tem predlogu je raz-
pavljal tudi že delavski svet, 
prav tako pa tudi vse druž-
beno politične organizacije. 
Z javno razpravo bomo pri-
čeli v septembru. Z januar-
jem bomo že delali po no-
novem.« 

FRANC SAVINEK, prav-
nik, KOMBINAT HMEZAD 
ŽALEC: »Sedanja organizacija 
temelji na uresničenju XV. 
amandmaja, saj pri nas delu-
je kar 17 samostojnih orga-
nizacij združenega dela z vse-
mi pravicami. To nam bo 
delo olajšalo. Ožja komisija 
je že pripravila predle^ tez in 
samoupravnega sporazuma za 
širšo komisijo, ki je že spre-
jel temeljna načela poslov-
nih odnosov med bodočimi 
TOZD, ki se bodo formirale 
s samoupravnim sporazu-
mom. Takoj po hmelju pri-
čnemo z javno razpravo.« 

Situacija je v posameznih podjetjih različna. V glav-
nem pa lahko ugotovimo, da se povsod bolj ali manj 
intenzivno pripravljajo na nove organizacijske oblike, ki 
bodo omogočale delovnim ljudem, da bodo še bolj kot 
doslej uresničevali svoje potrebe in pravice. Morda ne bo 
odveč, če se bodo v posameznih primerih k skupnim 
naiporom pridrvižile tudi družbeno politične organizacije. 

Tekst in slike: BERNI STRMONIK 



SNOČ' NA VAS' BIL JE ŠPAS 
Ves goreč v liibesni slepi, 
k njoj v sosedno vas letin, 
mesec sveti^ čriček poje, 
kol po glovi že dobin. 
(Jože Blodnjak: 
Prleškim deklinam) 

Letos se že četrtič predstavlja Ptuj slovenski in jugoslovanski javnosti s 
festivalom narodno zabavne glasbe. Zamisel, ki jo je uresničil kolektiv Ra-
dia Ptuj ob 1900-letnici mesta Ptuja septembra 1969, je postala vsakoletna 
tradicija najstarejšega slovenskega mesta, festival narodno-zabavne glas-
be pa je dobil v Ptuju dokončno domovinsko pravico. Namen organizatorja 
festivala — pospeševati slovensko narodno-zabavno glasbo, prispevati k 
njenemu kvalitetnemu razvoju, spodbujati ustvarjalnost ansamblov te glas-
bene zvrsti in zadovoljevati potrebe kulturno-zabavnega življenja občanov 
— se tako dosledno uresničuje. Organizator, Radio Ptuj, si iz leta v leto 
prizadeva, da bi bil festival tako po kvaliteti kot organizacijski izvedbi čim-
boljši. (Izvleček iz besedila v brošuri, ki jo je izdal ob festivalu Radio Ptuj) 

Ansambel FRANCA ZEMETA tokrat ni imel sreče. 

ZMEDA PRVIH UR 
2e takoj ob mojem priho 

du v Ptuj, to staro in čudo-
vito mestece ob Dravi, kjer 
je skoraj vsaka hiša spome-
nik, so me spravili v resnič-
no slabo voljo, ki se je pre-
cej dolgo nisem otresel, do 
česar pa mi je pozneje pri-
pomogla simpatična domačin-
ka Nevenka. Bila je namreč 
edina, ki je sploh kaj vedela 
o tem in onem, skratka o 
stvareh, ki sem jih potrebo-
val. Nič bolje se mi ni go-
dilo domala pK) vsem Ptuju, 
za katerega si mirne duše 
lahko upam trditi, da ima 
sila neprijazno tn maloduš-
no gostinsko osebje. Ničkaj 
prijeten ni občutek, ki ga 
dobiš ob dolgem čakanju na 
pivo, kavo, karkoli pač že, 
ob zdolgočasenih obrazili in 
v festivalskem vzdušju. Vsi 
ti vtisi so se mešali kakor 
potok, ki hrupno pridere v 
objem reke, grad nad me-
stom mogočna Drava, rim-
ski spomeniki, narodne noše 
in veseli ljudje, kot da nih-
če na tem svetu nima težav, 
vse to pa je počasi, zares 
zelo počasi povzročilo, da 
sem pozabil na svoj gnev. 
Kljub vsemu sem si moral 
sam iskati stane-»in je, za-

gotovljeno s strani priredite-

lja, in našel sem ga, zahva-
ljujoč pomoči prijaznega še-
fa strežbe na gradu Bori, 
15 kilometrov od Ptuja. 

z množico ljudi sem v so-
boto zvečer ob dvajseti uri, 
zakorakal na prostorno dvo-
rišče nekdanjega minoritske-
ga samostana, kjer so že go-
reli reflektorji in so čakale 
na ansamble kamere RTV 
Ljubljana. Na prijetnem, pre-
prosto, toda učinkovito ure-
jenem. odru, je stal .̂̂ O cm 
velik kip Orfeja z liro, delo 
domačega kiparja Viktorja 
Gojkovica, pritrjen na 5 cm 
visokem, okroglem podstavku 
iz lesa Kipec, prva nagrada, 
ki jo je v nedeljo predal 
zmagovalcu festivala organiza-
tor, je vse dni, v petek, so-
boto in nedeljo, čakal na an-
sambel, da ga ponosno por^e-
se domov. Ta čast je zadnji 
večer festivala doletela znani 
slovenski ansambel Rudija 
Bardcrferja, ki že dolga leta 
razveseljuje ljubitelje narod-
no-zabavne glasbe. Ne vem, 
kako je bilo prvi večer, to-
da v soboto in nedeljo je bi-
lo prostorno dvorišče mi-
noritskega samostana nabito 
polno. Povedali so "mi tudi, 
da je ansambel Franca Ze-
meta z Deteljico iz Celja že 
prvi večer izpadel iz konku-

rence in da Franja Bergerjb 
ne bo na festival. 

MOČNA UDELEŽBA 
ANSAMBLOV 
S CELJSKEGA 

OBMOČJA 
Toliko igranja, vriska-

nja, raznih duhovitih pa tu-
di rieduhovitih pesmi že zle-
pa nisem slišal in ob vsej 
tej pravi in nepravi folklori 
sem se kar malce preselil 
med Micke in Franclne, med 
vinograde in ogone, v prle-
ški, gorenjski, štajerski in 
domala ves slovenski pro-
stor z vsemi značilnostmi in 
nošami vred. Nastopilo je 26 
ansamblov, v petek 13, v so-
boto pa spet trinajst. Med 
njimi jih je bilo kar sedem 
s celjskega območja: Ansam-
bel Ašiča, ki je v nedeljo 
zvečer dobil tretjo nagrado 
za najboljšo instrumentalno 
izvedbo. Veseli Libojčani, 
šaleški inštrumentahii kvin-
tet, ansambel Francija Lipič 
nika, ki je tudi prišel v ~ožji 
nedeljski izbor, saj je zlasti 
mlada pevka navdušila tako 
žirijo kot občinstvo. Kvintet 
Planika iz Velenja, šaleški 
fantje in Ansambel Franca 
Zemeta, ki je, čeprav dober, 
v petek izpadel. Kar nekam 

žal mi je bilo, ko sva se po-
govarjala in je dejal, da je 
na tihem pričakoval, da bodo 
prišli v izbor in da na nag-
rado ' tako ali tako ni raču-
nal. Videl sem, da mu je 
skoraj hudo. Sicer pa, lesiti-
val bo tudi drugo leto in ni 
še vsega konec. 

Tako v soboto zvečer kot 
v nedeljo, ko so podelili na-
grade, je ansambel Vikija 
Ašiča požel največ ploskanja, 
svoje simpatije pa so mu v 
soboto izrekli na posebnem 
glasovanju tudi vsi novinar-
ji, akreditirani na festivalu. 
Spretne roke Vikija Ašiča so 
tako navdušile občinstvo, da 
je hrupno ploskanje nekaj-
krat poseglo v samo izvaja-
nje skladb Veseli fant je in 
Razigrana harmonika. Zlasti 
poslednja je dosegla to, kar 
so si fant je želeli: dati 
skladbi živost in jo takšno 
vreči med ljudi. 

Posebno pozornost je 
vzbudila tudi izvedba ptuj-
skega pihalnega ansamb-
la. Svoji dve pesmi. Micika 
in Prleškim deklinam, so iz-
vajali v narečju in najbrž je 
temu botrovala odločitev ob-
činstva, da dobe drugo na-
grado, nagrado, ki jo pode-
l juje s svojimi glasovnicami 
občinstvo. 

KAJ SO REKLI? 
s svojo uvrstitvijo so bili 

zadovoljni tako Ašiči kot Li-
pičniki. Ko so na koncu ne-
deljskega programa znova iz-
vajali svoje nagrajene sklad-
be, sem dobil občutek, da je 
tokrat izvajana skladba vsa-
kega izmed njih visoka pesem 
vseh treh večerov. 

Ko' smo se poslednji dan 
festivala poslovili od zidov 
minoritskega samostana in 
odšli na ptujski grad, kjer je 
bil zaključek, sem. mimo-
grede srečal tudi Teodorja 
Korbana, vodjo programa 

kasetne produkcije RTV 
Ljubljana. Pod starim ko-
stanjem na vrtu sva izme-
njavala mnenja o festival-
skih zgodah in nezgodali, o 
kvaliteti in še o čem. »Mi-
slim, da morate biti Celja-
ni več kot zadovoljni«, ml 
je zatrdi). Dobra uvrstitev 
Ašiča, ki ga visoko cenim, 
in Lipičnika, ki je dobil 
nagrado za najboljšo melo-
dijo, pomeni, da je narodno 
zabavna glasba v Celju in 
okolici (Lipičnik je iz Zagor-
ja ob Savi in je lani igral v 
hotelu Evropi v Celju) pre-
cej kvalitetna in ne ostaja 
bojazen, da bi izumrla. Ne 
bi bilo slabo, če bi ansam-
bli, ki čestokrat ne dosegajo 
po kvaliteti svojih vodiij ali 
pevcev, to popravili in to 
čimprej. Zelo so me pre-
senetili Velenjčani, zlasti 
še pevka, ki ima čudovit 
glas!.< 

Korban je o obeh ansam-
blih govoril samo najlepše. 
V pogovoru sva se bežno 
dotaknila tudi ansambla 

Zeme in omenil mi je, d! 
fant je igrajo v redu, da ps 
potrebujejo ogromno vaje. 
nekaj besedah je podal tud 
ocent' celotnega festivala ii 
ugotovil, da je bil dober. 

čeprav je bilo že kai 
krepko preko tret je ure zju 
t ra j in je grad vriskal ir 
pel od zadovoljstva, sva s< 
s prijateljem spustila v do 
lino, četudi naju je - vleklo 
da bi ostala med tistim 
nekaj ansambli, ki so spro 
ščeno in srečno zabavali go 
ste. 

četr t i ptujski festival na 
rodno-zabavne glasbe je bi 
za naju končan in pustih 
sva za sabo to prijetno me 
steče, ki nama je nudilo \ 
teh dneh svoje gostoljubje 
če odštejem tistih nekaj ne 
lijubih pripetljajev. In če či 
sto na koncu povem še to 
da ni dosti manjkalo, da ni 
sem zavriskal, potem si la-
hko predstavljate, da je bî j 
lo veselo. 

BESEDILO IN SLIKE: 
MILBNKO STRAŠEK 

Ansambel Vikija Ašiča: odlična strokovna ocena 

PTLJ v festivalskih dneh 



hletne igre v L OČAH 

('«Kija aiivsambla Miha I>ovžan, ki na cltrah ohranja stare 
ti nove melodije s i>ril,jiibljenim in nepozabnim humo-
islom Rudijem. 

V soboto so se ponovno 
[>6iini in okoličani v izred-
tn-i številu odzvali plakatom 
rirediteljev letošnjih loških 
Wetnih prireditev. Avseniki 
cer niso prišli, kot je bilo 
tjavljeno in so v zadnjem 
m u t k u sporočili, da zaradi 
plezni v ansamblu ne mo-
HO priti. Pa so zato nasto-
lli veseli Gorenjci in trio 

Mihe Dovžan-a, pa dobio nam 
znana pevka Ivanka Kraše-
vec, ki je z besedami in pe-
smijo očarala številne obisko-
valce. Po nastopu omenjene-
ga ansambla, ki je bil vseka-
kor prekratek, vsaj po bur-
nem a.plavzu sodeč, saj so se 
morali izvajalci vrniti na 
cxier, je vodstvo večera pre-
vzjel naš popularni Marjan 

Kralj, ki nas sicer obiskuje 
vsako nedeljo zvečer v svoji 
priljubljeni glasbeni .)ddaji. 
Tudi njemu je bil namenjen 
gromovit aplavz, prav tak-
šen kot usp>ešnemu humori-
stu Rudiju, ki je do solz na-
smejal Ločane. Za prijeten 

večer je poskrbela tudi kon-
jiška pekarna ROGLA, saj je 
za večer prispevala številne 
slašc-ice, med katerimi so 
bile najbolj opazne velike in 
izredno lepo narejene torte. 
Namenjene so bile zma-
govalkam na tekmovanju 
za miss poletnih pri-

reditev, no, pa tudi Marjan 
Kralj je dobil eno. Zelo se 
je je razveselil, če pa je ce-
lo spravil v Ljubljano, pa ne 
vem. Ločanom pa je oblju-
bil, da bo v Loče še /seka-
kor prišel, saj je bil deležen 
prenekaterega poljuba do-
mačih lepotic, pa še veliko 
torto je dobil. Res, dober 
izkupiček. No, tudi težko pri-
čakovano volitev lepotice 
Poletnih prireditev 72 je pri-
šlo na vrsto. Za ta častiti 
naslov se je potegovalo pet 
kandidatk. Zmagala je štiri-
n<ijst-letna Irena Gustinčič iz 
Žič, sicer pa je doma iz Pi-
rana in je v Žičah samo na 
počitnicah kot vsako leto. 
Bila je prijeto presenečena 
in dobila je pogum, pa je 
obljubila, da bo še sodelova-
la na podobnih prireditvah. 
Da pa je res »šik« dekle, pa 
se lahko sami prepričate. 
Ob želji za podobnimi uspe-
hi na tekmovanjih za miss 
dodajmo še eno: predvsem 

veliko uspeha tudi v šoli, saj 

bo s pričetkom letošnjega 
leta stopila v osmi razred 
piranske osemletke. 

Tako ah drugače, Ločani 
so spet množično prišli na 
svoj .grad Pogled. In še bodo 
priha.jali. Tudi naslednjo 
nedeljo, ko bo prmiera fil-

ma LISICE in bo Loče obi-
skala tudi filmska ekipa. Do 
takrat pa na svidenje! 

"''^VST IN I^OTO: 
D. MEDVED 

Lalikotno in pri,jetn<> je Ivanka Krašovec vodila spore«! tria 
Mihe Dovžana in pevca »Veseli Gorenjci«: l^di ona je 
ob].iubila, da bodo še prišli v ta prelepi kraj — IXKiE. 

Dokler so .jfovorli in peli drugi, je Marjan Kralj molčal. No, pa je potem s svojimi donu-
sticami in zgovornostjo spravljal obiskovale« v dobro voljo jn marsikateri bodo še raje 
poslu.šali njegove priljubljene odda,je v nedeI,)o zvečer. • 

^nton Novačan (2) 

— stavi na Trst in na Gradec, na vsako strati po dve 
tsetici. Tole pa imaš za zemljo! je dejal Kuk in mu na-
'gel še desetico. 

Ves vesel je zletel fant po ce-iti, Kuk pa je še zakli-
il za njim: 

— Dobro opravi, če bo kaj, dobiš novo obleko! 
Na pragu se je okrenil in je srečal sina, ki je srepo 

porogljivo obračal oči. 
— Sram vas je lahko! Tako star, pa še tako nor! mu 

' očital sin. 
— Molči! je odvrnil Kuk. 
— Čez nicsec boste pa stradali! Ampak to vam po-

rn^ da 7ie dobite od mene ne vinarja, ne vinarja! 
— Ne bom te prosil! je rekel •itarec in se je zaprl v 

1070 izbo. Drugikrat bi ga sinova skopost ujezila in kre-
il bi se z njim, da bi čula vsa vas. Danes je ostal miren 
I trden. Vse dopoldne^'je koval načrte in sanjaril o no-
•m življenju, misli so se mu razlezle kakor olje počasi 
J vse strani. Uverjen, da dobi denar, je v mislih preži-
Hml Micino Icočo, popravljal hleve, kupoval na sejmu 
favo, sadil drevje in se je zibal v nadi na konjička in 
Diesel j. Popoldne je šel na vas in mrzlo je bilo, nebo 
ito žalostno kot na pol odprte mrtvaške oči. Kuk pa je 
^nil, da sije sonce. Vaškega čevljarja je nagovoril ob-
stno kakor nekdaj, ko je še bil gospodar^ in si je dal 
Meriti nove škornje, čevljar ni verjel in je prigovarjal! 

— Sama potrata! Saj so še stari dobri! 
Kuk se je nasmehnil in je naročil: 
— Do sobote zvečer morajo biti gotovi, koj jih bom 

fičal! 

Nato sta govorila, da se je podražil sladkor, čevljar je 
povedal, da je v sosednji vasi umrl posestnik brez otrok 
in testamenta in da se bodo dediči najbrž pravdah. Kuk je 
oddaleč cikal na loterijo in je ob prvi priložnosti vprašal: 

— Bog ve. ali denar takoj izplačajo, če človek terno 
zadene? 

čevljar je dejal, da takoj izplačajo, da pa se to zgodi 
prav redko. In pri tem se je hudomušno nasmehnil. 

V naslednjih dneh so bila znamenja zelo ugodna. Kuka 
je srbela večkrat leva dlan, kar pomeni denar. Ponoči pa 
se mu je sanjalo od uši in drugega mrčesa, kar pomeni 
veliko denarja. V petek po večer se je zaletela v njegovo 
okTio neznana ptica, ki je iskala zavetja pred iAmo. Kuk 
je pogledal in si dejal: »Sreča!« Noč na soboto je skoro 
prebedel. Strmel je v temo in zdelo se mu je, da bo jutri 
Velika noč. 

Ko je drugo jutro posijalo sonce, je Kuk vedel, da 
mora sijati sonce. In tak je krevsal v mesto po silno 
blatni cesti, dokler se ga ni usmilil voznik in ga naložil. 
Voznik je videl, da starec drgeče, pa mu je ponudil, da 
bi se ogrnil s kocem. Kuk ni čul m se ni ganil, dasi mu 
je zmrznila kaplja na nosu. Sedel je na vozu kakor kak 
oholi gospodar, ki se pelje s hlapcem na svatbo. »Gluh 
je že ubogi Kuk!« je pomislil voznik in je poganjal. 

Kuk pa ni bil ubog, Kuk je bil bogat, v tem času 
najbogatejši na svetu. Upanje ga je bilo pomladilo, sanje 
so mu zameglile oči, da ni več videl svoje bede, ne ob-
čutil mrzle zime, ne prešteval svojih let. Ni ga človelca na 
svetu, ki bi ne bil vsaj enkrat v življenju izkusil, da je 
veliko upanje kakor lastna moč. Kaj zato, če nas je sto-
krat prevarilo? Vrača se k njemu srce kakor se vrača h 
grehu. Kuk in Bog na nebesih sta bila v tistem trenutku 
eno, da, če bi bil kdo vprašal, kdo je več, Bog aH Kuk, 
bi bil Kuk brez dvoma odgovoril in dejal: »Jaz sem vse!« 

V mestu je stopil z voza, ne da bi se zahvalil. Nemu-
doma je tekel v stransko ulico Preden je pogledal rui 
loterijske tablice, ki so visele na sivem zidu stare hiše, je 
zamižal, da bi še trenutek poživel v velikem pričakovanju. 
In potem je povzdignil oči in srce mu je zatrepetalo. Iz 
treh oken j so gledale tri rdeče številke: pet, deset in pet-
inšestdeset! 

Kako je prejel denar iti koliko ga ;e prejel, tega ni 
vedel. Zavedel se je šele v gostilni, kjer je po naključju 
zašel v sobo za gospodo in je naročil vsega, kar mu je 
natakarica naštela. Gostje so začudeno gledali slabo oble-
čenega prezeblega starca, ki je stiskal v vsaki roki po de-
bel mošnjiček in se plašno oziral. Njegove majhne in 
globoko udrte oči s ščetinastimi obrvmi, njegov naguban 
obraz, davno že obrit in zopet kocinasto porasel, dolga 
čeljust in debela viseča ustnica, njegova ušesa, viseč kot 
dva usahla lista, ta čudna stara glo-va z izrazom bolesti, 
zmage in strahu je zbudila pozornost vseh gostov. Um-olk-
nili so in ga gledali, nekdo ga je nagovoril: »Kaj pa imate 
v mošnjah, da se tako bojite?« Kuk pa je .bil zvit in ni 
odgovoril. Ko so vpraševali še drugi, je spravil mošnjič-
ka v žep. In je jedel in pil. pa skoro ni vedel, da je jedel 
in da je pil. 

Domov grede je večkrat obstal in je prešteval denar. 
Ko se je prepričal, da je vsota visoka in se je nasitil 
štetja, je še ogledoval posamezne bankovce in novce, do-
kler mu niso prsti ozebli. Sprainl je denar in je mislil, 
koliko lahko zaleže takšenle papir na svetu. Spomnil se je 
pregovora, denar sveta vladar, in naenkrat mu je postalo 
bridko. Brez muke in truda ga je pogledala sreča zdoj na 
starost, prej pa se je ubijal vse življenje zaman, komaj 
za vsakdanji kruh. 

In je mislil Kuk nazaj na vroča moška leta, ko se je 
itrudil po polju, oral, sejal, kosil, rodil z ženo otroke, 
v trdni _veri, da bo trajalo živlienje, če ne na večno, pa 
vsaj dolgo, dolgo. . . Naenkrat pa je prišla starost, 
zdrknilo je življenje v zaton, kakor zdrkne utež, kadar od-
bije ura. Mrak je legel na vrhunce gora. ki so se mu 
zdeli večno svetli, in v srcu ga je zazeblo. In ko se je to 
zgodilo, ga je zavrgla domača vas v ropotarnico starcev, 
za katere se nihče ne zmeni, komaj da jih pomiluje kdo 
v slabih časih, ko se onemogli upirajo smiini ko.'ii. In 
spovednik na fari jim šepeče o pokori, o pripravah na 
zadnjo uro, da bi jim stal Bog na strani in jih vzel k sebi 
v sveta nebesa. In potem še ena mrzla solza po usahlem 
in počrnelem licu. •sedmina vašranov po smrti, na gomilo 
kamenite zemlje lesen križ, ki ga pa podere in uniči prvi 
vihar. 

(Nadal]eixinje sledi) 



Telovadnice 
• • » i r i r 

in ignsca 
so in niso 

Pod tem naslovom je NT v 
št. 34 z dne 24 . 8. 1972 s 
piscem J. Zupančičem obja-
vil v drugem odstavku kiit iko 
na račun Sveta za telesno kul-
turo pri Sob Celje glede od-
nosov do TRIMA in pobud za 
rekreacijo. Javnost obvešča-
mo, da je Svet za telesno 
kulturo močno zainteresiran 
za čim hitrejšo reorganizaci-
jo nosilcev telesne kulture v 
komuni. Člani sveta so tvor-
no sodelovali pri razgovorih 
o ustan.ovitvi občinske iveze 
za rekreacijo tako na sejah 
sve'a samega in na posebnem 
delovnem sestanku s pred-
stavniki OK SZDL, OK ZMS, 
ObcZTK in občinskega sindi-
kalnega .sveta. Izoblikovano 
je bilo jasno stališče, da je 
treba občinsko zvezo za re-
kreacijo formirati v sklopu 
bodoče skupnosti za telesno 
kulturo. Delo za ustanovitev 
te zveze poteka normalno, 
saj se že zbirajo ustanovni 
člani zveze v okviru delovnih 
organizacij in krajevnih skup-
nosti Pripravljeni so že tudi 
vsi s.kti. ki so potrebni za 
del ivan-e te zveze. Svet za 
telesno kulturo pri Sob Celje 
je že v letošnjem proračunu 
namenil iz sklada za telesno 
kulLuro namensko 50.000 din 
za delc/vanje te zveze, še po-
sebno pa 2.5.000 din za iz-
gradnjo TRIM steze! Potem-
takem ne gre pri vsej tej 
akciji le za lepe besede, ki 
so bile izrečene tudi ob otvo-
ritvi TRIM steze, pač pa 
za konkretno tn izdatno 
pomoč z željo, da bi 
ob delitvi dela tudi v celjski 
občini hitreje napredovali na 
področju ' telesne vzgoje, 
športa in rekreacije. 

Predsednik 
sveta za telesno kulturo 

Sob Celje 
KARL JUG 

Šmartno: 
sredina 
lestvice 

v iietlL-lju se bo pričel sUrt tudi 
v v/.liodni conski slovenski nogo-
metni ligi. Nogometaši Šmartnega 
so si po prvem mestu v celjski 
nogometiii ligi priborili pravico 
nastopanja v višji ligi — VCSNL. 
Kako so tekle njiiiove priprave in 
vse drugo smo povprašali tehnič-
nega vodjo Kluba Jožeta Založni-
ka, ki nam je povedal naslednje: 
»Ker bomA leto« nastojiiUi po 

krajšem premoru zopet v VCSNL, 
smo s priijravami prtčeli pred 
dvema mesecema. Treninge prvih 
trideset dni smo imeli tr .krat te-
densko po dve uri, vodil pa jih 
je Ivan ilribernik s pomočjo tre-
nerja mladinske ekipe Janeza Vo-
denška in Janka Goričnlka, ki vo-
di pionirsko vrsto. Sedaj ko smo 
odigrali tri prijateljske tekme, 
imamo treninge dvakrat tedensko. 
V prijateljskih tekmah smo dva-
krat premagali močno ekipo Ce-
ment iz Trbovelj (7:0, 4:2) in 3:3 
igrali z Velenjem ter doma 4:0 
premagali istoinmsko ekipo. Z ig-

ralci letos ne bomo imeli težav. 
V poštev za prvo ekipo imamo kar 
J8 igralwv in to: Podgoršek, Pte-
re, Feri, Napotnik, Berdnik, .4n-
dolšek, .šuster, Drev, Tam.še, Po-
kleka, Hribernik, Polak, Voden.šek, 
Lakner, Benetek, Omaldič, Praž-
nikar in Banko. Nekaj težav ima-
mo z igriščem, ker se nam še tra-
va ni zarasla, tako, da bomo je-
senski del tekmovanja morali ig-
rati na pomožnem igrišču. Tudi fi-
nančno stojimo zelo slabo. Upa-
mo, da nam bodo podjetja v kra-
ju samem in v Velenju dobro pri-
skočila na pomoč«, je dejal tov. 
Založnik. T. TAVČAR 

Atletika 

Pred dnevi so f>o daljših 
pripravah odpotovali iz Celja 
izbrani atleti tn atletinje, ki 
bodo zastopah našo državo 
na olimpijskih igrah v Mün-
chnu. Z manjšimi presledki 
so izbrani atleti in atletinje 
preživeli v Celju dober me-
sec tn pol. Pred odhodom je 
našo ekipo obiskal tudi pod-
pred-^dnik AZJ Miloš Veiič-
kovič iz Beograda, ki je po-
spremil olimpijce na za-
grebško letahšče. Zvezni ka-
petan Krešo Račič, ki je bdel 
nad pripravami naših olim-
pijcev s skupino najboljših 
jugoslovanskih trenerjev, je 
pred odhodom med drugim 
dejal: »Rad bi se zahvalil 
AD Kladivar, požrtvovalnim 
atletskim delavcem, pred-
vsem sekretarju ADK tova-
rišu Drofeniku in šporcnemu 
entuziastu Fedorju Gradišni-
ku, ki so poskrbeli za vse, 
da je bilo naše bivanje v 
Celju res ugodno, pri jetno 
in delovno. Imeli smo v ju-
goslovanskih razmerah naj-
boljše pogoje za olimpijske 
priprave — tartanske uredit-
ve, za slabo vreme atletsko 
dvorano, v neposredni bl'.žini 
stadiona gozdne jase in trav-

nike, dobro prehrano in ugod-
no namestitev v hotelu Ce-
leia. Mesto Celje je pomenilo 
za nas majhno velemasto, 
k jer smo našli vse, kar smo 
potrebovali. Zato se bom.o 
ka j radi še vračali med vas, 
saj smo bili deležni izredne-
ga gostoljubja tako med ob-
čani kot med atletskimi de-
lavci. 

Naše priprave so bile nad-
vse uspešne. Kaj lahko pri-
čakujemo od naših atletov 
in atletinj na OI? Javnosti bi 
rad povedal, da na j ne pri-
čakuje jo od n j ih izjemnih 
storitev. Po delu in letošnjih 
rezultatih si je vseh 16 olim-
pijce v zaslužilo pot na OI. 
Prepričan sem, da bodo tudi 
na igrah s svojimi dosežki, 
morda tudi rekordi, upravi-
čili svoj nastop. Zavedati se 
moramo, da je atletika v 
svetu zelo napredovala. Olim-
pijske igre lahko smatramo 
v atletiki tudi za svetovno 
prvenstvo! Polna štiri leta 
so se v svetu pripravljali za 
ta nastop. Tudi mi smo tr-
do delali, i>a čeprav so naš 
načrt priprav nekohko izti-
rile Balkanske igre v Izmi-
ru. Izredno težko se bo pre-

bijati preko predtekov in 
kvalifikacijskih norm do na-
stopa v zaključnih tekmova-
njih. Vsak nastop našega at-
leta in atletinje v finalu ter 
uvrstitve med prvih deset 
lahko smatramo za izjemen 
dosežek! Omeniti velja, da 
bo v posamezth disciplinah 
nastopilo od 80 do 150 tek-
movalcev . . .« 

Tako zvetzni kapetan Kre-
šo Račič, naš veliki atletski 
strokovnjak. Njegova re:ilna 
ocena je vsekakor vredna vse 
pozornosti, saj smo sicer kot 
povprečni športni spremlje-

valci prezahtevni do naših 
športnikov, misleč, da so 
olimpijske kolajne edino me-
rilo moči posameznih šport-
nikov in držav, ki nastopajo 
na tako zahtevnih športnih 
prireditvah. 

Zato TOlja vsem našim at-
letom in atletinjam naša že-
lja, da bi na igrah v Mlinch-
nu pokazali to, kar zmorejo. 
S takšnimi željami smo jih 
pospremili iz našega mesta, 
saj se v polni meri zaveda-
mo, da so olimpijska odličja 
težko dosegljiva. 

K. JUG 

Še zadnji posnetek pred hotelom Celeia v novih olimpijskih uniformah. 
(Foto: M. Strašek) 

Rokomet 

^ I L ZVEZNE LIGE 
v soboto bodo startali ro-

kometaši v tekmovanju dru-
ge zvezne rokometne lige. 
Celjski rokometaši se bodo 
v prvem kolu pomerili v so-
boto na Skalni kleti proti no-
vemu zveznemu ligašu Sevni-
ci, ki ne bi smela biti pre-
močari nasprotnik. 

Sicer pa so se Celjani za 
novo prvenstveno sezono do-
ka j dobro pripravili, žal pa 
so še vedno nepopolni. Te-
žave v zadnjem času dela 
Levstik, ki se še menda ni od-
ločil ali bo igral rokomet, 
ali pa se bo posvetil kake-
mu drugemu štportu. Žalost-
no za celjsko ekipo je tudi 
dejstvo, da še vedno nimajo 
drugega vratarja. Kaj bo če 
se Marguč poškoduje? Ce se 
spomnimo, da so imeli vča-
sih na Skalni kleti odlične 
vratarje, celo kandidate za 
reprezentanco, je to dokaj 
žalostna ugotovitev, č e pa k 
tema dvema ugotovitvama do. 
damo še govorice o neureje-
nih odnosih v vodstvenem 

kadru RK Celje, smo lahko 
upravičeno zaskrbljeni za le-
tošnji uspešni nastop celj-
skih rokometašev v zveznem 
prvenstvu. 

Upamo pa, da bodo proble-
me kmalu rešili na zadovolj-
stvo rokometne publike, ki bo 
(mimogrede povedano) tek-
me v novi sezoni lahko opazo-
vala že z nove tr ibune ob ig-
rišču na Skalni kleti. Naj bo", j 
pametno pa bodo pri roko 
metnem klubu naredili, če 
bodo začeli načrtno dela*̂ ^ z 
mladino, sa j vemo, da je ta 
ko delo v preteklosti rodile 
lepe sadove. Ce bo temu ta-
ko, potem ne moremo bit' 
zaskrbljeni za prihodnost 
celjskega kvalitetnega oko 
meta, čeprav včasih na5l \ ja 
jo tudi resni problemi m 
problemčki. Kdor pozna de-
lo v telesnovzgojnih organiza-
cijah pa ve, da so problem: 
bili in še bodo. Najslabši na 
čin za njihovo reševanje pa 
je odstop kakršnegakoli tun 
kcionarja. L. GORŠIČ 

ATLETIKA 

Uspeh 

mlajših 

mladincev 
Kljub pesimističnim napo-

vedim so mladi celjski atleti 
in atletinje v Mariboru na 
republiškem prvenstvu za 
mlajše mladince dosegli lep 
uspeh. Resda ni bil na jbo l j š i , 
toda mladinci so osvojili na-
slov moštvenega prvaka, de-
kleta pa so bila t re t ja . Za 
moštveno prvenstvo se je 
točkovala uvi"stitev med naj-
boljših šest. 

Med posamezniki so kolaj-
ne iz celjske vrste osvojili: 
ZI.ATE — moška štafeta 4 x 
300 m, Strniša v teku na 400 
m, SREBRNE — Strniša v 
teku na 100 m 200 m, Kovačič 
v teku na 1000 in 3000 metrov 
Rebekova v metu krogle, ter 
Čop v skoku v višino. BRO-
NASTE — ženska štafeta 4 x 
60 m, moška štafeta 4 x 100 
m, Ferovšek 300 m ovire, Roj-
nik v kladivu. Kovačeva in 
Kopitar v kopju ter Cop v 
skoku v daljino. 

Velenjski tekmovalec Ho-
jan pa je zmagal v teku na 
1000 in 3000 metrov. 

KOŠARKA 

V derbiju republiške lige so celj.ski košarkarji z odlično igr« 
premagali na \ rhniki svojega najbližjega zasledovalca ekipo Vrhnike 
s t<>snim rezultatom 82:81 (34:40) in tako še naprej vodüo na prven. 
stveni lestvici. Celjani so tekmo pričeli popolnoma brez treme ij 
že v 5. minuti vodili z 10:2, nakar pa so domačini po zaslugi od. 
ličnega Globačnika rezultat kmalu izenačili in tudi povedli. Tekma 
je bila nato do konca polčasa enakovredna in nobena ekipa si ni 
mogla priboriti večje prednosti. V drugem polčasu pa so domačini 
silovito navalili in kmalu vodili že tudi z 10 točkami prednosti, 
vendar se Celjani niso predali, tokrat fenomenalni Zmago Sagadin ij 
nič slabši Tone Sagadin sta počasi toda za:iesljivo manjšala razliko 
tri minute pred koncem pa je bil rezultat že izenačen. Izredno dra 
matičen je bil konec tekme, 30 sekund pred koncem tekme so doma. 
čini vodili z 81:80, Celjani pa so imeli žogo In Zmago Sagadin j« 
3 sekunde pred koncem z odličnim prodorom dosegel zmagoviti ko.š 
Najboljša pri Celju sta bila Zmago Sagadin in Tone Sagadin v dru! 
gem polčasu, koše pa so dosegli: Zmago Sa.gadin 29 Tone Sagadin 
24, Erjavec 8, Jerič 8, Miloš Sagadin 7, Ramšak 2, I.,e>l:ovar 2, Lev. 
stik 2. JANKZ CEPIN 

NOGOMET 

Tudi nogometaši Olimpa nadaljujejo svoje priprave. Tekme s< 
vrstijo skoraj vsak dan. Pretekle dni so odigrali kar tri Najprej s« 
izgubili proti Rudarju iz Trbovelj 2:3. Zadetka za Olimp je dosegel 
Radovanovič. Sledilo je srečanje proti Zagorju. Domačini so zma 
gali 4:0. Zadetke so dosegli Mui-šič tri in Župerl. Za zaključek pa s« 
v nedeljo gostovali v Oroslavju in srečanje izgubili 1:3. Edini zade. 
tek je do.segel Ubavič. jk 

« 

Nogometaši Vojnika so pripravili veliko presenečenje. Doma s« 
premagali consko moštvo Steklarja z rezultatom 3:2. Kovinar ia 
Štor pa je premagal Žalec 4:1 ^1:0). " jfc 

« 

Priprave pred prvenstvom se nadaljujejo. Tako smo videli i 
nedeljo povprečen nogomet na Glaziji. Igralci Kladivarja in Vele. 
nja so igrali neodločeno 1:1. Prvi so pri.šli v vodstvo gostje preko 
Kavesa iz 11 m, izenačil je Zavski. Priložnosti je bilo dovolj, toda 
slabi napadalci niso imeli svojega dne. Do prvenstva nas loči še 
samo nekaj dni. Celjani igrajo še eno samo srečanje med tednom 
proti Velenju. Trener Paviša pravi: Pripravljeni smo, rezultati pa 
bodo pokazali koliko veljamo«. Upamo, da ne bo ta rezultat porazen! 

ODBOJKA 

Odbojkarji Gaberja bodo nastopili v nedeljo prvič za točke. De. 
kleta doma proti lanskoletnemu prvaku Fužinarju, fantje gredo * 
goste Izoli. Obe srečanji bosta težki. Morda celo usodni, kajti celj-
ski odbojkarji so imeli zelo malo težkih prijateljskih tekem pred 
prvenstvom. Upamo, da bodo kljub temu preskočili prvi oviri. L« 
teden dni pozneje se bodo dekleta pomerila proti drugemu najmoči 
nej-šemu nasprotniku, proti Mariboru. Za začetek izredno težko delo. 

jk 

KONJENIŠKI ŠPORT 

Na petem turnirju za državno prvenstvo v preskakovanju ovit 
s konji so celj.ski predstavniki Rančigaj, .Mesarič in Cik. ki nasto 
pajo za reprezentanco Slovenije, imeli lep uspeh. Rančigaj je zmaga 
in je sedaj v končni razpredelnici drugi za Milutinovičem. Mesarij 
je v skupnem peti, Cik pa deveti. Med moštvi so Celjani tretji . 

Prvenstvo je pokazalo, da so Celjani na konjih Kobra. Legen 
in Zmija solidno pripravljeni in mf^^^a bodo do konca prvenstvi 
še imeli priložnost za prodor v sam VTII. Letos pa nam bodo pri 
pravili v Celju še dvoboj Slovenija — Hrvatska in troHoj Celje -
Maribor — Ljubljana. jh 

KEGLJANJE 

Kegljači KK Celja so dosegli pomembno mednarodno zmago. 1 
soboto so na keglji.šču Ingrada premagali močno vrsto Rotweis 
Pago iz Salzburga v mednarodnem slogu 6 x 200 luča.jev. Končni re 
zultat 5537:5127 pove vse. Najboljši rezultat je dosegel cel.jski pred 
stavnik Viki Vanovšek, ki je k zadnjim uspehom do lal še enega 
Podrl je 1047 kegljev in s tem dosegel najboljši rezultat na celjsken 
kegl.jišču in sočasno nov celjski rekord. V kolikor bo 'ako nadal.je 
val ima velike možnosti za dobro uvrstitev na republiškem prven 
stvu. Ostali celjski tekmovalci so dosegli sledeče rezuliate: Mariai 
Kran.jc 868. Orešnik 854. Stefan Kranjc i»U. Lešek !>?•?, Gmm f»:?! 
Vanovšek 1047. Povratno srečan.je bo meseca septembra .jI 

C 
Kegljači Ingrada, ki se pripravljajo za gradbene i.ere .lugoslavij 

so imeli prijateljsko srečanje proti tsoštanju. Borba je bila popolno 
ma izenačena in šele v fiuišu so zmagali Celjani z rezultatom 6561:6521 
Najboljši posamezniki: Ravtar 878 in Ivančič 805 pri "Šoštanju tel 
Vanovšek 9.39, Šunko 865. Lapun 843 in Turščak 824 pri In.gradn.. jI 

ŠPORTNE VESTI IZ SAVINJSKE DOLINE 

Košarkarji Partizana iz 2slca, ki nastopajo v II. republiški ko 
šarkarski ligi so minulo nedeljo pričeli s prvenstvenim tekmovanjem 
V prvem kolu so ugotovili v Roga.ški Slatini in srečanje z ekip« 
Steklarja izgubili s 84:81 (38:39). Žalčani so bili boljši v prvem deli 
in še nekaj minut v drugem polčasu. Potem pa jim je zmanjkali 
sape in domačini so povedli ter srečanje s 3 točkami razlike odločili 
v svojo korist. 

S tekmovanjem pa so pričeli tudi rokometaši v štajerski roko 
metni ligi. Ekipa Partizana Žalec, ki letos nastopa prvič v tej lift 
in zaradi neustreznega igrišča igra srečanja v Grižjjh, je v prven 
kolu premagala ekipo Kovinarja iz Mribora s 17:14 (9:6). Najve< 
zadetkov pri domačih ,je dose.gel razigrani .Agreš 9, pri gostih p> 
Marič 5. Srečanj«' je vodil pred 200 gledalci Plahuta iz Celja. 

T. Ta ve» 

Na štiri.steznem avtomatskem keglji.šču v Žalcu .se je pred dnevi 
pričelo klubsko posamezno prvenstvo. Po dveh nastopih je najveij 
kegljev podrl Kačič 1949 (985, 964), pred Tomažičem 1941 (1025. 916). 
Ceiiovlnom 1883 ( 939 , 944) itd. V tretjem nastopu je nastopil že Tfr 
mažič in dosegel nov rekord kegljišča s 1018 kegljl. Pri članicah p» 
prvem nastopu vodita Stamperjeva in Zupančeva s 428, pred državn' 
mladinsko prvakinjo Gorškovo 399 itd. Pri mladincih vodi Napnid' 
nik s 403, pre<l Bezovškom 398, Markovičem 391 itd. Do konca teS' 
movanja imajo .še dva nastopa in sicer po enega v Slovenj Grado« 
in v Žalcu. T. TA VC A« 

KUD.VR (TKliOVlJK) — ŠMARTNO 1:2 (1:1) 

Nogometaši Smartnega so doslej dosegli največji uspeh. Med te 
dnom so v Trbovljah odigrali pokalno nogometno tekmo za jugo-
slovanski nogometni pokal. Srečanje proti sioveaskemu drugoliga-š» 
je bilo zelo zanimivo, posebno še za mlade igralce Smartnega, s« 
s takim močnim nasprotnikom razen v pri.jateljskih tekmah Se nls'! 
igrali. Tekmo so odločili v svojo korist k rezultatom 2:1. Oba goU 
za Šmartno je dosegel tokrat zelo dobri Prežnikar. Sodil .fe Grbec f, 
i jubl jane . Tako so se nogometaši Smartnega uvrstili v n.-idalinr 
lekmovanje. T. Tavč», 

^ 
CELJSKI POŠTAR DRUGI V SARAJEVU 

A 

Tudi celj.ski poštarji so prispevali k športnemu ugledu Celja. ^ 
državnem prvenstvu poštarjev v hoji na 13 kilometrov v Sara je^ 
.je celjski tekmovalec Ivan IvaniLŠ dosegel odlično drugo mesto J 
zaostal za zmagovalcem v.sega dva koralia. .S .svojim uspehom si fl 
priboril tudi mesto v naši jugoslovanski reprezentanci poštarjev ' 
balkanske poštarske igi'e. 



LEPŠE Z VLAKOM TUDI NA KRAJŠIH PROGAH 
Ni menda treba posebej poudarjati kakšen dren je 

rsak dan na lokalnih vlakih, ki vozijo delavce na delo 
in z dela. Pa to še ni najhujše. Neprijetno je predvsem 
to, da so ti vlaki, ki vozijo na krajših progah, zelo 
slabo opremljeni, neudobni in dotrajani, Zato pravza-
prav ni čudno, če mnogo potnikov sili na avtobuse, 
ceste pa so iz dneva v dan bolj natrpane. 

Toda razvoj prinaša izboljšave tudi na tem po-
dročju. Sami smo opazili, da so se razmere na vlakih 
daljših prog zelo spremenile Vlaki so postali udob-
nejši, varnejši, hitrejši. Toda to je bilo doslej le na 
tistih vlakih, ki so vozili do Beograda ali pa še dlje 
in na vseh mednarodnih vlakih. Mnogi ljudje pa se 
vozijo vsak dan na delo in utrujeni morajo posedati 
po starih, lesenih in neudobnih vagonih ali alumini-
jastih »šinobusih«, ki v zadnjih letih ne morejo zago-
tavljati niti varnosti, niti udobja, čeprav se železnice 
na vse načine trudijo tudi tukaj napraviti »renesanso«. 

In zdaj se pojavljata dve imeni: JUGOBANKA in 
TOVARNA AVTOMOBILOV IN MOTORJEV TAM iz Ma-
ribora obrat STUDENCI. 

PRIHAJAMO V OBDOBJE, KO BOMO TUDI NA LO-
KALNIH PROGAH POTOVALI BOLJ UDOBNO? HITREJE 
IN PREDVSEM VARNEJE: KAKO? 

Z realnim gledanjem na dejansko stanje, ki smo 
ga opisali že uvodoma, si tovarna avtomobilov in mo-
torjev TAM — obrat STUDENCI — že dolgo vrsto let 
prizadeva, da svoj proizvodni program preoblikuje in 
prilagodi razmeram povpraševanja na tržišču. 

Poleg popolnoma osvojene proizvodnje tovornih va-
gonov za potrebe domačih in tujih tržišč je obrat 
v letošnjem letu pričel s proizvodnjo lahkih 4-osnih 
DIESEL motornih vlakov, ki naj bi zamenjali že precej 
dotrajane in nekomfortne dvoosne vagone in dvoosne 
šinofcMJse. Z vključitvijo v promet 4-osnih vlakov bomo 
odslej potovali udobneje, predvsem v primestnem pro-
metu, na vzporednih in lokalnih progah. 

Nastop Jugobanke 
Tovarna TAM — obrat STUDENCI — že več let 

uspešno posluje z JUGOBANKO, ki je tudi tokrat našla 
razumevanje za kolektiv TAM. Zdaj je sklenjena koope-
racijska in licenčna pogodba s FIATOM, realizacijo 
pogodbe pa bo finančno omogočila ravno JUGOBANKA^ 

TAM — prvi proizvajalec 
tovrstnih vlakov v Jugoslaviji 

s tem programom bo TAM »mašil« vrzeli, ki so 
nastale na omenjenih krajših in lokalnih progah želez-
niškega potniškega prometa. 

Prvi vlaki že v letu 1972 
t a m — obrat STUDENCI — ima že sklenjene ku-

poprodajne pogodbe. Prvi kupec teh vlakov je ZŽTP 
Ljubljana, ki bo kupilo 24 garnitur. Od tega bo 21 gar-
nitur 4-delnih in 3 garniture 3-delne 

Kooperacijska pogodba, ki je bila sklenjena med 
FIATOM in TAMOM — obrat Studenci, predvideva 
finalizacijo prvih šestih garnitur v Torinu, a finaiizacijo 
osemnajstih garnitur v Mariboru. DIESEL motorni vlaki 
bodo narejeni po licenčni dokumentaciji FIAT Torino 
To je izvedba že preizkušenih vlakov in so vključeni 
že v promet v Italiji in še nekaterih drugih evropskih 
državah. 

Razvoj podjetja 
s finančno udeležbo • JUGOBANKE, ki je omogočila 

kooperacijsko pogodbo med TAMOM — obrat Studenci 
in FIATOM Torino, so se mariborskemu kolektivu od-
prle široke možnosti za dober razvoj. Namreč, kolek-
tivu je omogočena nadaljnja preusmeritev proizvodnje 
in s tem izboljšanje tehnologije in izdelava tehnološ-
ko zahtevnejših proizvodov. S tem bo zagotovljena tudi 
boljša zaposlitev in razvoj samih kadrov. Precejšnje 
število zaposlenih v TAMU — obrat Studenci — se bo 
lahko preusmerilo v specializirano proizvodnjo in pa 
seveda vključitev v aktivno sodelovanje s tako racio-
niranim partnerjem, kot je torinski FIAT. S tem pa se 
seveda odpirajo možnosti za zelo široko zastavljene 
blagovne menjave na področju kovinsko-predelovalne 
industrije. Pri slednji pa je nujna povečana izvozna 
dejavnost zaradi velikega uvoza finalnih proizvodov. 

Kot smo uvodoma zapisali, se je s proizvodnimi 
pripravami že začelo. Tako so realizirali stremljenje 
kolektiva, da v skladu z danimi možnostmi/preide iz 
izredno težavnega obdobja brez prave perspektive 
v obdobje nadaljnjega kvalitetnega razvoja, ki kole.ktivu 
zagotavlja tako bodočnost kot tudi njegovo nadaljnjo 
preobrazbo. 

V TAMU obrat Studenci — računajo, da bo 
takšna proizvodna usmeritev omogočita, da se bodo 
postopoma izboljšali delovni pogoji, saj licenčna teh-
nologija zagotavlja modernejši pristop k sami organi-
zaciji proizvodnje, uvajanje sodobnejšega procesa iz-
delave in ustrezno izboljševanje same kvalitete pro-
izvodov. 

DIESEL motorni vlaki, ki bodo zapuščali tovarniške 
prostore, bodo zadovoljili pogoje hitrega, varnega iti 
udobnega prevoza. S tem pa bo vključitev teh vlakov 
v redni promet nov doprinos vseh v pripravi in pro-
cesu k modernizaciji prevoza na naših železniških 
progah 



ŽELIM SI GA 
s t a r a sem šestnajst let 

in hodim v ekonomsko šo-
lo. Pred kratkim sem se 
še bolj spoznala s sosedo-
vim fantom, čeprav se p>o-
znamo že od otroških let. 
Sem še nedolžna in fant 
me je prosil, na j privolim 
v spolni odnos, kateremu 
pa sem se odrekr.a, zato, 
ker me je strah morebit-
nih posledic, drugače pa 
si tega želim. Povejte mi, 
če lahko zanosim že pri 
prvih spolnih odnosih in 
če se to zgodi, kako se 
na j pred tem obvarujem. 
Ah kontracepcijske tablete 
lahko kupiš v lekarni ali ti 
jih mora predpisati gine-
kolog? Koliko stara Hahko 
zanosi. B. 

Draga B.! 
Najprej na zadnje vpra-

šanje: bolj primerno bi bi-
lo, če bi ga zastavila, ko-
likšna je primerna starost 
za zanositev. Namreč pri 
šestnajstih to vsekakor ni, 
čeprav je zanosila že de-
klica pri dvanajstih. Čudi 
me, da pišeš samo o spo-
nih odnosih, ne pa tudi o 
ljubezni, namreč o tem, če 
se imata s fantom rada, ne 
pa, da želita samo tisto, 
čemur se ti zaradi strahu 
— ki je ob takšnih prime-
rih kar zdravilen — odre-
kaš. Se ti ne zdi, da bi se 
lahko o marsičem pogovo-
rila s svojo materjo? 

Sicer pa, pred teboj je 
še šola, veliko še moraš 
narediti in znati, da boš 
ženska, potem pa bodo 
pred tabo odprta vsa vra-
ta do vseh odnosov. Pre-
misli, posvetuj se z ma-
mo, fantom in tudi z zdrav-
nikom Prav zadnji ti bo 
najlaže svetoval, če je že 
tvoja želja tako silovita. 

Glede tablet, ker zanima 
tudi druge predpisati jih 
mora ginekolog. Igor 

ŠE O DLAKAH 
ZeCo rad bi zvedel, kako 

bi pospešil rast dlak pod 
pazduho in ob spolnem 
udu. Poleti me je sram na 
kopališču pred dekleti in 
prijatelj i , ki imajo že do-
volj dlak. Vprašal bi rad 
še to, do katerega letaCah-
ko spolno občuješ, ne da 

• bi dekle zanosilo. Prosim, 
če mi lahko čimprej odgo-
vorite! Franček 

Dragi Franček, 
koliko pa si star? Ko bi 
mi to zaupal, bi ti nemara 
svetovala kaj pametnega, 
tako pa lahko odgovorim 
le na splošno. 

V pubertetnem dozore-
vanju dobiva tudi telo mo-
ške oblike in značilnosti, 
le da narava z njimi ne 
obdari vse enako zgodaj in 
niti ne vseh enako pravič-
no. Tako je tudi z dlaka-
vostjo. Počakaj, kaj bo s 
teboj. Ce boš prikrajšan 
za dlake in če si boš te 
moškosti še tako vroče že-
lel kakor sedaj, se zavedaj, 
da čas dela zate. 

Z občevanjem in spol-
nostjo se pa nikar ne igraj, 
dokler se ne boš poučil o 
vsem, kar sodi zraven. Na 
tvoje vprašanje le osnovni 
pouk: kakor hitro sta 
mlad fant in dekle spolno 
zrela, kar dokazujejo izli-
vi semenčic in nastop men-
struacije, sta zmožna oplo-
ditve. Nataša 

Na osnovi prijave, ki je prišla iz Šempetra ob 11.45 minuli četrtek, so miličniki 
postaje v Žalcu hitro ukrepali. Za skupino tujih državljanov sumljive zunanjosti so razpo-
slali tiralico zaradi utemeljenega suma tatvine. Razposlali so le opis avtomobila — toda 
bilo je dovolj. V Šmarju so miličniki izsledili avtomobil, ki je ustrezal opisu, z njim pa še 
enega. Obvestili so žalske miličnike, ki so pripeljali skupino devetih ljudi (šest moških, 
dve ženski in otrok) nazaj v Žaiec, kjer so pričeli s preiskavo. 

Peterico so priprli, in sicer tri zaradi utemeljenega suma kraje, dva pa zaradi uporabe 
ponarejenih potnih listin. Obvestili so tudi italijansko in iransko policijo ter seveda 
Interpol. Priprta skupina je še vedno v zaporu, preiskava pa teče. Kaj se je pravzaprav 
zgodilo? 

V trgovino RIMLJAN v 
Šempetru sta vstopila mo-
ška, ki so ju prodajalke po 
zunanjosti prepoznale za Tur-
ka. Večji med n j ima je kupil 
S vložkov za tranzistCT in ho-
tel plačati z markami. Bla-
ga j ničarka LJUDMILA UD-
RIK je tuji denar odklonila. 
Možak je potem privlekel na 
dan bankovec za 500 din m 
Udrihova mu je hotela vrniti 
tako, da mu je pomolila tu-
di štiri bankovce po 100 din. 
Neznanec, ki seveda ni znal 
nobenega izmed naših jezi-
kov, je z roko pokazal, da 
hoče imeti bankovce po 50 
din. Udrihova mu je hotela 
ustreči in mu našteti zahte-
vani denar. Sedaj je odklonil 
tudi tega in pokazal, da hoče 

imeti vrnjeni denar v bankov-
cih po 10 dinarjev. Pri tem 
svojem manipuliranju je bil 
vedno bližje blagajni in vedno 
je z roko pokazal, katere 
bankovce hoče. Ko mu je 
Udriho\'a hotela vrniti preo-
stanek od kupnine, je pri-
stopil drugi moški in pc.molil 
bankovec za 50 ter plačal ra-
čun. Odšla sta, pa še tako 
se jima je mudilo, da sta ob 
vratih pozabila zavoj s kru-
hom. Eden se je vrnil in hi-
tro pobral zavoj ter izginil . . . 

Komaj sta možakarja od-
šla, je vstopil v Rimljana 
moški, ki je povedal, da so 
v sosednji samopostrežni tr-
govini poskušali krasti in da 
so jih pri tem zalotili. Udri-
hova je skupaj s kolegico 

Greto šlogar hitro pregledala 
blagajno. Začudenje ni bilo 
majiino, kaj t i manjkalo je 
560 dinarjev. Hitro sta obve-
stili milico. 

In k a j se je pred tem sgo-
dilo v samopostrežni? Prav 
tako sta vstopila možaka (ka-
sneje se je izkazalo, da sta 
bila ista, ki sta obiskala 
Rimljana) in kupila 4 kilo-
grame hruha. Postopek pri 
blagajni se je ponovil, 
le da se je druga-

če začel. Katica Kramer 
je bila pr i blagajni, Marija 
Volka pa je imela delo v tr-
govini, V sosednjem bifeju je 
bil ob tem času (bilo je do-
poldne) Slavko Škrabar iz 
Šempetra, ki je skozi šipo, 
ki kot stena loči oba lokala, 
videl, ka j se pri blagajni do-
gaja. Potolkel je p>o šipi in s 
tem opozoril možaka, da je 
opazovan. Prav v t istem tre-
nutku pa je tudi Kramerjeva 
opazila, da drži moški v ro-
kah šop bankovcev p>o 100 
din. Zgrabila ga je za roko, 
poleg pa je stala tudi Volko-
va. Možak je i25>ustil denar in 
hitro sta zapustila trgovino, 
človek bi pričakoval, da bo 
lekcija dovoj huda in da bo-
sta z nepoštenim delom ne-
hala . . . 

Toda, ne! Odšla sta še k 
Rimljanu, k jer pa jima je ta-
tvina uspela To se je torej 
zgodilo dopoldne. Okoli 13. 
ure so bili že pri jet i in popol-
dne prepeljani v Žalec. Tu 
se je ob navzočnosti javnega 
tožilca in preiskovalnih sodni-
kov pričela preiskava. Poka-
zala je zanimive rezultate . 

Dežurni miličnik JANKO 
REBEC je skupini na jp re j 
pobral potne listine ter goto-
vino, ki so jo imeli pri sebi. 
Opravil je tudi, skupaj s svo-
jimi sodelavci, p n « del oseb-
ne preiskave. Toda zataknilo 

se je pri ženskah, ki sta bili v 
skupini, žensko lahko prei-
šče le ženska! Rebec se je 
hi t re saiašel, na pomoč je po-
klical svojo ženo ROZIKO, ki 
je sicer zaposlena v žalski po-
družnici Ljubljanske ba"<.ke 
kot snažilka. Moški 30 se 
umaknili, Rozika pa je pri-
čela z delom. Najpre j je pre-
iskala mlajšo. Ta pa ni bila 
kar tako in je zgrabila Rozi-
ko za vrat. Poklicala je na 
pomoč. Ko je I ranka videla, 
da ni pomoči, se je vdala. 
Odpor ni bil neutemeljen V 
posebnem pasu, ki ga je no-
sila pod nedrčkom, je imela 
preko 5 milijonov starih di-
narjev vrednosti v tuj ih valu-
tah. š e bolj kot ta pr imer pa 
je bila zanimiva druga člani-
ca te skupine. Ko jo je Ro-zi-
ka slekla tako daleč, da je bi-
la ženska le še v spodnjih 
hlačkah, je kazalo, da pri se-
bi nima ničesar. Obra'^ala 
se je od vseh strani, ko je 
Rozika naenkrat opazila to-
gost rok, ki jih ženska nepre-
nehoma stiska k telesu. S 
tem je namreč dosegla, da se 
je posebna vrečka, kar zajet-
nih mer , po traku priveza-
nem ob pasu, vedno vrtela 
tako, da je bila na di-ugi 
strani, kot jo je opazovala 
Rozika. Odvzela ji je vrečko 
Kasneiše štet je je pokazalo, 
da je bilo v n je j preko 20 mi-
lijonov starih dinarjev vred-
nosti v skora j desetih različ-
nih valutah. Največ je bilo 
(kar 9.110) ameriških dolar-
jev. »Živi blagajni«, je ne-

kdo pripomnil, ko je pokazal 
na kup denar ja , ki je ležal 
pred pomočnikom komandir-
ja žalske postaje milice. Da, 
res, toda »živi blagajni« s 
sumljivim denar jem . . . 

Skupina iranskih državlja-
nov vsaj potne listine so bile 
iranske, (čeprav so v dveh 
primerih kriminalisti ugoto-
vili, da so po vsej verjetno-
sti ponarejene) pa se ni usta-
vila samo v Šempetru. Obi-
skali so tudi Celje. V poslo-
valnici Elektro, trgovskega 
podje t ja Tehnomercator, so 
po istem postopku odnesli 
kar 2.200 din, vendar so jam 
denar še pravočasno odvzeli. 
Obiskali so tudi prodajalno 

ONA-ON v Prešernovi u! 
Skratka aktivna skupina, 
si je na premeten način ] 
pridobivala veliko preme 

n j e . . . 
Svoj tatinski pohod bi 

gotovo uspešno nadaljev 
da j im ga niso prekrižali I 
padniki mihce. Zopet se 
pokazalo, da je ob tesn 
sodelovanju z občani moi 
proti podobnim skupinam 
drugimi l judmi z nepošteni 
nameni učinkovito ukrepi 
Tokrat je bilo sodelovaJ 
odlično! 

Peterica je še vedno za i 
pahi, poizvedbe pri Intei-pc 
ter i talijanski in iranski p 
ciji pa niso ravno v prid J 
pr t im članom tatinske sl 
pine. Tekst in slf 

BERNI STRMOHl 

SLAVKO ŠKRABAR iz Šempetra kaže, kako je udaril po ok-
virju šipe, ki je kot stena med bifejem in samopostrežno. 
Videl je, kako je možakar stisnil denar v p e s t . . . 

Dvojica iranskih državljanov z žensko, ki je imela pri s« 
kar lepo premoženje. Na desni pomočnik komandirja posi 
je milice v Žalcu med preštevanjem denarja sumljivega 

UDRUH LJUDMILA (desno) in GRETA šLOGAR, sta bili v 
trgovini Rimljan v Šempetru, v času, ko sta imeli meddr-
žavniški obisk. Šele kasneje sta ugotovili, da .jima v blagajni 
manjka denar. Nemudoma sta opozorili milico in to je bilo 
za skupino usodno! 

DRUŠTVO 
STROJEPISCEV IN 
STENOGRAFOV 
C E L J E 

s p o r o č a da bo 

SESTANEK VSEH 
KANDIDATOV 

za strojepisni in 
stenografski tečaj 

v petek, 1. septembra 'j' 
18. ur i na EkonomsS 
šoli Celje, Vodinikova 

ZA KONEC 
POLETJA 

Meteorologi nam letos 
obetajo zgodnjo jesen in 
zimo, upa jmo pa, da nas 
bodo trgovci kmalu raz-
veselili s pestro izbiro je-
senskih oblačil. Modni us-
tvarjalci so nam letos pri-
pravili nekaj poživljajo-
čih presenečenj. Kimono 
rokavi so zelo modemi , 
pletenine pa so še vedno 
zelo pri l jubljene. Vrh je-
senske mode tvorijo te-
lovniki s kratkimi kimo-
no rokavi. Predstavljam 
vam dva modela, ki si 
jih lahko deloma naredite 
tudi sami. 

Telovnik s kratkimi ki-
mono rokavi se zapira na 
strani. K n jemu lahko 
nosite obleko, krilo in 
hlače. Lepo se mu poda 
obleka iz volnenega žor-
žeta, z zašitimi gubiai-

mi do bokov. Tudi na ro-
kavih so okrasne gubice 
in so zašite z okrasnimi 
šivi. • 

Pri drugem modelu so 
zanimive pletene hlače, 
narejene iz samih desnih 
petelj. Hlače si lahko na-
pletete tudi same. K hla-
čam se poda kratek suk-
njič — »kletrca«. 

Oba modela sta primer-
na za vsakodnevno rabo, 
tudi za šolo ali službo. 
Pod suknjičem lahko v 

hladnem vremenu nosite 
pulover s puU ovratni-
kom, ki si ga napletete 
same. Jana Vizij ak 



TRIKRAT SMRT V DVEH DNEH 
NEPRAVILNA HITROST IN HOJA PO SREDINI CESTE ZAHTEVALI TROJE ŽIVLJENJ 
število prometnih nesreč 

a cestah celjskega območja 
eprestano narašča. Le tcdk: 
o dnevi, ko se zgodijo samo 
o t n nesreče, zabeležili pa 
tno tudi takšne, ko je bilo 
r 24 urah F>O petnajst pro-
netnih nesreč. V njüi niso 
ajeti prometni dogodki — 
ižja trčenja z manjšo mate 
ialno škodo. Se vedno je 
eprimema hitrost eden naj-
ogostejših vzrokov nesreč in 
J je tudi vzrok, katerega 
osledice so navadno najhuj-
e. Opaziti je, da v števil-
lih nesrečah sodelujejo peš-
i, ki z nepitavilno hojo og-
ožajo svojo varnost in druge. 
e posebej problematično je 
dlo nia cesti I. reda v teh 
ineh, ko v Savinjska dolini 
toirajo hmelj. Tudi vinjenost 
li na 2iadnjem mestu, le-ta 
la seveda pogojuje neprevid-
10 in hitro vožnjo. Čeprav so 
azni že ostrejše, so po mne-
iju mnogih še vedno premile 
n premalo prizadenejo še 
)0sebej tiste, ki so že znani 
LOt kršilci prometnih pred-
)isov in pravil. 

Preteku teden sta se v dveh 
ineh zgodili prometni nesre-
či, ki sta zahtevali troje 
iloveških življenj. 

Starejši vodnik RADOSAV 
TUBIC, iz Kranja, je vozil 
z vojaškim terenskim avto-
mobilom proti Preboldu. Na 
ostrem levem ovinku, kjer ie 
deset odstotni padec ceste, 
ga je zaradi neprimerne hi-
trosti zaneslo preko desnega 
roba ceste Od tam je zape-
ljal na levo, kjer se je av-
tomobil prevmal na streho 
Zaradi poškodb sta na kraju 
nesreče umrla vodnik Tubič 
m vojak DANIEL VODUSEK 
iz Celja. Lažje je bil pmško-
dovan starejši vodnik DJURO 
LISIC. Odp>eljali so ga v ool-
nišnico. Nesreča, čeprav že 
huda, bi bila • lahko še luj-
žla, saj je bilo v trenutku 
nesreče v avtomobilu sedem 
vojakov. 

Dan pozneje je DUŠAN LI-
PEJ iz Nove vasi pri Bizelj-
skem vozil z osebnim avto-
mobilom iz Žalca proti Ce-
lju. Ko je pripeljal v Med-
log s kratkimi lučmi, je ne-
nadoma zagledal na cesti pe-
šca BOGDANA BRNELICA, 
59, iz Levca, ki je htxiil po 
sredini vozišča. Voznik je za-
vil v levo, vendar trčenja ni 
mogel več preprečiti. Silovit 
udarec je vrgel pešca 30 me-
trov daleč v smer hoje, kjer 

je obležal mrtev. Na kraju 
nesreče ni bilo sledov zavi 
ran j a Voznik je- vozil več ur 
nepretrgoma in sklepajo, da 
je bil utrujen. 

Za ilustracijo še to: letos 
je bilo na celjskih cestah že 
64 mrtvih. Za koliko se še 
bo dvignila tia žalostna šte-
vilka do 31. decembra? 

Odbor za kadire in standard pri 

GRADBENO OBRTNEM PODJETU 
»USLUGE«, POLZELA 
r a z p i s u j e 
prosta delovna mesta: 

1. TRGOVSKEGA POMOČNIKA 
za prodajo lesa in lesnih izdelkov 
P o g o j : kvalificiran trgovski pomočnik, za-
želena praksa iz lesne stroke 

2. samostojno delovno mesto 
KNJIGOVODJE 
za trgovsko stroko in kooperacijo 
P o g o j : ekonomska srednja šola, zaželena 
je 5-letna praksa na enakem oz. podobnem 
delovnem mestu 

3. več prostih delovnih mest 
KV ZIDARJEV in KLJUČAVNIČARJEV 
ter VAJENCEV ključavničarske in 
gradbene stroke 

Prijave pošljite najkasneje do 10 9. 1972 na naslov: 
Gradbeno obrtno podjetje »Usluge«, Polzela. 
Nastop službe je možen takoj. Stanovanja ni. 

poznamo zdravilnaTzelišč^? 
GLADEŽ-ONONIS SPINOZA 

Po suhih travnikih, pašni-
kih, redkih gozdovih, nabrežjih 
rek ter po pustih, neobdela-
nih tleh raste gladež, pone-
kod zntan tudi kot bodež V 
zemlji ima precej močno de-
belo ui trajno korenino, ki 
sega globoko v zemljo Iz 
nje zraste približno 40 cm vi-
sok, košat grmiček z rde -ka 
stimi stebli, ki so dlakava, 
okrogla, pokončna ali ležeča. 
Značilno za to rastlino, ki 
spada med metuljnice je to, 
da so mladi p c ^ n j k i kot 
dolgi, šiljasti trni. V spod-
njem delu ima rastlina tro-
števne, zgoraj pa enostavne, 
jajčaste, po robu nazobčane, 
skoraj gole lističe s precej 
velikimi prilistki. Iz listnih 
pazduh poganjajo v trne 
spremenjene mladike. Lepi, 
rožnatordeči, kratkopecljati, 
metuljasti cvetovi stojijo po-
samezno v listnih pazduhah 
ali pa so zbrani vrh stebla 
v grozdasta razcvetja. Plod 
je strok, ki ima dva do tri 
semena. 

Gladež cveti od junijia do 
septembra. Rastlina Ima v 
sebi precej hlapnega olja, 
ononin, škrob, sladkor, smo-
le, rudnmske soli itd. Pri-

gladežu nabiramo samo dol-
ge, več let stare korenine z 
olesenelimi deli stebla vred 

spomladi ali jeseni, ko je 
zemlja vlažna in mehka. Ko-
renine izkopljemo, operenio, 
debelejše razkol jemo m nato 
posušimo na soncu ali topli 
peči. Gladeževa korenias je 
trda, s precej zoprnim žgo-
čim okusom. 

Gladeževe korenme so že ze-
lo dolgo znane, da ženejo na 
vodo. Caj pospešuje delova-
nje ledvic, s tem čisti kri in 
je neškodljiv diuretik, če-
prav ga pijemo v večjih ko-
ličinah. 21a čaj vzamemo tri 
velike žlice na liter vode. pu-
stimo, da nekaj časa vre, 
nato precedimo in pijemo po 
tri skodelice po jedi Ker ze-
lo pospešuje odvanjanje vo-
de, je primeren gladežev čaj 
za shujševahio kuro. Se bo-
lje deluje čajna mešanica, ki 
je sestavljena iz enakih delov 
gladeževih korenin, peteršilja, 
brezovih listov, brinjevih jar 
god in šipka. ščep čaja pu-
stimo namočenega čez nor v 
skodelici vode, nato prevre-
jemo in nekoliko ohlajen čaj 
pijemo večkrat na dan po 
požirkih. Seveda, če hočemo 
shujšati, moramo Midi 
zmianjšati količino hrane jn 
tako združiti uspešno delova-
nje gladeža. 

BORIS JAGODIC, 
dipl. pharm. 







Sobotno srečanje »ukradenih« otrok na dvorišču 1. osnov-
ne šole v Cel,ju je bil pomemben dogodek, ki bi zaslužil 
mnogo večjo odmevnost v .javnosti. Najbolj prisrčni so 
bili prizori v začetku, saj se mnogi niso srečali oti konca 
vojne d«) danes. Nad kom so se nacisti tako znesli, doka-

zujejo imena. Med udeleženci spominske proslave (del 
le-teh je na srednjem posnetku) so bili štirje otroci po-
horskega kralja šarha, pa sin heroja s ptujskega polja 
Lacka, skratka otroci partizanov in udeležencev NOV iz 
prvih dni ljudske vstaje. Na svečanosti je govoril o kruti 

usodi svojih vrstnikov nekdanji otrok-taboriščnik Viko IIa. 
ložan (na levi), o peklenskih načrtih hitlerjevcev in o naši 
želji, da se kaj podobnega nikoli več ne bi ponovilo pa 
predsednik konference SZDL Janko Ževart (na desni). 

Foto: J. Kr. 

Da, pri miinu RUDIJA ROŠTOHARJA je kakor v pravljici. Pokrajina je zarisana z 
umetniško roko mojstra 18. stoletja, mlin pa je potuhnjen v mehko travnato zaplato, ki 
je že željno čakala kosca. V zraku je lebdela tropska vročina, kajti tukaj je ni prevzela 
grapa, v kateri je Petrovičev mlin, čeprav nista daleč narazen. 

In res msta. Lahico Oi 
rekel, da ste celo v is 
tem grabnu, samo vsak 
s svoje strani. Cesta se 
cepi na dva dela, in ko 
smo se z levega vrnili od 
.Ane Petrovičeve, smo pot 
kar nadaljevali naravnost 
mimo križa in koruznega 
polja do nižave, ki se je 

kopala v bujnem zelenju. 
V ras t ju onkra j vode pa 
je ponosno stal mlin Ru 
dija Roštoharja . Imel sem 
srečo, da sem ga našel v 
mlinu, ker pač v n jem ni-
hče ne stanuje. Svojo do-
mačijo ima višje, v va 
si. Pa se nii je zdelo, da 
gospodar Riidi kar rad 

pride v svoj mhn, ker je 
malce na samoti, pa za-
to nudi človeku idilično 
mesto, da si ohladi utru-
jeno glavo od najrazlič-
nejših problemov. 

Je pa še ena mdkajvnost 
v tem mlinu, vsaj sre 
di teh pasjih avgustov-
skih dni je bila — čudo-

vit hlad med debeUm zi-
dovjem, ki spravi v dobro 
voljo še tako od vročine 
zdelanega zemljana. Vsaj 

zase lahko zatrdim, da 
sem sd pošteno oddahnil, 
ko sem sedel v lepi, čisti 
sobi, predvsem pa hladni. 

za debelo in močno mi-
zo, k je r je stekel najin 
pogovor. 

Rudi Roštohar je doma 
z Velikega dola, žena Kla-
ra, s katero sta se vzela 
1955. leta, pa je s Pečic. 
Rudi je še krepak moža-
kar, čeprav se je rodil 
že 1915., a md je v spro 
ščenesn in živahnem po 
govoru zaupal, da je čez 
dvajset let delal v »črni« 
jami senovškega rudnika, 
kjer je pustil tudi najlep 
ša leta svojega življenja. 
Zdaj je doma na pose-
stvu pa po malem mlina-
ri. Kaj ne bi, sa j jih je 
bilo pri hiši sodem in 
vsak je znal upravljat i z 
mlinskimi kolesi. 

Prijeten hlad pa kakor 
da se je ohranil iz davni 
de. Rudi je dejal, da je 
po besedah njegove sta-
re matere Apolonije že 
takrat stal mlin, ko je še 
sama bdla mlada in se tu-
di nd spominjala, kdo bi 
ga bil i>ostavil. Domači-
ni pač domnevajo, da je 
mlin učakal kakšnih dve 
sto petdeset let, a še da 
nes kar t rdno stoji. 

Rudi Roštohar melje le 
še zase in kakt>no malen 
kost za sosede. In po 
vsej verjetnosti je zadnji 
mUnar v njem, saj so si 
mlajši drugje našh svo.i 
kos kruha. Romantika ob potoku — a le za mimoidočega sprehajalca. 

Rudi Roštohar 
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